
 
   

NYE VOLDA KOMMUNE

 

 
MØTEINNKALLING 

 
Utvalg: Fellesnemnd for nye Volda kommune 
Møtestad: Kommunestyresalen, Kommunehuset Smia 
Dato: 04.04.2019 
Tid: 14:00 

 
Medlemar som er ugilde i ei sak vert bedne om å gje melding, slik at varamedlemar kan bli kalla 
inn. Jf. § 8, 3. ledd i forvaltningslova.  
 
Vi ber om at forfall vert meldt til dei respektive servicekontora i Hornindal og Volda. 
 
Varamedlemar får saksdokumenta førebels berre til orientering. Dei får særskilt melding når dei 
skal møte. 
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NYE VOLDA KOMMUNE

 
 

SAKLISTE 
 
 
Saksnr. Sak  
PS 20/19 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 
 

PS 21/19 Godkjenning av møteprotokoll frå forrige møte 
 

 

PS 22/19 Økonomirapportering prosjektmidlar - februar 2019 
 

 

PS 23/19 Orienteringssaker  
OS 16/19 Orientering om sektorprosessane  
OS 17/19 Orientering og drøfting av prinsipp for delegering i nye 

Volda 
 

OS 18/19 Høyring om bruken av Smia etter samanslåinga  
OS 19/19 Frivilligsentralane i (nye) Volda kommune  
OS 20/19 Kollektivløysingar på Søre Sunnmøre - Prosjekt  
OS 21/19 Referat frå møtet mellom Ulstein og Herøy kommunar - 

Samarbeid brannvern 
 

OS 22/19 Utviding av kyrkjekontoret ved kommunesamanslåing  
OS 23/19 Melding om politisk vedtak - Økonomistyring 2019  
OS 24/19 Melding om politisk vedtak - Vidare prosess med kino og 

kulturhus i Volda sentrum 
 

OS 25/19 Melding om politisk vedtak - Volda Campus Arena - 
kommunal deltaking i prosjekt 

 

OS 26/19 Melding om politisk vedtak - Volda ungdomsskule - Vidare 
prosess 

 

OS 27/19 Årsmøteprotokoll frå 20.02.19 - Volda Næringsforum  
OS 28/19 Endringer i lokal struktur for Møre og Romsdal 

politidistrikt 
 

OS 29/19 Slutning frå Politidirektoratet om endringar i lokal 
struktur for Vest politidistrikt 

 

OS 30/19 Markeringar ved overreking av Hornindal til Møre 
bispedøme 

 

OS 31/19 Orientering vedrørande fornying av status 2019 - 
Fairtrade-kommune 
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PS 20/19 Godkjenning av innkalling og sakliste

PS 21/19 Godkjenning av møteprotokoll frå forrige møte



 
   

NYE VOLDA KOMMUNE

 
 
 

 
SAKSDOKUMENT 

 
 

Sakshandsamar:   Kari Mette Sundgot Arkivsak nr.:   2018/2368 
 

 Arkivkode:   151 
 
 Utvalsaksnr Utval Møtedato 
22/19 Fellesnemnd for nye Volda kommune 04.04.2019 

 
 
ØKONOMIRAPPORTERING PROSJEKTMIDLAR - FEBRUAR 2019  
 
 
Administrasjonen si tilråding: 
Økonomrapport for februar 2019 vert teke til vitande 
 
 
 
 
 
 
 
Vedleggsliste: 
 
 
Uprenta saksvedlegg: 
 
 
Samandrag av saka: 
I budsjettet for 2019 er der planlagt å nytte vek 19,3 mill kr av prosjektmidlar knytt til etablering 
av ny kommune. Vi vil gjennom 2019 rapportere økonomisk status på aktivitet. 
Økonomirapporten vil gi status på hovudposter meir enn status på sjølve tiltaka og aktiviteten. 
Til kvar rapport legg vi derfor med ei liste som viser dei tiltak som er meint gjennomført av 
løyvd ramme.  
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Saksopplysningar/fakta: 
Økonomirapporten etter februar viser eit forbruk på om lag 2,2 mill kr. Samanlikna med 
periodisert budsjett har vi eit mindreforbruk på om lag 1,4 mill kr. Årsak er nok at budsjettet er 
fordelt likt pr månad, medan aktiviteten nok vil auke dess nærare 01.01.2020 vi kjem. 
 

Rekneskap 
feb. 2019

Budsjett 
feb. 2019

Avvik feb. 
2019

Budsjett 
2019

Inntekter (skjønnsmidlar) 0 0 -1 000 000
Lønnsutgifter 1 021 135 1 670 500 649 365 7 935 000
Kjøp av varer og tjenester som inngår i komm tjenesteprod 324 150 1 340 000 1 015 850 8 040 000
Kjøp av varer og tjenester som erstatter komm tjprod/overføringar 834 000 559 083 -274 917 3 354 500

Utgifter 2 179 285 3 569 583 1 390 298 19 329 500
Bruk av bundne fond -18 329 500
 Februar 2019 2 179 285 3 569 583 1 390 298  
 
Tiltak som er planlagt gjennomført i 2019 er: 
 
Tiltak prosjektmidlar Nye Volda:  Budsjett 2019  
Lønnsutgifter:              7 935 000     
Kommunikasjonsrådgjevar  
Godtgjersle Folkevalde  
IKT digitalisering prosessleiar  
Arkiv- periodisering avlevering  
Frikjøp HTV (inkludert begge kommuner)  
Frikjøp prosjektleiar Helse og omsorg, velferdstekonologi  
Frikjøp prosjektleiar Opplæring og oppvekst, digitalisering barnehage og skule  
Kommunalsjef samfunn og utvikling  
Kompensasjon for meiransvar - Leiargruppe prosjekt  
Informasjon                  200 000     
Profilering                  400 000     
Opplæring Kompetanseheving:              2 500 000     
- Opplæring og oppvekst 500 000  
- Helse og omsorg 500 000  
Politikaropplæring                  100 000     
VAL 2019                  650 000     
Programvare, infrastruktur  og datakommunikasjon:              3 000 000     
- Møterom  
- Nye komponentar og pcar  
Drift prosjektorganisering                  200 000     
Kulturbygging                  500 000     
Andre driftsutgifter                  490 000     
Kjøp av konsulenttenester:              1 400 000     
- ROS analyse brann 100 000  
- Taksering eigedomsskatt 300 000  
- Økonomianalyse  
Overføringar:  
Ekstraløyving til Kyrkjeleg Fellesråd                  354 500     
Smia utvikling              1 000 000     
Kompensasjon til Ørsta kommune - frikjøp leiar landbruk                  300 000     
Kompensasjon prosjektleiing NAV                  300 000     
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Vurdering og konklusjon: 
Økonomirapporten pr februar viser at det på dette tidspunktet ikkje er behov for å vurdere å 
auke budsjettet. Status etter rekneskapen 2018 viser at der er att 21,2 mill kr ved inngangen til 
2019. I tillegg kjem der 1 mill kr i skjønnstilskot. Det betyr at vi har ei restramme på 2,9 mill kr 
utover dei planlagde tiltaka i 2019 (Budsjett 2019). 
 
Helse og miljøkonsekvensar: 
Ingen 
 
Økonomiske konsekvensar: 
Sjå over 
 
Beredskapsmessige konsekvensar: 
Ingen 
 
 
 
Utskrift av endeleg vedtak: 
 
 
Klageinstans: 
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PS 23/19 Orienteringssaker

OS 16/19 Orientering om sektorprosessane

OS 17/19 Orientering og drøfting av prinsipp for delegering i nye Volda

OS 18/19 Høyring om bruken av Smia etter samanslåinga



 
 
 
 

 
 

 

  

NYE VOLDA KOMMUNE

 

NOTAT 
 
  

Frå: Ann Kristin Langeland 
  
 
  

Sak: Orienteringssaker og invitasjonar - Fellesnemda - samlesak 
    

Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd / Sakshandsamar Dato 
2017/1875 5189/2019 033  ADM/ANNLAN 29.03.2019 
 
FRIVILLIGSENTRALANE I (NYE) VOLDA KOMMUNE 
 
Om sentralane i Volda og Hornindal 
Frivilligsentralane er aktive bidragsytarar i lokalmiljøet. Gjennom å initiere og koordinere 
aktivitetar og tiltak ivaretek dei ein nøkkelposisjon knytt til å styrkje nærmiljøutvikling og 
kulturelt mangfald. 
 
Frivilligsentralen i Volda er ein av 390 statleg støtta frivilligsentralar i Noreg.  
 
Frivilligsentralen i Volda er organisert som ei eining under sektor kultur og service i Volda 
kommune og held til i Volda rådhus. Astrid Gjersdal er dagleg leiar.  
 
Frivilligsentralen i Hornindal er ei sjølvstendig foreining med eige styre. Sentralen mottek 
kommunal stønad og har kontor på kommunehuset Smia. Ola Bergset Ulvedal er tilsett som 
dagleg leiar, han er for tida ute i permisjon og Kristine Sofie Orheim Hansen er vikar i stillinga.  
 
Organisering  
I organisasjonskartet for nye Volda er frivilligsentral plassert i kulturavdelinga, slik sett vert det 
ikkje ei organisatorisk endring for sentralen i Volda. I Hornindal har frivilligsentralen ein 
partnarskapsavtale med Hornindal kommune. Denne avtalen går ut 31.12.19.  
 
Partnarskapsavtalen regulerer kommunen og sentralane sine plikter. Formålet til avtalen er:  
 

«Partnarskapet er eit gjensidig forpliktande samarbeid mellom aktørane for å nå eit 
felles mål. Partane skal ha nytte av å delta og pliktar å bidra med avtalt innsats. Avtalen 
skal bidra til å styrke vidare utvikling av frivillig arbeid i kommunen, og motivere til 
frivillig aktivitet på nye arenaer».  

 
Etter avtalen pliktar kommunen å yte driftstilskot til sentralen, samt stille til rådvelde gratis 
kontor ved kommunehuset Smia. Frivilligsentralen på si side har teke på seg kommunale 
oppgåver knytt til UKM, Kulturnatt i Nordfjord og organisering av den kulturelle spaserstokk.  
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Når avtalen no går ut ved nyttår, må ein drøfte og ta stilling til ei retning for frivilligsentralane i 
(nye) Volda kommune.  Det første ein må ta stilling til er om ein skal legge til rette for ei 
omgjering av sentralen i Hornindal frå foreining til ein kommunal sentral.  
 
Ein har ført uformelle samtalar med styret og dagleg leiar for sentralen i Hornindal, og dei 
arbeider no med ei eventuell omdanning av sentralen. Det er årsmøtet til sentralen som frå deira 
side kan fatte vedtak om ei slik omdanning. Styret ynskjer signal frå fellesnemnda på om det for 
den nye kommunen er ynskjeleg med ei slik omdanning.  
 
Frå administrasjonen si side vil ein trekkje fram verdien av å ha ein lokal frivilligsentral i 
Hornindal også inn i framtida. Frivilligsentralen er ein viktig bidragsytar i skjeringspunktet 
mellom kommunale og frivillige oppgåver. Per i dag er sentralen sterkt knytt opp mot helse og 
omsorgstenestene, dette vil likevel ikkje vere til hinder for at dei organisatorisk kan ligge under 
kulturavdelinga.  
 
Dersom fellesnemnda er positive til å starte drøftingar med Hornindal Frivilligsentral om ei 
omdanning, må ein også ta stilling til om det skal vere to sjølvstendige sentralar eller om ein har 
ein frivilligsentral med to avdelingar.  
 
Prosjektleiar Rune Sjurgard skriv i sitt høyringsframlegg om framtidig bruk av Smia, at 
Hornindal frivilligsentral framleis skal ha tilhaldsstad på Smia. Dette er eit standpunkt sentralen 
sjølv har synt støtte til gjennom si høyringsuttale. Det er frå fleire hald i Hornindal peika på 
verdien av å ha ein frivilligsentral i Hornindal, og ein bør så langt råd er legge til rette for dette.  
 
Finansiering:  
I statsbudsjettet for 2017 vart tilskot til frivilligsentralar teke inn som del av inntektssystemet for 
kommunane og øyremerka som særskilt fordelte rammetilskotsmidlar for ei overgangsperiode 
på fire år (2017 – 2020). Støtte til frivilligsentralar vil frå 2021 inngå i det ordinære 
rammetilskotet til kommunane. Kommunane er innan 1. juni 2019 bedne om å rapportere inn 
talet på frivilligsentralar. Ein legg då opp til å rapportere inn to sentralar for (nye) Volda. 
Departementet har signalisert at dei vil gjere vurderingar knytt til tal og geografisk spreiing når 
tilskot for 2020 skal bereknast. Ein har grunn til å tru at Volda kommune vil motta tilskot for to 
sentralar i 2020.   
 
Frivilligpolitikk i nye Volda kommune 
I 2012/2013 vart det lagt fram ein tilstandsrapport «Frivillege Volda» . I Hornindal har ein ikkje 
tilsvarande kartlegging. Det vil vere naturleg at dei to frivilligsentralane vert utfordra til å 
utarbeide ei ny frivilligstrategi for (nye) Volda kommune. Frå kommunen si side vert verdien av 
det frivillige arbeidet stadig tydlegare. Dersom ein skal legge grunnlag for vekst og utvikling i 
samarbeidet mellom kommunal tenesteyting og frivillig innsats må det ligge ein tydeleg 
frivilligpolitikk til grunn. Frivillig innsats er grunnlaget for eit mangfald av aktivitetar i 
lokalsamfunna, aktivitet som har avgjerande verdi knytt til inkludering, fellesskap, trivsel, bulyst 
og betre folkehelse.  
 
Oppsummert 
Fellesnemnda er positiv til at administrasjonen startar konkrete drøftingar med Hornindal 
frivilligsentral med sikte på omdanning til kommunal frivilligsentral. Fellesnemnda ynskjer at 
(nye) Volda kommune skal ha to frivilligsentralar, ein i Volda og ein i Hornindal. 
Organisatorisk vert desse del av kulturavdelinga. Vidare oppmodar fellesnemnda dei to 
sentralane til å starte arbeidet med å utarbeide ein frivilligstrategi for (nye) Volda kommune. 
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VOLDA KOMMUNE 
Servicekontoret 

Postadresse: postmottak@volda.kommune.no www.volda.kommune.no 
Stormyra 2 Telefon: Telefaks: Org. nr: Bankgiro: 
6100 Volda  70058701 939 760 946 3991.07.81727 
     

 
 
ØRSTA KOMMUNE    
MØRE OG ROMSDAL FYLKESKOMMUNE 
SAMFERDSELSAVDELINGA, v/Svein Ivar Aarskog 

   

HØGSKULEN I VOLDA, v/rektor Johann Roppen    
 
 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2018/2223 4554/2019 N02  SVK/ SONHAV  20.03.2019 
 
 
 

 _ 
KOLLEKTIVLØYSINGAR PÅ SØRE SUNNMØRE - PROSJEKT 
 
 
Vi melder med dette frå at formannskapet den 19.03.2019, hadde føre ovannemnde som sak 
PS 32/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 
Volda/Ørsta formannskap er positive til eit kollektivprosjekt som framlagt for betra og meir 
tilpassa kollektivtilbod i området. 
 
 
Sakutgreiinga følgjer vedlagt. 
 
 
 
 
Volda kommune, servicekontoret 
 
 
 
Med helsing 
 
 
Sonja Håvik 
førstekonsulent 
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
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SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Asbjørn Moltudal Arkivsak nr.:  2018/2223 
 

 Arkivkode:   N02 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
32/19 Formannskapet 19.03.2019 
 
 
MOBILITET/KOLLEKTIVBRUK ØRSTA/VOLDA – UTVIKLINGSPROSJEKT  
 
Handsaming: 
Sakshandsamar Asbjørn Moltudal orienterte om saka.  
 
Røysting (åtte røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak i formannskapet - 19.03.2019:  
Volda/Ørsta formannskap er positive til eit kollektivprosjekt som framlagt for betra og meir 
tilpassa kollektivtilbod i området. 
 
Administrasjonen si tilråding: 
Volda/Ørsta formannskap er positive til eit kollektivprosjekt som framlagt for betra og meir 
tilpassa kollektivtilbod i området. 
 
 
Vedleggsliste: 
Ingen 
Uprenta saksvedlegg: 
Ingen 
 
Samandrag av saka: 
Volda kommune har ved fleire høve og i møter med Møre og Romsdal fylkeskommune, Ørsta 
kommune,  repr. for vidaregåande skule og høgskulen i Volda teke opp spørsmålet om eit 
utviklingsprosjekt for å betre og auke kollektivandelen i regionen. Ideen om eit slikt prosjekt er blitt 
positivt motteke der ein har teke det opp og ein ynskjer difor å få kome i gang med prosjektet. 
 
Saksopplysningar/fakta: 
Det er fleire årsaker til at ein saman no bør sjå på utviklinga i kollektivtilbodet i området vårt. 
 
Nasjonale og regionale mål: 
Det er eit nasjonalt mål og eit hovedmål for Møre og Romsdal fylkeskommune  (jfr. Handlingsprogram 
for Samferdsel 2018) å auke kollektivandelen. I det hovedmålet ligg det og at tilbodet skal vere  
attraktivt, effektivt og tilpassa kundegrunnlaget. Sjølv om det dei seinare åra har vore ein klar vekst 
i talet på passasjerar som reiser med buss mellom Volda og Ørsta, og frå Volda og Ørsta til Ytre Søre 
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Sunnmøre, ser ein at manglande korrespondanse og rutetilbod hevar terskelen for innbyggarane til å ta 
i bruk kollektivtilbodet. Lang reisetid med kollektivtilbodet gjer også at val av vidaregåande skule 
mellom «ytre» og «indre» er vanskeleg for mange. 
 
Vegtrafikken: 
Frå 2013 til 2014 auka vegtrafikken i Møre og Romsdal med 2,9 %, medan snittet for landet var      1,7 
%. Årsdøgnstrafikken målt ved Hovden flyplass auka med 4,6 % i same periode. Trafikkmålingane 
synleggjer aukande aktivitet i området, noko som på fleire måtar kan bety god samfunns- og 
velferdsutvikling. Samtidig fører trafikkauken til utfordringar. Vegtrafikken står for    23 % av 
klimagassutsleppa i Møre og Romsdal. Trafikkmengda medfører også auka støv- og støyproblem, og 
trafikktryggleiken vert meir krevjande å ta i vare. Dette gir ikkje minst utfordringar i Ørsta og Volda, 
der både biltrafikk og gjennomgangstrafikk går gjennom sentrum. 
 
Bu- og arbeidsmarknadsregion: 
Eiksundsambandet og Kvivsvegen har gjort ytre og søre Sunnmøre til ein velfungerande 
arbeidsmarknadsregion med om lag 50.000 innbyggarar. Knapt 1000 arbeidstakarar pendlar dagleg 
mellom Volda/Ørsta og ytre Søre. I tillegg kjem vidaregåande skuleelevar og studentar. Volda og Ørsta 
veks stadig meir i hop. Mellom dei to kommunane pendlar nærmare 1800 arbeidstakarar i tillegg til 
fleire hundre skuleelevar og studentar på vidaregåande skule og høgskulen. (Kjelde: Fylkesstatistikken 
2018) 
 
Med ein region innanfor 45 min. som dei siste åra har hatt den nest største folketalsutviklinga i fylket 
etter Ålesund, eit komplimenterande næringsliv på «ytre og indre søre»  og rundt 4000 innbyggjarar 
som kvar dag pendlar i aksen mellom Garneskrysset, Ørsta og Volda til skule og arbeid vil ein tru at 
med god planlegging og ressursbruk (les attraktivt, effektivt og tilpassa kundegrunnlaget)  i langt 
større grad enn i dag vil kunne imøtekome hovedmålsettinga om å auke kollektivandelen i regionen 
og fylket. Potensialet i regionen ligg klart i dagen dersom føresetnadene vert lagt til rette. 
 
Nye Volda kommune: 
Kvivsvegen har vidare medført at Volda og Hornindal kommune vert samanslegen til ein kommune frå 
2020 og «Voldatunellen» er vedteken gjennom NTP og vil kome i løpet av nokre få år. Tunellen vil ha 
fylgjer for korleis arbeidstakarar, studentar og skuleelevar kjem seg til m.a. dei store arbeidsplassane 
sjukehuset, høgskulen og vidaregåande skule ved utløpet av tunellen i Volda. Alle desse faktorane gjer 
at det og er behov for å sjå på og gjere noko med kollektivutfordringane både lokalt mellom  Ørsta og 
Volda sentrum, på bygdene i dei to kommunane, utover mot kommunane på ytre Søre og mot 
Hornindal/Stryn. Dette vil såleis inngå i prosjektet. 
 
Ny teknologi: 
Andre utviklingstrekk er ny teknologi, til dømes samkøyringsappar og autonome køyretøy. Dette  vil 
ikkje vere noko stor del av prosjektet, men vere med som ein mindre del av vurderingane. 
 
OM PROSJEKTET: 
Fylkeskommunen har gjennomført eit kollektiv-utviklingsprosjekt i Ålesund, og arbeider no med 
liknande prosjekt for Kristiansund og Molde. Som det største regionsenteret etter dei tre byane med 
tilhøyrande behov og utfordringar, bør Ørsta og Volda saman med fylkeskommunen kome i gong med 
tilsvarande prosjekt. Fylkeskommunen er positive til å vere med i prosjektet, men har ikkje kapasitet til 
å leie endå eit slikt prosjekt. Prosjektet vil derfor vere eit samarbeid mellom Volda og Ørsta kommune  
og fylkeskommunen, der Volda har prosjektleiinga.  
 
Både Ørsta kommune v/administrasjonen og Møre og Romsdal fylkeskommune er positive til å vere 
med i eit slikt prosjekt. Desse tre har administrativt drøfta mål og ramme for eit prosjekt, som med 
dette blir lagt fram for politiske godkjenning. 
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Mobilitet/kollektivbruk Ørsta/Volda – utviklingsprosjekt 
 
Formål: 

 analysere tilbod og behov kollektivreiser mellom Ørsta og Volda og regionen 
 vurdere/justere ressursbruk/kollektivtrasèar for optimal produksjon/tilbod utfrå 

behov/ønske på kort og lang sikt 
 styrke kollektivtilbodet mellom sentrum og viktige tenestefunksjonar i Ørsta og Volda og 

i regionen 
 auka kollektivbruk 
 vurdere effekt og bruk av andre løysingar (samkøyring, sykkel, etc) 
 identifisere behov for anna tilrettelegging for auka kollektivbruk (sykkelveg, info, 

skilting, leskur, sykkelutleige osv) 
 
 
Bakgrunn:  

 Ålesund og Giske kommune har i samarbeid med fylkeskommunen gjennomført analyse 
av kollektivtilbodet, og iverksett tiltak (2017/2018)  

 Fylkeskommunen har vedtatt liknande prosjekt for Molde og Kristiansund i 2019/20 og 
2020/21. 

 Ørsta/Volda har i sentrumsområda til saman 13.000 innbyggarar, litt mindre enn Molde 
og litt meir enn Kristiansund. Det er stor pendling mellom kommunesentra (samla ca 
2150 arbeid/vgs elevar begge vegar), dessutan mange reiser til regionale 
samfunnsfunksjonar som høgskule, sjukehus, flyplass mm., og reiser til/frå andre 
knutepunkt (Ålesund, Garnes, Stryn, Stranda, Førde). Samla i regionen er det meir enn 
50.000 innbyggarar. Ørsta/Volda har med dette utgangspunkt like stort behov for eit 
mobilitetsprosjekt som Molde og Kristiansund.  

 Viktig å kartlegge dei reisande sine behov, og korleis dagens rutetilbod fungerer, evt 
justeringar.  

 Finne fram til tiltak for å nå målsetjingar nasjonalt, regionalt og lokalt om å tilrettelegge 
for auka mobilitet/kollektivreising/syklande; også i eit miljøperspektiv og for auka 
attraktivitet. 

 
Mål:  

 Forbetra mobilitet i Ørsta/Volda-regionen. Konkrete innspel til nye ruter frå 01.05.2020, 
evt foreløpige innspel til nye ruter frå 01.05.2019.  

 
 
Tidslinje: 

- Januar 2019: Oppstart, planleggingsmøte. Kommunane ØV prosjekteigar/prosjektleiing,  
                          fylkeskommunen deltek 

- Mars:             Utarbeide mandat, oppnemne felles styringsgruppe, politisk forankring  
                         (sak formannskapa) 

- Vår 2019:      Møter i arbeidsgruppe og styringsgruppe. Brukarundersøking (MRfk),  
- Haust:            Involveringsmøter, møter arbeidsgruppe, styringsgruppe 
- Okt/nov 2019: Kort rapport, forslag konkrete tiltak. Presentasjon Molde adm/politisk.  

                        Innspel til ruteendringsprosess 2020 
 
 
Prosess:  
Stikkord: Styringsgruppe, mandat, politisk forankring, brukarundersøking, involvering 
(Ungdomsråd, sjåførar, innspelmøte, flyplass, Høgskule, sjukehus), politisk behandling, 
påverknad fylkeskommunen adm/pol.  
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Framdriftsplan kollektiv-/mobilitetsprosjekt Ørsta/Volda 2019/-20 
8. januar 2019 Oppstartsmøte  
12. februar Arbeidsgruppemøte (AM, PIL, SIÅ) 
19. mars Sak formannskapa ØV 
Mars Prosjektgruppemøte 
April/mai Involveringsmøte 
Mai Brukarundersøking. Prosjektgruppemøte 
August Prosjektgruppemøte 
September Involveringsmøte. Prosjektgruppemøte 
Oktober Prosjektgruppemøte. Rapport. 
Oktober Presentasjon/innspel formannskapa 
Oktober Påverknad MRfk. Presentasjon samferdselsutvalet 
November Sak Samferdselutvalet 
 
Styringsgruppa Mobilitet Ørsta-Volda 
 
Arbeidsgruppa for prosjektet vil vere Asbjørn Moltudal (Volda kommune), Per Ivar Lied 
(Ørsta kommune) og Svein Ivar Aarskog (Møre og Romsdal fylkeskommune). Det vil 
samtidig vere fornuftig å etablere ei lita effektiv styringsgruppe, med deltaking både 
politisk og frå næringslivet. Forslag til styringsgruppe: 
 
Asbjørn Moltudal Volda kommune  
Stig Olav Lødemel Nye Volda kommune  
Per Ivar Lied Ørsta kommune  
Odd Magne Vinjevoll Ørsta Næringskontor  
Svein Ivar Aarskog MR fylkeskommune  
Johan Roppen Høgskulen*  
* Rektor Høgskulen er med i styringsgruppa, møter etter behov 
 
Personane er kontakta og har sagt at dei vil/kan vere med i eit slikt prosjekt. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Kommunen sin kommuneplan – samfunnsdel: 
Prosjektet som har som føremål å styrke kollektivtilbodet og auke bruken av kollektivtransport er heilt 
i samsvar med strategiane innafor dei ulike fokusområda i kommunen sin kommuneplan – 
samfunnsdelen. 
 
Økonomiske konsekvensar: 
Bortsett frå bruk av utgreiingsressursar frå kommunen vil prosjektet truleg ikkje ha vesentlege 
økonomiske kostnader frå kommunen sin del. I tilfelle vil ein kome attende til det i eiga sak. 
 
Eg har ikkje andre merknader til saka og vil tilrå at Volda kommune tek del i prosjektet. 
 
 
Rune Sjurgard      Asbjørn Moltudal 
Rådmann      ass.rådmann
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HERØY KOMMUNE - EIGEDOMSAVDELINGA 

MØTEREFERAT - PROSJEKT 61604 
 
Dato, tid og stad 18.03.2019 kl. 11:45 til 13:00 Rådhuset i Ulsteinvik 

Til stades Frå Herøy kommune: 
Arnulf Goksøyr (ordførar), Olaus Jon Kopperstad (rådmann), Tore Langvatn 
(brannsjef), Philipp Kessler-Myking (prosjektleiar bygg), Robert Myklebust 
(eigedomsleiar).  
 
Frå Ulstein kommune 
Knut Erik Engh (ordførar), Verner Larsen (rådmann), Arne Runar Vik 
(kommunalsjef teknisk), Olav Helt Brubakk (brannsjef).  

Forfall  

Referent Robert Myklebust (eigedomsleiar) 

 
 
FOSNAVÅG BRANNSTASJON OG DRIFTSBASE - INTERKOMMUNALT 
SAMARBEID 
 
1 GENERELT 

 
Møtet mellom Herøy kommune og Ulstein kommune gjeld interkommunalt samarbeid 
innanfor brannvernområdet generelt og Herøy kommune sine planar for bygging av 
ny hovudbrannstasjon og driftsbase for Herøy i Fosnavåg spesielt.  

 
 
2 FOSNAVÅG BRANNSTASJON OG DRIFTSBASE - SKISSEPROSJEKT 
 
Herøy og Ulstein skal byggje nye brannstasjonar på grunn av pålegg frå 
Arbeidstilsynet. Herøy kommune har kome lengst i byggjeplanane og har hatt fleire 
drøftingar med Ulstein kommune om funksjonsfordeling mellom dei to 
byggeprosjekta.  
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Herøy kommune sine planar for ny hovudbrannstasjon og driftsbase vert no søkt 
tilpassa det interkommunale samarbeid om administrativ leiing (brannsjef, leiar 
beredskap og eventuelt brannmeister), førebyggande brannvern og feiartenester, pt 
avgrensa til eit 5K-samarbeid, utan Ørsta og Volda.  
 
Eit eventuelt interkommunalt samarbeid byggjer på at den einskilde kommune 
beheld sine beredskapsstrukturar. Brannstasjonen i Fosnavåg er såleis ikkje meint 
som ein interkommunal brannstasjon for øvrige kommunar. 
 
Prosjektleiar orienterte om dei siste endringane i skisseprosjektet for å tilpasse 
prosjektet til dei krav og innspel som har kome frå Ulstein kommune. Sidan førre 
møte er prosjektet tilrettelagt med badstu i urein garderobe, utbetra kjønnsdelt 
garderobeløysing og separat garasje for inntil fire feiarbilar som igjen har direkte 
tilkomst til separat lager og verkstad. Uttrykningsgarderobe er flytta nærmare 
inngang til vognhall og er avsett til Herøy brann og redning spesielt. Garderober for 
interkommunal feiarteneste og tilsette innan førebyggande brannvern er såleis lagt til 
fingarderobe for Herøy brann og redning.  
 
Herøy kommune legg til grunn at ovannemnde skisser no er tilrettelagt for 
interkommunalt samarbeid. Prinsippa som prosjektet byggjer på vedrørande 
rein/urein garderobe krev også tydelege rutiner for bruk. 
 
Skissene er ikkje kvalitetssikra av arkitekt, men dei formelle vedtaka er på 
plass for å kunne lyse prosjektet ut på anbod. Ulstein kommune seier seg 
samd i dette og aksepterer at prosjektet no vert lyst ut på anbod.  
 
 
3 VERTSKOMMUNESAMARBEID 
 
Det er igangsett eit prosjektgruppearbeid som skal greie ut interkommunalt 
samarbeid innanfor brannvernområdet. Prosjektgruppa greier ut både 
vertskommunesamarbeid og interkommunalt selskap.  
 
Volda er observatør i gruppa medan Ørsta førebels er med, men då med litt usikker 
oppfatning av kva som er vedteke vedrørande deira deltaking. Hareid, Ulstein, 
Sande, Vanylven og Herøy er såleis dei mest sannsynlege samarbeidspartnerane.  
 
Ovannemnde samarbeid om felles kontorfasilitetar for førebyggande brannvern og 
feiarteneste legg føringar for prosjektgruppa sitt utgreiingsarbeid, ved at lokalisering 
for desse gruppene vert drøfta før interkommunal samarbeidsmodell forøvrig er 
bestemt.  
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Herøy kommune ynskjer å kome raskt i gang med byggeprosjektet og ynskjer å sikre 
at samarbeidet er forankra i kommunane. 
  
Ordførar i Ulstein opplyste at kommunestyret i Ulstein er orientert om at det pågår eit 
arbeid med ulike interkommunale samarbeid. Det er i denne samanheng foreslått at 
Herøy kommune får vertskommuneansvaret for førebygging og feiar. 
Representantane frå Herøy og Ulstein vil forankre dette samarbeidet i kommunane i 
første omgang ved at referatet frå møtet går som referatsak til dei aktuelle 
kommunane..  
 
Formelle vedtak om vertskommunesamarbeid skal om mogleg fremmast til politisk 
handsaming før sommarferien. Saksutgreiinga må såleis vere ferdig medio mai 
månad.  
 

* * * 
 

MØTE SLUTT 
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Fra: Rune Sjurgard[Rune.Sjurgard@volda.kommune.no]
Sendt: 23.03.2019 15:24:48
Til: Postmottak Volda
Kopi: Joakim Rødven; Jarl Martin Møller; Jørgen Amdam; Stig Olav Lødemel
Tittel: Fwd: Ferdigstilt referat frå møtet med Ulstein kommune. Send ut med meg i kopi

Joakim: Ber om at referatet vert sett opp som orienteringssak i fellesnemnda 4. april.

Mvh

Rune

Sendt fra Galaxy Tab.

-------- Opprinnelig melding --------
Fra: Olaus-Jon Kopperstad <olaus-jon.kopperstad@heroy.kommune.no>
Dato: 23.03.2019 00:03 (GMT+01:00)
Til: Rune Sjurgard <Rune.Sjurgard@volda.kommune.no>, Wenche Solheim <Wenche.Solheim@orsta.kommune.no>
Emne: Fwd: Ferdigstilt referat frå møtet med Ulstein kommune. Send ut med meg i kopi

Skaff deg Outlook for Android

---------- Forwarded message ----------
From: "Olaus-Jon Kopperstad" <olaus-jon.kopperstad@heroy.kommune.no>
Date: Fri, Mar 22, 2019 at 7:57 PM +0100
Subject: Fwd: Ferdigstilt referat frå møtet med Ulstein kommune. Send ut med meg i kopi
To: "Arkiv Herøy" <arkiv@heroy.kommune.no>

Skaff deg Outlook for Android

---------- Forwarded message ----------
From: "Olaus-Jon Kopperstad" <olaus-jon.kopperstad@heroy.kommune.no>
Date: Fri, Mar 22, 2019 at 7:56 PM +0100
Subject: Fwd: Ferdigstilt referat frå møtet med Ulstein kommune. Send ut med meg i kopi
To: "Knut Erik Engh" <knut.erik.engh@ulstein.kommune.no>, "Verner Larsen" <verner.larsen@ulstein.kommune.no>,
"Arne Runar Vik" <arne.runar.vik@ulstein.kommune.no>, "Arnulf Goksøyr" <arnulf.goksoyr@heroy.kommune.no>, "Tore
Langvatn" <tore.langvatn@heroy.kommune.no>, "Philipp Kessler-Myking" <Philipp.Kessler-Myking@heroy.kommune.no>,
"Anders Riise" <Anders.Riise@hareid.kommune.no>, "Ragnhild Velsvik Berge"
<ragnhild.velsvik.berge@hareid.kommune.no>, "Oddbjørn Indregård" <oddbjorn.indregard@sande-mr.kommune.no>, "Dag
Vaagen" <dag.vaagen@sande-mr.kommune.no>, "Lena Landsverk Sande"
<lena.landsverk.sande@vanylven.kommune.no>, "Andreas Chr. Nørve" <andreas.chr.norve@vanylven.kommune.no>,
"Vestlandsnytt" <endre@vestlandsnytt.no>, "'Jann Flatval'" <jann@vestlandsnytt.no>

Skaff deg Outlook for Android

---------- Forwarded message ----------
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From: "Robert Myklebust" <Robert.Myklebust@heroy.kommune.no>
Date: Fri, Mar 22, 2019 at 7:49 PM +0100
Subject: Ferdigstilt referat frå møtet med Ulstein kommune. Send ut med meg i kopi
To: "Olaus-Jon Kopperstad" <olaus-jon.kopperstad@heroy.kommune.no>

 
 
Helsing
 
Robert Myklebust
eigedomsleiar
Eigedom
 
Tlf. 70081300  Mob. 99095251

www.heroy.kommune.no 
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Fra: Rune Sjurgard[Rune.Sjurgard@volda.kommune.no]
Sendt: 20.02.2019 08:44:06
Til: Postmottak Volda
Kopi: Kari Mette Sundgot; Jarl Martin Møller; Kjell Magne Rindal; Ann Kristin Langeland; Joakim Rødven
Tittel: Fwd: Kommunesamanslåing og konsekvensar for kyrkjekontor

T.o

Joakim: Ber om at e-posten vert sett opp som orienteringssak for fellesnemnda.

Mvh

Rune

Sendt fra min Samsung Galaxy-smarttelefon.

-------- Opprinnelig melding --------
Fra: Jostein Stråbø <jostein@volda.kyrkja.no>
Dato: 20.02.2019 00:39 (GMT+01:00)
Til: Rune Sjurgard <Rune.Sjurgard@volda.kommune.no>
Emne: Kommunesamanslåing og konsekvensar for kyrkjekontor

Hei!
Har kome eit godt stykke i prosjektarbeidet med bygging av Nye Volda kyrkjelege fellesråd og eit av tema
fellesnemnda har drøfta er kyrkjekontor.
Staben ved kyrkjekontoret vil auke frå 2020, m.a. med ein ny prest og ei auke i sekretærteamet. Dette gjer at eit
frå før godt oppfylt kyrkjekontor vert for lite.
Vi er veldig nøgde med lokale vi har i dag og vil gjerne halde fram med å ha kyrkjekontor der.
Eit møte med eigedomssjef Kjell Arne Rindal har avklart at det er mogleg å utvide kontorarealet ved å overta tre
kontor frå tannlegen innanfor. Han har for mykje areal og ønskjer å redusere arealet han disponerer.
Dette har budsjettmessige konsekvensar både i høve til ombygging og husleige.
Fellesnemnda vil gjere eit vedtak om kontorløysinga i vår, men ville allereie no informere om saka,
 
Beste helsing
 
Jostein Stråbø
kyrkjeverje
 
 
Jostein Stråbö
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VOLDA KOMMUNE 
Servicekontoret 

Postadresse: postmottak@volda.kommune.no www.volda.kommune.no 
Stormyra 2 Telefon: Telefaks: Org. nr: Bankgiro: 
6100 Volda  70058701 939 760 946 3991.07.81727 
     

 
«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR
» 

«POSTSTED» 

 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2019/107 2600/2019 151  SVK/ SUNUTN  18.02.2019 
 
MELDING OM POLITISK VEDTAK - ØKONOMISTYRING 2019 
 
Vi melder med dette frå at kommunestyret den 14.02.19, hadde føre ovannemnde som sak 
5/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å 
dekkje kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal 
gjennomførast.  
 
Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga. 
 
 
Sakutgreiinga med vedlegg følgjer vedlagt. 
 
 
Sunniva Utnes 
Volda kommune, servicekontoret 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
 
Kopi til: 
Joakim Rødven Sekretær Fellesnemnda   
Sunniva Utnes Sekretær THO og Forvaltningsutvalet   
Bente Kristin Krøvel Sekretær TOK   
Rune Sjurgard Rådmann   
Jarl Martin Møller Kommunalsjef Teknisk og Utvikling   
Jørgen Vestgarden Sektorsjef Utvikling   
Inger-Johanne Johnsen Sektorsjef Kultur og Service   
Berit Lyngstad Personalsjef   
Kari Mette Sundgot Økonomisjef   
Aina Øyehaug Opsvik Barnevernssjef   
Svein Berg-Rusten Helse- og omsorgssjef   
Per Ivar Kongsvik Sektorsjef for opplæring og oppvekst   
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SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Kari Mette Sundgot Arkivsak nr.:  2019/107 
 

 Arkivkode:   151 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
17/19 Formannskapet 05.02.2019 
5/19 Kommunestyret 14.02.2019 
 
 

ØKONOMISTYRING 2019  

 

Handsaming: 
Økonomisjef Kari Mette Sundgot og Rådmann Rune Sjurgard orienterte om saka. 
 
Røysting (27 røysteføre): 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

Vedtak i kommunestyret - 14.02.2019:  

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å 
dekkje kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal 
gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga. 
 
 
 

Handsaming: 
Rådmannen og økonomisjef Kari Mette Sundgot orienterte om saka. 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
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Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å 
dekkje kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal 
gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga.   
 
Administrasjonen si tilråding: 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å dekkje 
kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga. 

 
Uprenta saksvedlegg: 
 
Budsjett og økonomiplan 2019 - 2022 
 
Samandrag av saka: 
Gjeldande økonomiplan viser at Volda kommune går inn i ei periode med utfordrande 
økonomi. Kommunestyret har i økonomiplanen lagt opp til eit svært ambisiøst 
investeringsopplegg. Gjennomføring av desse planlagde investeringane vil representere ein 
auke på om lag 30 millionar i renter og avdrag, og kommunen må gjennomføre krevjande 
tiltak for å frigjere midlar til å forrente investeringane. Dei store investeringane krev stø 
økonomistyring med klare køyrereglar der ein ikkje opnar budsjettet for andre og nye tiltak i 
enkeltsaker. Dersom kommunestyret vil følgje opp sin eigen økonomiplan og gjere større 
satsingar, så inneber det redusert handlingsrom til å drive politikk på nye område. Dei store 
investeringane er eit retningsval for Volda kommune, og det er gjennom enkeltsakene ein får 
testa ut om ein vil følgje opp økonomiplanen.  
 
Kommunen sitt handlingsrom er lite og saker med økonomiske konsekvensar bør vurderast 
samla og opp imot kvarandre gjennom budsjettarbeidet. 
 
 
 
 
Saksopplysningar/fakta: 
For å kome i mål med store investeringsprosjekt har ein vore nøydd til å nytte oppsparte 
midlar. I budsjett år 2022 treng Volda kommune 30,5 mill kroner for å gå i balanse i drifta. 
Midlane vert henta frå disposisjonsfondet. Ved inngangen til 2023 er saldo på dette fondet 4,4 
mill kroner noko som indikerer at kommunen vil få eit meirforbruk i år 2023 på 25,7 mill 
kroner om driftsnivået held fram som i dag: 
 

Disposisjonsfond 
Budsjett 

2018 
Budsjett  

2019 
Budsjett  

2020 
Budsjett  

2021 
Budsjett  

2022 

Saldo IB 59 893 744 112 732 025 42 873 117 29 288 283 5 932 873 
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Avsetjing 54 359 281    29 000 000 
Bruk -1 521 000 -69 858 908 -13 584 834 -23 355 410 -30 547 910 
Saldo 31.12    112 732 025 42 873 117 29 288 283 5 932 873 4 384 963 
 
 
Skal det vere forsvarleg å sette i gong med store investeringsprosjekt er det viktig at 
kommunen kjem i gang med ein prosess der målet er å redusere driftsnivået. Skal ein lukkast 
med dette må administrasjon og politisk side ha ein felles forståing for dei utfordringane som 
ligg. I tillegg til at vi snakkar om ei drift som må nytte av disposisjonsfondet er der i tillegg 
vedteke andre tiltak som også skal redusere driftsnivået: 
 

2 019 2 020 2 021 2 022
Digitalisering og innovasjon, samordning skule og barnehage -3 201 636 -6 701 636 -8 601 636 -8 601 636
Reduksjon i tenestene knytt til flyktningar -1 000 000 -2 000 000 -2 000 000 -2 000 000
Digitalisering stab og merkantilt arbeid i sektor -3 000 000 -3 000 000 -3 000 000
Bruk av disposisjonsfond for balanse i drift (utan VCA) -8 558 908 -13 584 834 -23 355 410 -30 547 910
Sum rammer som viser behov for reduksjon drift -12 760 544 -25 286 470 -36 957 046 -44 149 546  
 
I 2019 er innsparingsmålet 4,2 mill kr. Dette ser administrasjonen som mogleg å klare ved at 
 
 Alle ledige stillingar skal leggjast fram for leiarforumet for nye Volda før ein gjer 

tilsetting. Ein må vurdere økonomiske synergiar ved ny kommune og drøfte 
moglegheitene  for å ta ned antal stillingar 

 Ingen kan forvente å be om auka ramme for å dekkje nye behov 
 Alle må gjere sitt + bidra til fellesskapen og redusere drifta – som: 
- leggje om rutinar, arbeidstidsordningar, organisering 
- redusere behovet for tilsette gjennom tidleg innsats, digitalisering, interkommunalt 

samarbeid 
- smarte/innovative innkjøp 
- utnytte kapasitet/rasjonalisere drifta/færre driftseiningar 
- standard som akkurat er nok til å tilfredsstille krava 
- leggje ned aktivitet 

 
Ser ein lenger fram i tid der målet for reduksjon er vesentleg større kjem en ikkje vidare utan 
å gjere større endringar, som og inkluderer endringar i struktur. Administrasjonen har gjort ei 
utrekning som fordeler prosentvis innsparingsmål, basert på netto utgiftsramme i budsjettet: 
 
 
  
  %-vis av total 2019 2020 2021 2022 
Reduksjonsbehov  -4 201 636 -573 361 -1 134 068 -1 658 454 
Rådmann  0,38 % -16 010 -96 344 -140 813 -168 220 
Samfunn og rådgjeving  0,22 % -9 277 -55 827 -81 595 -97 476 
Personal og organisasjon  3,45 % -145 113 -873 258 -1 276 329 -1 524 739 
Økonomi  1,00 % -42 014 -252 829 -369 528 -441 449 
NAV Kommune  2,18 % -91 697 -551 811 -806 511 -963 481 
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Opplæring og oppvekst  40,19 % -1 688 465 -10 160 780 -14 850 704 -17 741 073 
Helse og omsorg  36,74 % -1 543 583 -9 288 918 -13 576 415 -16 218 772 
Kultur og service  2,05 % -86 118 -518 239 -757 443 -904 863 
Politisk verksemd  0,59 % -24 726 -148 797 -217 477 -259 804 
Teknisk  7,09 % -297 941 -1 792 940 -2 620 510 -3 130 536 
Utvikling  1,62 % -67 902 -408 618 -597 225 -713 462 
Barnevern Volda kommune  4,49 % -188 789 -1 136 089 -1 660 476 -1 983 651 
 
Som det går fram av tabellen er det to sektorane som eig dei største budsjetta og dermed 
størst beløp for reduksjon i driftsrammer. Skal ein kome i mål med så store endringar må vi 
gjere gode vurderingar av den tenesteproduksjonen vi gir til innbyggjarane i dag og vurdere 
endringar som er forsvarleg innafor dei ulike fagområda. Ved slike vurderingar kan det vere 
ei løysing å samanlikne seg med andre kommunar. Kostratala gir oss ein peikepinn på våre 
prioriteringar samanlikna med andre. Volda kan ikkje med sin økonomi drive eit høgare 
driftsnivå enn samanliknbare kommunar om vi samtidig skal ha ambisjonar om store 
investeringar: 
 
Netto driftsutgifter pr. innbyggjar (justert for utgiftsbehov),  År 2017

Nye 
Volda Ørsta Herøy K-gr 11

Møre og 
Romsdal

Pleie og omsorg 18 186 18 673 16 249 16 858 18 261
Grunnskole 14 052 12 933 13 207 14 302 13 854
Barnehage 8 473 9 280 8 243 8 477 8 749
Adm, styring og fellesutgifter 4 822 4 407 4 915 4 599 4 296
Sosiale tjenester 2 049 1 928 3 010 2 964 2 397
Kommunehelse 2 271 2 065 2 641 2 650 2 372
Barnevern 757 15 1 434 1 468 1 496
Kultur og idrett 1 340 1 498 2 461 2 100 1 853
Plan, kulturminner, natur og nærmiljø 792 555 613 571 646
Andre områder 2 804 2 782 4 005 2 986 2 665
-  Brann og ulykkesvern 1 085 975 1 116 934 957
-  Kommunale boliger -377 -142 55 -30 -182
-  Samferdsel 1 621 1 480 1 731 1 309 1 049
-  Næringsforv. og konsesjonskraft -291 -179 238 49 133
-  Kirke 766 648 865 724 708
Totalt 55 546 54 136 56 777 56 974 56 588  
 
Netto driftsutgifter pr innbyggjar er i nye Volda kommune kr. 1 410 høgare enn i Ørsta. Dette 
er 14,1 mill kr om vi set innbyggjartalet til 10 000.  
 
Ny kommunelov som trer i kraft 2020 inneheld ei skjerping i kommunane sitt ansvar for 
økonomiforvaltning, jfr femte del i lova. Kommunen skal forvalte økonomien slik at den 
økonomiske handleevnen vert ivareke over tid.  
 
Vurdering og konklusjon: 
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Kommunestyret har lagt seg på eit svært ambisiøst investeringsnivå i gjeldande økonomiplan. 
Konsekvensen av dette vert at ein må kutte vesentleg i drifta for å finne rom til renter og 
avdrag. Rådmannen var i framlegginga av forslaget til budsjett og økonomiplan tydeleg på at 
det store investeringsprogrammet var eit retningsval, og at kommunestyret måtte vere 
tydelege på dette. Alternativet kan vere å skjerme tenestestrukturen og halde investeringane 
på eit lågast mogleg nivå. 
 
Prosessane med å frigjere handlingsrom for å gjennomføre investeringane vil vere 
konfliktfulle. Investeringsprogrammet er anslått til å generere auka renter og avdrag på kr 30 
mill. Dersom investeringane vert gjennomført som planlagt, vil nye Volda kome i gruppa 
blant kommunar i landet som får høgast netto renteeksponert gjeld pr innbyggjar. Det vil 
innebere at Volda kommune må innrette seg på å drive rimelegare på alle tenesteområde enn 
samanliknbare kommunar. Når ein legg til grunn at samanliknbare kommunar har lågare 
lånegjeld, så må ein strekkje seg godt under desse også i driftsnivå. I praksis inneber dette til 
dømes at ein ikkje kan ha ei skuledrift som ligg ca 10 mill høgare enn Ørsta kommune. 
Innføring av lærarnormer bind opp ressursar for å sikre kvalitet i vaksen/pedagogtettleik, og 
gjer at ein ikkje kan få til ein slik reduksjon utan å samle drifta på færre skular. Det må 
sparast innanfor alle tenestene. Innanfor omsorg, sosialhjelp og barnevern der den 
underliggjande veksten i samfunnet generelt er høgare enn folketalsveksten, samt ukjent 
effekt av oppgåveoverføring frå helseforetaket, så vert dette særleg krevjande. Samtidig må 
det vere potensial her, og at ein må jobbe med konkrete tiltak med mål om gevinst. Tiltak 
som virkar må sjåast i eit heilskapleg tenesteforløp der gevinstuttaket i enkelte høve kan ha 
lenger tidsperspektiv enn det ein planlegg. Det er forventa innsparing i stabane gjennom 
digitalisering og forenkling av arbeidsoperasjonar.  
 
I tillegg til å effektivisere må ein vere svært restriktiv når det gjeld nye tiltak, og kommunane 
bør ikkje leggje opp til standardar og nivå på tenester utover det som er tilstrekkeleg etter 
krava i lov og forskrift.  
 
Ein prosess der målet er reduksjon i driftsnivået vil ta tid. Målet vi set oss må vere realistisk 
slik at vi får henta ut resultat. Erfaringar frå andre kommunar som er i eller har gjennomført 
liknande prosessar er at det kan vere smart å hente inn ekstern hjelp. Dette trur vi også vil 
vere lurt for Volda sin del og vi vil rå til følgjande prosess for frigjering av ressursar i 
perioden 2020 og utover: 
 

 Ekstern analyse og bistand på prosess 
 Politisk forankring sak i FN - april 
 Konkurranse konsulent - mai 
 Forankring hos leiarane og tillitsvalte – april 
 Oppstart – september (Budsjett/Økonomiplan 2020-2023) 

 
Vidare så ønskjer vi å sette årelege forventingar i reduksjonen i driftsnivået: 
År 2019: 4,2 mill kr 
År 2020: 10 mill kr (det vil sei 5,8 mill kr i nye tiltak samanlikna med 2019) 
År 2021: 20 mill kr (det vil sei 10 mill kr i nye tiltak samanlikna med 2020) 
År 2022: 30 mill kr (det vils ei 10 mill kr i nye tiltak samanlikna med 2021) 
 
For å lukkast med prosessen vil det vere nødvendig med nokre køyrereglar og føresetnadar: 
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 Ingen auke i driftsrammer utover budsjettvedtak. Eit nytt behov må 
finansierast av reduksjon i eksisterande ramme 

 Om behov for enkeltsaker med økonomisk konsekvensar bør dette leggjast til 
fellessaker som budsjett og økonomirapportering 

 Endring i rammer på investeringsprosjekt må finansierast gjennom reduksjon i 
andre prosjekt 

 Strukturendringar innan helse og omsorg og skule og barnehage må til. Om 
ikkje vil dette medføre drastiske endringar på kvalitet i tenesteproduksjon 

 Leggje seg på eit nivå og standard på tenester som er godt nok for å 
tilfredsstille krava i lov og forskrift. 

 Konsentrere seg om kommunen sine kjerneoppgåver. 
 
Summen av dette vil resultere i enkeltsaker og prosessar der ein vil møte motstand frå 
grupper som får redusert ei teneste eller får tenesta organisert på annan måte med lenger 
avstand mv. Dersom ein gjennom enkeltsaker opprettheld driftsnivå og ikkje reduserer drifta, 
eller gjer vedtak som bind opp ressursar til nye tiltak, vert det viktig at ein tek ein ny status på 
handlingsrommet og nedjusterer investeringsprogrammet. Det same gjeld dersom det oppstår 
situasjonar med svikt i inntektene i høve til det som er lagt til grunn i økonomiplanen. Dette 
kan vere relatert til utviklinga i dei frie inntektene gjennom inntektssystemet eller at 
kommunestyret sjølv set ned eigedomsskatten.  
 
Det er viktig med jamnleg gjennomgang av økonomisk situasjon og føresetnaden for å 
gjennomføre økonomiplanen, slik at politiske avgjerder kan byggje på godt fundamentert 
kunnskap om kva konsekvensar vedtak i enkeltsaker får for totaløkonomi og samla 
prioritering. Både formannskapet og tenesteutvala bør ha prosessar på dette der ein ser 
økonomien og drifta i samla og langsiktig perspektiv.  
Dei store investeringane i økonomiplanen representerer eit tydeleg retningsval for Volda. 
Investeringane er viktige for utvikling av samfunnet og skape bulyst i Volda. Utgiftene må 
ned for å dekkje opp renter og avdrag til desse investeringane. Det hadde vore enkelt dersom  
ein kunne gjere desse investeringane og samtidig halde fram som ein har gjort før. Dei som 
skal forvalte heilskapsansvaret veit at det ikkje går når vi i den nasjonale konteksten går i 
møte ei demografisk utvikling med vekst i utgiftsbehov som ligg høgare enn inntektsauken. 
Når ein i same periode skal forrente ei stor auke i lånegjelda, så må relativt drastiske tiltak til 
for å ha balanse i drifta. Når rådmannen framover legg fram enkeltsaker for å følgje opp 
dette, så er det for å følgje opp kommunestyret sin politikk slik den er lagt i gjeldande 
økonomiplan vedteken i desember 2018. I desse sakene vil særinteresser som vert råka 
naturleg engasjere seg, og desse skal også høyrast. Ein må vere budd på at sakene vil verte 
konfliktfulle. Den som skal ivareta dette heilskapsbildet kan få utfordringar med å få dette 
fram i det offentlege rom dersom media berre presenterer historia til den som vert råka utan å 
synleggjere saka i heilskapsperspektiv. Det vert derfor vanskeleg å få fram at det å seie nei til 
noko, også kan vere å ta omsyn til eit større behov. Det er i desse sakene «slaga vil stå» om 
kommunestyret vil følgje opp det som er lagt opp til i økonomiplanen. Administrasjonen skal 
jobbe for å følgje opp økonomiplanen, og vert den kritikken vert retta mot når ein fremjar 
saker om upopulære økonomiske tiltak. Det er viktig å vere klar over at oppdraget ligg i 
økonomiplanen som kommunestyret har vedteke.   
 
I dette siste året før samanslåinga forvaltar «gamle» Volda «hovudstolen» i økonomien til 
nye Volda. Det er naturleg at fellesnemnda vert halden orientert som det organet som 
planlegg den nye kommunen. 
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Helse og miljøkonsekvensar: 
Økonomisk forvaltning spelar inn på helse og miljøkonsekvensar. Prosessen Volda kommune 
no er inne i krev mykje av alle tilsette. Skal ein lukkast med slike prosessar er det viktig å 
jobbe godt med holdningar og halde fokuset inn mot dei positive tiltaka som kjem ut av 
prosessen. Dei tilsette må få vere aktivt med i prosessen gjennom både deltaking og god 
informasjon.  
 
Økonomiske konsekvensar: 
sjå utgreiing over 
 
Beredskapsmessige konsekvensar: 
Ingen 
 
 
 
Rune Sjurgard      Kari Mette Sundgot 
Rådmann      økonomisjef 
 
 
Utskrift av endeleg vedtak: 
 
Fellesnemnda for nye Volda 
Tenesteutval for helse og omsorg 
Tenesteutval for oppvekst og kultur 
Forvaltningsutvalet 
Rådmannen si leiargruppe 
Arbeidstakarorganisasjonane v/ hovudtillitsvalte 
Hovudverneombodet 
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«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR
» 

«POSTSTED» 

 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2018/1250 2593/2019 614  SVK/ SUNUTN  18.02.2019 
 
MELDING OM POLITISK VEDTAK - VIDARE PROSESS MED KINO OG 
KULTURHUS I VOLDA SENTRUM 
 
Vi melder med dette frå at Kommunestyret den 14.02.19, hadde føre ovannemnde som sak 
4/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 

1. Kommunestyret sluttar seg til skisseprosjektet frå byggjenemnda, jfr rapport av 
27.10.18. Kommunestyret vedtek å gå vidare med prosjektet innanfor kostnads- og 
arealrammene i skisseprosjektet. 
Om ein i prosjekt gjennomgang oppdagar at det er meir kostnad og arealeffektivt å 
sanere heile eller delar av eksisterande bygg, skal dette takast inn i 
totalvurderingen. 
 
 

2. Administrasjonen vurderer bygselskontraktene si avtaletid og ev moglegheitene for 
å løyse ut grunn på eigedomane som det skal byggjast på.  
 

3. Byggjenemnda vert bedt om å utgreie prosjektet vidare med avklaring av 
entrepriseform og klargjere for byggjesøknad og anbodsutlegging av bygg og 
infrastruktur. Byggjenemnda knyter til seg relevante brukarinteresser og nødvendig 
ekstern kompetanse.  

 
5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å 

avklare nødvendige rammer og infrastruktur for bygging av kino og kulturhus i 
tilknytning til samfunnshuset i Volda sentrum. Det kan leigast inn ekstern 
kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet.  

 
6. Ein skal søke å nytte klimasatsmidlar i prosjektet ved samhandling med 

fagpersonell innen bærekraftige innovative bygg 
 
Sakutgreiinga med vedlegg følgjer vedlagt. 
 
 
Sunniva Utnes 
Volda kommune, servicekontoret 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
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Kopi til: 
Kjell Magne Rindal Eigedomssjef   
May-Lisbet Lande,  sekretær Ungdomsrådet   
Bente Kristin Krøvel sekretær TOK   
Joakim Rødven sekretær Fellesnemnda   
Kari Mette Sundgot Økonomisjef   
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SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Rune Sjurgard Arkivsak nr.:  2018/1250 
 

 Arkivkode:   614 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
22/19 Formannskapet 05.02.2019 
4/19 Kommunestyret 14.02.2019 
 
 

VIDARE PROSESS MED KINO OG KULTURHUS I VOLDA SENTRUM  

 

Handsaming: 
Ettersende dokument på møtedagen: 

- Svar på spørsmål frå Volda Krf, ved Arild Iversen, om kino og kulturhus. 
 
Roald Espset (Frp) reiste spørsmål om gildskap, då han er sambuar med grunneigar, jf. Koml. 
§40, fvl. §6, 1.1 b. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga over spørsmål om gildskap. 
 
Røysting gildskap: 
Roald Espset vart samrøystes kjent ugild. Det var 26 røysteføre under handsaming av saka. 
 
Benedikte Holmberg (V) kom med slikt framlegg: 
Volda Venstre ynskjer å fremje utsetjingsforslag i sak PS 4/19 med det som formal å få meir 
tid til utredning/skisseforslag av alternative kulturhusløysingar og tomtevurderingar.  
Dette i samband med muleg nybygg av Volda ungdomsskule. 
 
Røysting utsetjingsframlegg:  
Utsetjingsframlegget frå Benedikte Holmberg fekk 6 røyster og fall mot 20 røyster. 
 
Anders Egil Straume (Krf) bad om punktvis røysting. 
 
Ivar Otto Kristiansen (H) kom med slikt framlegg: 
Tillegg pkt 1 
Om ein i prosjekt gjennomgang oppdagar at det er meir kostnad og arealeffektivt å sanere 
heile eller delar av eksisterande bygg, skal dette takast inn i totalvurderingen. 
 
Nytt pkt. 6 
Ein skal søke å nytte klimasatsmidlar i prosjektet ved samhandling med fagpersonell innen 
bærekraftige innovative bygg 
 
Røysting (26 røysteføre): 
 
Det vart halde punktvis røysting: 
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Det vart røysta over punkt 1 i tilrådinga frå formannskapet. Tilrådinga fekk 25 mot ei røyst 
og vart vedteke. 
 
Det vart røysta over tillegget frå Ivar Otto Kristiansen. Tillegget vart samrøystes vedteke. 
 
Det vart røysta over punkt 2 i tilrådinga. Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes 
vedteke. 
 
Det vart røysta over punkt 3 i tilrådinga. Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes 
vedteke. 
 
Det vart røysta over punkt 4 i tilrådinga. Tilrådinga frå formannskapet fekk 12 mot 14 
stemmer og fall. 
 
Det vart røysta over punkt 6 i tilrådinga. Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes 
vedteke. 
 
Det vart røysta over nytt punkt 6 frå Ivar Otto Kristiansen. Nytt punkt 6 vart samrøystes 
vedteke. 

Vedtak i kommunestyret - 14.02.2019: 
4. Kommunestyret sluttar seg til skisseprosjektet frå byggjenemnda, jfr rapport av 

27.10.18. Kommunestyret vedtek å gå vidare med prosjektet innanfor kostnads- og 
arealrammene i skisseprosjektet. 
Om ein i prosjekt gjennomgang oppdagar at det er meir kostnad og arealeffektivt å 
sanere heile eller delar av eksisterande bygg, skal dette takast inn i 
totalvurderingen. 
 
 

5. Administrasjonen vurderer bygselskontraktene si avtaletid og ev moglegheitene for 
å løyse ut grunn på eigedomane som det skal byggjast på.  
 

6. Byggjenemnda vert bedt om å utgreie prosjektet vidare med avklaring av 
entrepriseform og klargjere for byggjesøknad og anbodsutlegging av bygg og 
infrastruktur. Byggjenemnda knyter til seg relevante brukarinteresser og nødvendig 
ekstern kompetanse.  

 
7. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å 

avklare nødvendige rammer og infrastruktur for bygging av kino og kulturhus i 
tilknytning til samfunnshuset i Volda sentrum. Det kan leigast inn ekstern 
kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet.  

 
8. Ein skal søke å nytte klimasatsmidlar i prosjektet ved samhandling med 

fagpersonell innen bærekraftige innovative bygg 
 
 
Roald Espset tok sete. Det var 27 røysteføre. 
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Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Eigedomssjef Kjell Magne Rindal møtte. 
 
Margrete Bjerkvik kom med slikt framlegg:  
 
Saka vert utsett, slik at tenesteutval for oppvekst og kultur får handsame saka. 
 
Prøverøysting utsetting: 
Utsettingsframlegget fekk fire røyster (Margrete Bjerkvik, Anders Egil Straume, Odd A. 
Folkestad og Bendikte Holmberg), fem røysta mot. 
 
Endeleg røysting utsetting: 
Utsettingsframlegget fekk 0 røyster og fall. 
 
Anders Egil Strume bad om punktvis røysting. 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Punkt 1 i tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteke. 
Punkt 2 i tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteke. 
Punkt 3 i tilrådinga frå administrasjonen fekk åtte røyster og vart vedteke. Anders Egil 
Straume røysta mot.  
Punkt 4i tilrådinga frå administrasjonen fekk åtte røyster og vart vedteke. Anders Egil 
Straume røysta mot.  
Punkt 5 i tilrådinga frå administrasjonen fekk åtte røyster og vart vedteke. Anders Egil 
Straume røysta mot.  
 
Dert vart røysta samla over tilrådinga frå administrasjonen, som vart samrøystes vedteken.  

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Kommunestyret sluttar seg til skisseprosjektet frå byggjenemnda, jfr rapport av 

27.10.18. Kommunestyret vedtek å gå vidare med prosjektet innanfor kostnads- og 
arealrammene i skisseprosjektet. 
 

2. Administrasjonen vurderer bygselskontraktene si avtaletid og ev moglegheitene for 
å løyse ut grunn på eigedomane som det skal byggjast på.  
 

3. Byggjenemnda vert bedt om å utgreie prosjektet vidare med avklaring av 
entrepriseform og klargjere for byggjesøknad og anbodsutlegging av bygg og 
infrastruktur. Byggjenemnda knyter til seg relevante brukarinteresser og nødvendig 
ekstern kompetanse.  
 

4. Med atterhald om ev uføresette forhold legg kommunestyret følgjande framdrift til 
grunn: 
 
- Oppstart av reguleringsprosess i mars 2019. 
- Vedtak om entrepriseform innan 1. juni 2019. 
- Utlysing av konkurranse for samspel, eller arbeid med utarbeiding av grunnlag 

for utlysing av totalentreprise 3. kvartal 2019. 
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- Utlysing av totalentreprise eller vidare arbeid med samspel 4. kvartal 2019. 
- Godkjenning av regulering 1. kvartal 2020 
- I løpet av 2019 og budsjett 2020 - Vedtak i kommunestyret for frigjering av 

økonomiske ressursar i samsvar med økonomiplanen. 
- Endeleg vedtak om oppstart 1. kvartal 2020. 
- Intensjon om byggjestart 2. kvartal 2020. 
- Tilsetting av dagleg leiar 3. kvartal 2020 
- Intensjon om ferdig kulturhus 4. kvartal 2021.  

 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for bygging av kino og kulturhus i tilknytning 
til samfunnshuset i Volda sentrum. Det kan leigast inn ekstern kapasitet til 
reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet.  

 
Administrasjonen si tilråding: 
 

1. Kommunestyret sluttar seg til skisseprosjektet frå byggjenemnda, jfr rapport av 
27.10.18. Kommunestyret vedtek å gå vidare med prosjektet innanfor kostnads- og 
arealrammene i skisseprosjektet. 
 

2. Administrasjonen vurderer bygselskontraktene si avtaletid og ev moglegheitene for å 
løyse ut grunn på eigedomane som det skal byggjast på.  
 

3. Byggjenemnda vert bedt om å utgreie prosjektet vidare med avklaring av 
entrepriseform og klargjere for byggjesøknad og anbodsutlegging av bygg og 
infrastruktur. Byggjenemnda knyter til seg relevante brukarinteresser og nødvendig 
ekstern kompetanse.  
 

4. Med atterhald om ev uføresette forhold legg kommunestyret følgjande framdrift til 
grunn: 
 
- Oppstart av reguleringsprosess i mars 2019. 
- Vedtak om entrepriseform innan 1. juni 2019. 
- Utlysing av konkurranse for samspel, eller arbeid med utarbeiding av grunnlag for 

utlysing av totalentreprise 3. kvartal 2019. 
- Utlysing av totalentreprise eller vidare arbeid med samspel 4. kvartal 2019. 
- Godkjenning av regulering 1. kvartal 2020 
- I løpet av 2019 og budsjett 2020 - Vedtak i kommunestyret for frigjering av 

økonomiske ressursar i samsvar med økonomiplanen. 
- Endeleg vedtak om oppstart 1. kvartal 2020. 
- Intensjon om byggjestart 2. kvartal 2020. 
- Tilsetting av dagleg leiar 3. kvartal 2020 
- Intensjon om ferdig kulturhus 4. kvartal 2021.  

 
5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 

nødvendige rammer og infrastruktur for bygging av kino og kulturhus i tilknytning til 
samfunnshuset i Volda sentrum. Det kan leigast inn ekstern kapasitet til 
reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet.  
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Vedleggsliste: 
Skisseprosjekt frå byggjenemnda, datert 29.10.18 
Notat frå byggjenemnda (vurdering av innspel), datert 12.12.18 
Tilleggsutgreiing frå Nordplan av 15.01.19 vidaresendt frå leiaren i byggjenemnda 16.01.18. 
E-post frå XPRO v/ Hofseth av 15.01.19 og 21.01.19 til Mulvik AS v/ Ottar Skare – 
vidaresendt hit via leiar i byggjenemnda i e-post 22.01.19. 
Innspel frå Kolbein Halkjelsvik sendt på e-post 08.01.19. 
Innspel frå Kolbein Halkjelsvik sendt på e-post 27.11.18 
Uttale frå ungdomsrådet 
 
Uprenta saksvedlegg: 
 
 
SAMANDRAG AV SAKA 
 
Ettersom kino og kulturhus vart vedteke innarbeidd i budsjett 2019 og økonomiplanen 2019 – 
2022, vert prosjektet no følgt opp vidare i eiga sak med vidare mandat til byggjenemnda. 
Dette handlar om å føre prosjektet vidare for endelege avklaringar for å kunne leggje 
prosjektet ut på anbod.  
 
Volda kommune har lagt opp til eit svært ambisiøst investeringsprogram i 
økonomiplanperioden. Parallelt med at desse prosjekta vert planlagt, må kommunestyret gjere 
tiltak for å frigjere handlingsrom for å forrente kapitalkostnaden med den gjelda desse 
investeringane vil generere. Det endelege oppstartsvedtaket for bygging av kulturhus vil vere 
avhengig av dette. 
 
 
SAKSOPPLSYNINGAR/FAKTA 
 
Skisseprosjektet 
Kommunestyret ga byggjenemnda i mandat å utarbeide romprogram og skisseprosjekt for 
kino og kulturhus i tilknytning til samfunnshuset innan 01.11.18, jfr møte 22.03.18 (sak 
38/18). 
 
Byggjenemnda har gjennomført oppdraget i samsvar med mandatet og fristen. 
Skisseprosjektet omhandlar m.a: 
 

- To kinosalar 
- Kultursal  
- Bibliotek som går over i foaje/felles vrimleareal (ev arrangementareal)  
- Ungdomsklubb 
- Møtesal/kommunestyresal/seremonirom  

 
Byggjenemnda kommenterer at løysinga opnar for kafe/serveringsareal dersom det er 
ynskeleg å etablere.  
 
Skisseprosjektet inneheld samla areal på 4 490 m² BRA, der 3 110 m² BRA er nybygt areal 
og 1 380 m² BRA er ombygt areal. Med bakgrunn i referanseprosjekt er prosjektkostnaden 
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kalkulert til kr 185 435 000 inkl mva. I kalkyla er det teke med infrastruktur og 
utomhusarbeid til sjølve kino og kulturhuset med parkeringsplassar nordaust for bygget. Det 
er lagt til grunn sambruk av parkeringsplassar med rådhuset. Det er vidare vist ei skisse for 
parkeringsplassar på plan eller med lokk mellom rådhuset og legesenteret. Dette låg ikkje i 
mandatet og er berre vist som ei skissse. 
 
Det vert synt til skisseprosjektet frå byggjenemnda som ligg ved. Dokumentet viser at 
nemnda har hatt ein grundig prosess. Dei byggjer forslaget på referanseprosjekt og referanse 
til ekstern ekspertise. Nemnda har involvert interesser i lokalsamfunnet, hatt ein open prosess 
og arrangert folkemøte. Byggjenemnda har halde formannskapet orientert, og i siste 
orientering 18.09.18 før framlegging av endeleg rapport, ga formannskapet si tilslutning av til 
prosjektet med mindre kommentarar.  
 
For nærare orientering om prosjektet vert det synt til rapporten frå byggjenemnda av 
27.10.18.   
 
Kommunen organiserer store byggjeprosjekt via byggjenemnda og eigedomsavdelinga. Det 
er slik at rådmannen eller formannskapet kan lyfte prosjekt ut av dette systemet fordi om det 
kjem inn innspel frå innbyggjarar som har eit anna syn. 
 
Innbyggjar Kolbein Halkjelsvik har gjennom to skriv sendt kritiske merknader til 
byggjenemnda sitt skisseprosjekt. Byggjenemnda har svara opp det første skrivet frå 
Halkjelsvik i eit tilleggsnotat. Når det gjeld det siste skrivet så har Nordplan kome med ei 
tilleggsutgreiing. XPRO har utfordra Mulvik i høve den uttalen som Halkjelsvik referer Ottar 
Skare på. Alle desse dokumenta ligg ved saka.  
 
Dersom kommunestyret vil utvide mandatet og få vurdert riving av samfunnshuset og eit 
anna konsept, så står ein fritt til å gjere det og gi eit nytt mandat til byggjenemnda. Med 
grunnlag i byggteknisk ekspertise sine faglege vurderingar som byggjenemnda har brukt i 
prosessen, bør det ikkje vere grunnlag for det. Samtidig er det brukt ressursar på 
samfunnshuset med sikte på at det skal ha ein funksjon i framtida. 
 
Det er viktig at gjere merksam på at ei ev prosjekteringsgruppe eller prosessen i ei ev 
samspelsfase vil gjere nærare avklaringar av byggtekniske og grunnforhold med sikte på den 
detaljerte planlegginga, slik at det er først i denne fasen ein låser opp løysingane. 
 
Regulering 
Før ein kan starte bygging av kino og kulturhus og ombygging av samfunnshuset må det 
gjennomførast ei detaljregulering av området. Gjeldande plan er gammal og lite detaljert. 
Reguleringsplanen må avklare nye arealformål, byggjehøgder, byggjegrenser, 
parkeringsløysing, vegsystem/trafikale forhold mv.  
 
Eigedomsforhold  
Det nye kino- og kulturhuset er planlagt plassert i tilknyting til det eksisterande 
samfunnshuset (gnr.19 bnr 503 fnr 13) samt ved å nytte dei tre omkringliggjande eigedomane 
mot nord, vest og nord/vest. Dette er eigedom med gnr.19 bnr.503 fnr.17, gnr 19 bnr.503 
fnr.11 og gnr 19 bnr 822. Tomtene Gnr.19 bnr 503 fnr 13, 17 og 11 er alle bygsla, mens tomt 
gnr 19 bnr 822 er eigd av kommunen.  
 
Økonomi 
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Investering 
I skisseprosjektet er det gjort ei kalkyle på kr 185 435 000 inkl mva. Det er i tillegg kalkulert 
opsjonar på kr 4 100 000 inkl mva (Tillegg tak kr 800 000, 14 meter takhøgde kr 1 000 000 
og heve-/senkescene kr 2 300 000). 
 
Endelege kostnader vil avhenge av avklaringar i den vidare prosessen og det prosjektet som 
vert lagt ut på anbod, og til slutt anbodsprisane. Basert på kalkylen på 185,4 mill vil 
kapitalkostnadene utgjere ca kr 7 -8 mill i året under føresetnad av full kompensasjon for 
meirverdiavgifta. Ev tilskot vil redusere lånebehovet.  
 
Prosjektet vil kunne oppnå spelemidlar og tilskot frå fylkeskommunen (regionale 
utviklingsmidlar).  
 
Det er ikkje mogleg å seie noko nærare om investeringskostnad og finansiering før ein har 
kome lenger i prosjektet og fått fram prisar og grunnlag for moglege tilskot. Bruken av 
bygget vil styre kor mykje mykje av merverdiavgifta som vert kompensert.  
 
Drifta  
Det er ei utfordring at ein ikkje har ein ekstern partnar som kan nytte kultursalen i delar av 
driftstida. Det har ikkje lykkast å få til ein slik modell i Volda, og dermed har ein landa på at 
skal ein få til kulturhus, så må Volda kommune stå for utbygging og ta ansvar for drifta.  
 
Det vert viktig å bruke huset til formål som gir maksimal kompensasjon for meirverdiavgift. 
Bruk til kommunen sine eigne formål gir kompensasjon. Bruk knytt til aktivitet som kjem 
innunder lov om refusjon for meirverdiavgift/meirverdiavgiftsplikt gir refusjon. Dette må 
utgreiast nærare og det må setjast opp driftsbudsjett før ein gjer endeleg vedtak om bygging. 
Dette vil uansett måtte basere seg på grove overslag ettersom ein ikkje får konkretisert dette 
før ein har fått inn dagleg leiar som har lagt ein forretningsplan som fyller huset med 
aktivitet.  
 
Organisering 
Bortsett frå kinodelen og bibliotekdelen har Volda kommune i dag ikkje ein 
kulturorganisasjon som kan arbeide med konsept på innhald og drift av kulturhus. I 
organisasjonsplanen til nye Volda frå 1. januar 2020 vil det verte ein eigen kulturleiar som får 
kultur som sitt ansvarsområde. I regionen er det vanleg at drifta av kino og kulturhuset ligg 
under den kommunale administrasjonen (som td Ørsta, Herøy og Ulstein). Drifta av 
kulturhuset må sjåast på som forretningsmessig verksemd med behov for særskilt 
kompetanse. I god tid før ferdigstilling av bygget bør det tilsetjast ein dagleg leiar for 
kulturhuset som brukar tida i byggjeperioden på å ha bruksplan og driftskonsept med 
leigeavtalar og avtalar om arrangement klart til opning av bygget. Avtalar om arrangement 
bør vere gjort ca 1 år i forvegen. 
  
 
VURDERING OG KONKLUSJON 
 
Kultur sett i eit samfunnsutviklingsperspektiv – lokal og nasjonal politikk 
Byggjenemnda kommenterer m.a følgjande i sin rapport: 
«Utgangspunktet vårt er at Volda kommune er ein stor arbeidsplass og verskommune for 
viktige institusjonar som sjukehus, høgskule og eit allsidig privat næringsliv. Vi ønsker 
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mange innbyggarar, bulyst og trivsel, og vi veit at det skal rekrutterast mange fagfolk og 
studentar framover. Konkurransen både frå nærliggande kommunar og landet forøvrig er 
stort. Da er det viktig at også kulturtilbodet er på plass.» 
 
Samfunnsdelen i kommuneplanen har under tema busetting, Volda i regionen og Volda 
sentrum mål og strategiar der kino og kulturhus kan vere eit aktuelt tiltak: 
 
Busetting 
Mål:  
 Volda kommune skal ha positiv befolkningsvekst lik gjennomsnittet for landet 

Strategiar:  
 Legge til rette for næringsutvikling og vidareutvikle kompetansearbeidsplassar innanfor 

privat og offentleg sektor.  
 Styrke Volda som omdøme som attraktiv bukommune i regionen. 

Mål: 
 Fleire unge skal flytte til og bli verande i Volda, og nettoinnflytting i alderen 18-30 år skal 

vere positivt.  
Strategiar: 
 Utvikle Volda til den beste studiebygda i landet, med stor kulturaktivitet og gode møteplassar 

med urbane kvalitetar i Volda sentrum. 
 
Volda i regionen 
Mål: 
 Volda og Ørsta skal vere eit tydeleg regionsenter med bymessige kalvitetar. 

Strategiar: 
 Vidareutvikle og styrke regionale funksjonar i området, og utvikle sentrum med urbane 

kvalitetar. 
 Legge til rette for at Volda og Ørsta skal vere Noregs fremste senter for medieutdanning og 

nynorsk. 
Mål: 
 Styrke og bygge opp Volda-Ørsta som handels-, kultur- og opplevingsdestinasjon. 

Strategiar: 
 Auke attraktiviteten til Volda sentrum og realisere tiltak i samsvar med utviklingsplanen for 

Volda sentrum. 
 Medverke til utvikling og marknadsføring av kultur- og opplevingstilbod. 

 
Volda sentrum 
Mål:  
 Fleire skal bu og opphalde seg i Volda sentrum 

Strategiar: 
 Legge til rette for auka busetting, aktivitet, trivsel og liv i senetrum.  
 Vidareutvikle og styrke viktige sentrumsfunksjonar for å sikre aktivitet i og rundt sentrum. 

 
Folkehelse er overordna og førande prinsipp for kommuneplanen i Volda kommune. 
 
Regjeringa la 23. november 2018 fram si nye kulturmelding (Meld St. 8. 2018 – 19) 
Kulturens kraft – kultur for framtida. Når det gjeld den nasjonale politikken for kultur vert det 
vist til meldinga:  
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-8-20182019/id2620206/sec1 
 
Det er ein naturleg samanheng mellom eit kommunesentrum sin attraktivitet og kva 
opplevingstilbod som er i sentrumet. Sosiale møteplassar og kulturelle opplevingstilbod vil 
vere viktig for Volda sentrum som regionalt knutepunkt og vertskommune for sjukehus og 
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høgskule, men også med tanke på å trekkje til seg nye arbeidsplassar og vere eit sentralt 
senter i ein større kommune og i regionen.  
 
Retningsval i økonomiplanen  
I økonomiplanen for 2019 – 2022 har kommunestyret lagt opp til ei samla investeringsramme 
på kr 633 mill eks mva. Renter og avdrag vil auke med ca kr 30 mill. Etter opplegget i 
økonomiplanen skal drifta reduserast med ca kr 40 mill i 2022. I framlegget til budsjett og 
økonomiplan presiserte rådmannen at det ville innebere eit retningsval for kommunestyret 
dersom ein går for å gjennomføre dei store investeringsprosjekta. Dette føreset hard jobbing i 
administrasjonen og upopulære politiske vedtak i enkeltsaker for å effektivisere og 
rasjonalisere drifta. Alternativet ville vere å halde fram med dagens tenestestruktur og 
investere berre på eit minimumsnivå.  
 
Det er gjennom praksis i enkeltsakene ein ser om dette vert eit reelt retningsval ved at 
kommunestyret skaffar seg nødvendig handlingsrom for å gjennomføre investeringane. Det 
endelege oppstartvedtaket for bygging av kulturhus vil vere avhengig av dette. 
 
Vidare prosess 
Rådmannen vil rå til at kommunestyret sluttar seg til skisseprosjektet frå byggjenemnda, jfr 
rapport av 27.10.18, og at kommunen går vidare med prosjektet innanfor kostnads- og 
arealrammene i skisseprosjektet. 
 
Formannskapet ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare nødvendige 
rammer og infrastruktur for bygging av kino og kulturhus i tilknytning til samfunnshuset i 
Volda sentrum (dette punktet vert vedteke av formannskapet og treng ikkje gå vidare i 
innstillinga til kommunestyret).  
 
Administrasjonen vurderer bygselskontraktene si avtaletid og ev moglegheitene for å løyse ut 
grunn på eigedomane som det skal byggjast på.  
 
Byggjenemnda får følgjande mandat vidare: 
 

- Utgreie prosjektet vidare med avklaring av entrepriseform og klargjere for 
byggjesøknad og anbodsutlegging av bygg og infrastruktur.  

- Nemnda knyter til seg relevante brukarinteresser og nødvendig ekstern 
kompetanse. 

 
Det er viktig at organiserte brukarinteresser som td. ungdomsklubben, kinosjefen og 
biblioteksjefen mv vert kopla på for å vere med å utforme innhaldet i høve sine behov.  
 
Det vil verte avsett byggjeleiarressurs i administrasjonen for å bistå byggjenemnda. 
Kommunen har eit ambisiøst investeringsprogram, og det kan vere ein risiko for framdrifta av 
prosjekta å ha tilstrekkeleg kapasitet på prosjektleiing.  
 
Det vert foreslått at ein lyser ut etter dagleg leiar for kulturhuset for tilsetting i god tid før  
kino og kulturhus vert ferdigstilt.  
 
Rådmannen rår til at kommunestyret får ei orientering frå byggjenemnda før byggjenemnda 
gjennomfører anbodsutlysing. Når anboda ligg føre og prisane er kjende vert det lagt fram 
sak for kommunestyret for å ta endeleg stilling til bygging og gjennomføring.  
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Framdriftsplanen i rapporten frå byggjenemnda må justerast, og rådmannen foreslår slik 
framdrift lagt til grunn: 
 

- Oppstart av reguleringsprosess i mars 2019. 
- Vedtak om entrepriseform innan 1. juni 2019. 
- Utlysing av konkurranse for samspel, eller arbeid med utarbeiding av grunnlag for 

utlysing av totalentreprise 3. kvartal 2019. 
- Utlysing av totalentreprise eller vidare arbeid med samspel 4. kvartal 2019. 
- Godkjenning av regulering 1. kvartal 2020 
- I løpet av 2019 og budsjett 2020 - Vedtak i kommunestyret for frigjering av 

økonomiske ressursar i samsvar med økonomiplanen. 
- Endeleg vedtak om oppstart 1. kvartal 2020. 
- Intensjon om byggjestart 2. kvartal 2020. 
- Tilsetting av dagleg leiar 3. kvartal 2020 
- Intensjon om ferdig kulturhus 4. kvartal 2021.  

 
Det kan oppstå uføresette forhold som gjer at framdriftsplanen må haldast open for justering, 
m.a kan det vere sannsynleg at reguleringsprosessen kan ta lenger tid.  
 
Det har vore ein intern diskusjon rundt kva som må vere på plass for å kunne starte 
reguleringsprosessen. Planfagleg er det ynskeleg at prosjekterande kjem på plass før ein 
startar reguleringsprosessen for å avklare rammer for bygget og infrastrukturen. Dersom ein 
skal ha prosjekterande på plass først, må anbodsprosessen vedtakast før reguleringsarbeidet 
kan startast. Dette kan seinke oppstarten av reguleringsabeidet. I tillegg vil det vere vanskeleg 
å få parallellitet i prosjekteringa og reguleringsprosessen og ein kan kome i ein situasjon med 
fleire omprosjekteringar, noko som både vil forseinke og fordyre prosjektet. 
 
Rådmannen meiner at skisseprosjektet vert å leggje til grunn for reguleringsplanen, og at 
byggjenemnda og prosjektleiar får dette bearbeidd med byggjehøgder, volum, parkering og 
forslag til trafikkløysingar.  
 
Framdriftsplanen ovanfor byggjer på byggjenemnda sitt forslag med litt forskyvingar. Ein må 
vere merksam på at ein startar opp prosjektet før reguleringsplanen er ferdig godkjent, slik at 
prosjektering og regulering vert parallelle aktivitetar. Dersom planføresetnadene vert endra 
mot slutten av planperioden, ev gjennom klagehandsaming, så vil det påføre ekstrakostnader 
med omprosjektering. Det er svært viktig at ein er klar over denne risikoen, og at ein er villig 
til å ta risikoen i prosjektgjennomføringa. Alternativet er å skyve entrepriseprosessen og 
oppstart lenger ut i tid.  
 
Helse og miljøkonsekvensar: 
Det bør i prosjektfasen utgreie balanse mellom økonomi i prosjektet og miljøgevinstar ved 
utbygging og drift. Massiv tre kan vere materiale som kan vere aktuelle å vurdere i den 
samanheng.  
 
Kulturtilbod vil vere eit helsefremjande tiltak.  
 
Økonomiske konsekvensar: 
Det er for tidleg å anslå dei økonomiske konsekvensane av prosjektet, både når det gjeld 
investeringa og drifta. Dette må utgreiast nærare før ein gjer endeleg vedtak om bygging.  
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Driftskonseptet vert det mest sentrale med tanke på økonomien på lang sikt. Dei kulturhusa 
som går best driftsmessig har kombinasjonsløysingar med andre samarbeidspartar, som td 
hotell, for å dele på driftskostnadene. Det er meir utfordrande når ein kommune skal drifte 
kulturhuset sjølv alle dagane i veka. Ein må finne ein bruk som i høgst mogleg grad gir full 
momskompensasjon, samtidig som drifta bør generere mest mogleg inntekter. Ein bør vere 
open på at drifta kan liggje i spennrommet mellom sjølvberande drift (svært optimistisk syn) 
til at det representere ei årleg netto utgift på kommunen på kr 1 – 2 millionar. 
Kapitalutgiftene vil vere avhengig av endeleg netto byggjekostnad og renteutvikling. Basert 
på kalkylen vil det utgjere ca kr 7 - 8 mill i året. Ev tilskot vil redusere lånebehovet.  
 
For å realisere prosjektet må det gjerast konkrete tiltak for å skape det økonomiske 
handlingsrommet. Dette handlar om konsekvensen av gjennomføringa av det budsjettet og 
økonomiplanen som er lagt der ein skal frigjere/reduksere drifta for å finansiere 
kapitalutgifter på 30 mill til store investeringar i komande 4-årsperiode. Ein må vere budd på 
svært lite handlingsrom til andre ting. Ein må leggje ein standard og nivå på tenestene som 
ligg under dei kommunane vi samanliknar oss med, og som vil ha vesentleg lågare lånegjeld.  
Som eit døme vil Ørsta i tida framover ha lågare lånegjeld og ei skuledrift som er om lag kr 
10 mill lågare enn det nye Volda vil ha.  
 
Dersom ein ikkje gjer tiltak for å redusere drifta for å forrente kapitalutgiftene som dei store 
investeringane i økonomiplanen vil generere, vil det kunne få alvorlege konsekvensar for 
tenestetilbodet og totaløkonomien samla sett. Kulturhus er ikkje eit lovfesta tiltak, og dersom 
kommunestyret finn at det vert for belastande å sentralisere tenestestruktur og kutte ned på 
standarden, så er det viktig å vere tydeleg på dette no, slik at ein ikkje bind opp ressursar til å 
planleggje eit kulturhus som ein ev ikkje vil byggje.  
 
Rådmannen legg fram ei eiga sak om økonomistyring der det vert gjort framlegg om 
køyrereglar for å frigjere økonomiske ressursar. 
 
Beredskapsmessige konsekvensar: 
Ingen særskilte.  
 
 
Rune Sjurgard       
Rådmann 
 
 
 
Utskrift av endeleg vedtak: 
Byggjenemnda  
Ungdomsrådet 
Fellesnemnda for nye Volda 
Tenesteutval for oppvekst og kultur i Volda kommune 
Eigedomssjef 
Økonomisjef 
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  VOLDA KOMMUNE 
 

 
«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR
» 

«POSTSTED» 

 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2018/1650 2627/2019 D11  SVK/ SUNUTN  20.02.2019 
 
MELDING OM POLITISK VEDTAK - VOLDA CAMPUS ARENA - KOMMUNAL 
DELTAKING I PROSJEKT 
 
Vi melder med dette frå at Kommunestyret den 14.02.2019, hadde føre ovannemnde som sak 
7/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 

1. Volda kommune stiller garanti for bygging av idrettshallen Volda Campus Arena i 
samsvar med vedlagt finansieringsplan med ei samla budsjettramme kr 
175 300 000,- inkl. mva. 
 
Med atterhald om Fylkesmannen si godkjenning, gir Volda kommune garanti til 
Volda Campus Arena AS for eit lån pålydande kr 95 000 000,- + 10 %. Dette vil vere 
kommunen sitt maksimale garantiansvar. Garantien vert gitt på slike vilkår: 
 

a) Garantien er ein sjølvskyldnargaranti. 
b) Garantien gjeld for inntil 40 år med tillegg av inntil 2 år. 
c) Garantien skal avkortast i samsvar med nedbetaling av lånet. 

 
2. Volda kommune yter eit tilskot på kr 30 000 000,-. Av dette er kr 820 809,- allereie 

utbetalt. 
 

Resterande tilskot vert utbetalt mot framlagd dokumentasjon/utbetalingsplan knytt 
til prosjektgjennomføring. 

 
3. Volda kommune forskotterer innvilga tilskot av spelemidlar frå 

Kulturdepartementet med ei ramme på kr 27 800 000,-. 
 

4. Volda kommune tek kostnaden med opparbeiding av teknisk anlegg og 
infrastruktur innanfor rammene i godkjend årsbudsjett 2019 for Volda kommune. 
Det vert lagt til grunn at det vert inngått avtale om bidragsdekning frå Statsbygg i 
samband med Mediabygget.  
 

5. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til gjennomføringsavtale med VCA AS, 
revidert 30.01.2019. Signering av denne avtalen gjerast av ordførar og VCA sin 
styreleiar etter ev. vedtak i Kommunestyret. 

 
6. Kommunestyret godkjenner ei økonomisk ramme for leige av hall og 

parkeringsplassar på kr 3 800 000 eks mva pr år i 40 år. Formannskapet  får 
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fullmakt til å godkjenne leigeavtalen. Slik godkjenning er ein føresetnad for 
oppstart av prosjektet.  
 

7. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til avtale/oversikt for fordeling av drift 
av uteanlegg, datert 28.01.2019. 
 

8. Volda kommune stiller kommunal grunn/tomteareal vederlagsfritt til disposisjon så 
lengje leigeavtalen mellom VCA og VK gjeld. 

 
9. Volda kommune set av interne ressursar med eigen prosjektleiar for oppfølging av 

kommunen sine forpliktingar i prosjektet, og for å best mogleg ivareta kommune 
sine interesser i forhold til kommunen si rolle omtala i pkt. 1-8. 
 

10. Volda Campus Arena skal erstatte Voldahallen som vert stengt samtidig med 
opning av den nye hallen. I komande økonomiplan vert det innarbeidd riving av 
Voldahallen. 

 
 
 
Sakutgreiinga med vedlegg følgjer vedlagt. 
 
 
 
 
Sunniva Utnes 
Volda kommune, servicekontoret 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
 
 
Kopi til: 
Pål Are Vadstein    
Kari Mette Sundgot    
Asbjørn Moltudal    
Per Ivar Kongsvik    
Jørgen Vestgarden    
Jarl Martin Møller    
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SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Sunniva Utnes Arkivsak nr.:  2018/1650 
 

 Arkivkode:   D11 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
   
   
 
 

VOLDA CAMPUS ARENA - KOMMUNAL DELTAKING I PROSJEKT  

Handsaming: 
Ettersendte dokument på møtedagen: 
-Volda Campus Arena – finansieringsplan 
- Frå advokatfirmaet Øverbø Gjørtz – Merverdiavgift – Volda Campus Arena AS 
 
Idar Flo (V) reiste spørsmål om gildskap. Han er styremedlem i Volda Campus Arena, jf. kl. 
§ 40 og fvl. § 6. 1.l, e. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga over spørsmål om 
gildskap. 
 
Erlend Krumsvik (Uavhengig) reiste spørsmål om gildskap. Han er styremedlem i Volda 
Campus Arena, jf. kl. § 40 og fvl. § 6. 1.l, e. Han tok ikkje del i handsaminga og røystinga 
over spørsmål om gildskap. 
 
Røysting gildskap: 
Idar Flo vart samrøystes kjent ugild. 
Erlend Krumsvik vart samrøystes kjent ugild. 
 
Hjalmar Eiksund (V) tok sete for Idar Flo og Inger Tove Simmones (Krf) tok sete for Erlend 
Krumsvik. 
 
Det var 26 røysteføre. 
 
Volda Campus Arena ved Arild Bakke og Johnny Kragset orienterte og svarte på spørsmål 
om saka. 
 
Rådmann Rune Sjurgard orienterte om saka. 
 
Anders Egil Straume (Krf) bad om punktvis røysting, og fremmar å stryke punkt 1d og 11. 
 
Odd A. Folkestad (Frp) bad om prøverøysting. 
 
Prøverøysting: 
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Det vart prøverøysta over punkt 1 med bokstav a til c. Punkt 1 med bakstav a til c vart 
samrøystes vedteke i prøverøystinga. 
 
Det vart prøverøysta over punkt 1d. Det var 18 røyster for å stryke punkt 1d i prøverøystinga. 
 
Det vart røysta over punkt 2 til og med 10. Punkt 2 til og med 10 vart samrøystes vedteke i 
prøverøystinga. 
 
Det var prøverøysta over punkt 11. Det var 18 røyster for å stryke punkt 11 i prøverøystinga. 
 
Røysting (26 røysteføre): 
 
Det vart røysta over punkt 1 med bokstav a til c og punkt 2-10. Tilrådinga frå formannskapet 
vart samrøytes vedteke. 
 
Det vart røysta for å stryke punkt 1d og 11. Punkt 1d og 11 vart samrøystes strykt frå 
tilrådinga frå formannskapet. 
 
 

Vedtak i kommunestyret - 14.02.2019:  
1. Volda kommune stiller garanti for bygging av idrettshallen Volda Campus Arena i 

samsvar med vedlagt finansieringsplan med ei samla budsjettramme kr 
175 300 000,- inkl. mva. 
 
Med atterhald om Fylkesmannen si godkjenning, gir Volda kommune garanti til 
Volda Campus Arena AS for eit lån pålydande kr 95 000 000,- + 10 %. Dette vil vere 
kommunen sitt maksimale garantiansvar. Garantien vert gitt på slike vilkår: 
 

      a) Garantien er ein sjølvskyldnargaranti. 
b) Garantien gjeld for inntil 40 år med tillegg av inntil 2 år. 
c) Garantien skal avkortast i samsvar med nedbetaling av lånet. 

 
2. Volda kommune yter eit tilskot på kr 30 000 000,-. Av dette er kr 820 809,- allereie 

utbetalt. 
 

Resterande tilskot vert utbetalt mot framlagd dokumentasjon/utbetalingsplan knytt 
til prosjektgjennomføring. 

 
3. Volda kommune forskotterer innvilga tilskot av spelemidlar frå 

Kulturdepartementet med ei ramme på kr 27 800 000,-. 
 

4. Volda kommune tek kostnaden med opparbeiding av teknisk anlegg og 
infrastruktur innanfor rammene i godkjend årsbudsjett 2019 for Volda kommune. 
Det vert lagt til grunn at det vert inngått avtale om bidragsdekning frå Statsbygg i 
samband med Mediabygget.  
 

5. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til gjennomføringsavtale med VCA AS, 
revidert 30.01.2019. Signering av denne avtalen gjerast av ordførar og VCA sin 
styreleiar etter ev. vedtak i Kommunestyret. 
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6. Kommunestyret godkjenner ei økonomisk ramme for leige av hall og 

parkeringsplassar på kr 3 800 000 eks mva pr år i 40 år. Formannskapet  får 
fullmakt til å godkjenne leigeavtalen. Slik godkjenning er ein føresetnad for 
oppstart av prosjektet.  
 

7. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til avtale/oversikt for fordeling av drift 
av uteanlegg, datert 28.01.2019. 
 

8. Volda kommune stiller kommunal grunn/tomteareal vederlagsfritt til disposisjon så 
lengje leigeavtalen mellom VCA og VK gjeld. 

 
9. Volda kommune set av interne ressursar med eigen prosjektleiar for oppfølging av 

kommunen sine forpliktingar i prosjektet, og for å best mogleg ivareta kommune 
sine interesser i forhold til kommunen si rolle omtala i pkt. 1-8. 
 

10. Volda Campus Arena skal erstatte Voldahallen som vert stengt samtidig med 
opning av den nye hallen. I komande økonomiplan vert det innarbeidd riving av 
Voldahallen. 

 

Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Sakshandsamar Pål Are Vadstein møtte. 
 
Rådmannen kom med følgjande endring/tillegg i andre setning punkt 6 i tilrådinga frå 
administrasjonen  
 
Formannskapet får fullmakt til å godkjenne leigeavtalen. 
 
Gunnar Strøm kom med slikt framlegg til nytt punkt 12: 
 
Kommunen ber Møre og Romsdal fylkeskommune å handsame denne saka så raskt som 
mogleg slik at ein ikkje hindrar framdrift i prosjektet. 
 
Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset kom med slikt framlegg: 
 
Punkt 1 d og punkt 11 vert stroke. 
 
Prøverøysting: 
 
Det vart røysta alternativt mellom framlegget frå Odd A. Folkestad og Dan Helge Bjørneset 
og tilrådinga frå administrasjonen punkt 1. d og punkt 11. Tilrådinga frå administrasjonen 
fekk fem røyster, fire røysta mot (Anders Egil Straume, Margrete Bjerkvik, Dan Helge 
Bjørneset og Odd A. Folkestad). 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
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Gunnar Strøm trekte framlegget sitt.  

Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 
1. Volda kommune stiller garanti for bygging av idrettshallen Volda Campus Arena i 

samsvar med vedlagt finansieringsplan med ei samla budsjettramme kr 
175 300 000,- inkl. mva. 
 
Med atterhald om Fylkesmannen si godkjenning, gir Volda kommune garanti til 
Volda Campus Arena AS for eit lån pålydande kr 95 000 000,- + 10 %. Dette vil vere 
kommunen sitt maksimale garantiansvar. Garantien vert gitt på slike vilkår: 
 

a) Garantien er ein sjølvskyldnargaranti. 
b) Garantien gjeld for inntil 40 år med tillegg av inntil 2 år. 
c) Garantien skal avkortast i samsvar med nedbetaling av lånet. 
d) Ein føreset at det vert inngått godkjend leigeavtale mellom VCA og Møre og 

Romsdal Fylkeskommune. 
 

2. Volda kommune yter eit tilskot på kr 30 000 000,-. Av dette er kr 820 809,- allereie 
utbetalt. 

 
Resterande tilskot vert utbetalt mot framlagd dokumentasjon/utbetalingsplan knytt 
til prosjektgjennomføring. 

 
3. Volda kommune forskotterer innvilga tilskot av spelemidlar frå 

Kulturdepartementet med ei ramme på kr 27 800 000,-. 
 

4. Volda kommune tek kostnaden med opparbeiding av teknisk anlegg og 
infrastruktur innanfor rammene i godkjend årsbudsjett 2019 for Volda kommune. 
Det vert lagt til grunn at det vert inngått avtale om bidragsdekning frå Statsbygg i 
samband med Mediabygget.  
 

5. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til gjennomføringsavtale med VCA AS, 
revidert 30.01.2019. Signering av denne avtalen gjerast av ordførar og VCA sin 
styreleiar etter ev. vedtak i Kommunestyret. 

 
6. Kommunestyret godkjenner ei økonomisk ramme for leige av hall og 

parkeringsplassar på kr 3 800 000 eks mva pr år i 40 år. Formannskapet  får 
fullmakt til å godkjenne leigeavtalen. Slik godkjenning er ein føresetnad for 
oppstart av prosjektet.  
 

7. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til avtale/oversikt for fordeling av drift 
av uteanlegg, datert 28.01.2019. 
 

8. Volda kommune stiller kommunal grunn/tomteareal vederlagsfritt til disposisjon så 
lengje leigeavtalen mellom VCA og VK gjeld. 

 
9. Volda kommune set av interne ressursar med eigen prosjektleiar for oppfølging av 

kommunen sine forpliktingar i prosjektet, og for å best mogleg ivareta kommune 
sine interesser i forhold til kommunen si rolle omtala i pkt. 1-8. 
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10. Volda Campus Arena skal erstatte Voldahallen som vert stengt samtidig med 
opning av den nye hallen. I komande økonomiplan vert det innarbeidd riving av 
Voldahallen. 
 

11. Det er ein føresetnad for kommunen sitt engasjement i prosjektet at Møre og 
Romsdal fylkeskommune går inn som leigetakar for all sin aktivitet knytta til 
kroppsøving for vidaregåande skuleelevar.  

 
 
 
 
Administrasjonen si tilråding: 
 

1. Volda kommune stiller garanti for bygging av idrettshallen Volda Campus 
Arena i samsvar med vedlagt finansieringsplan med ei samla budsjettramme kr 
175 300 000,- inkl. mva. 
 
Med atterhald om Fylkesmannen si godkjenning, gir Volda kommune garanti til 
Volda Campus Arena AS for eit lån pålydande kr 95 000 000,- + 10 %. Dette vil 
vere kommunen sitt maksimale garantiansvar. Garantien vert gitt på slike 
vilkår: 
 

a) Garantien er ein sjølvskyldnargaranti. 
b) Garantien gjeld for inntil 40 år med tillegg av inntil 2 år. 
c) Garantien skal avkortast i samsvar med nedbetaling av lånet. 
d) Ein føreset at det vert inngått godkjend leigeavtale mellom VCA og Møre og 

Romsdal Fylkeskommune. 
 

2. Volda kommune yter eit tilskot på kr 30 000 000,-. Av dette er kr 820 809,- 
allereie utbetalt. 

 
Resterande tilskot vert utbetalt mot framlagd dokumentasjon/utbetalingsplan 
knytt til prosjektgjennomføring. 

 
3. Volda kommune forskotterer innvilga tilskot av spelemidlar frå 

Kulturdepartementet med ei ramme på kr 27 800 000,-. 
 

4. Volda kommune tek kostnaden med opparbeiding av teknisk anlegg og 
infrastruktur innanfor rammene i godkjend årsbudsjett 2019 for Volda 
kommune. Det vert lagt til grunn at det vert inngått avtale om bidragsdekning 
frå Statsbygg i samband med Mediabygget.  
 

5. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til gjennomføringsavtale med VCA 
AS, revidert 30.01.2019. Signering av denne avtalen gjerast av ordførar og VCA 
sin styreleiar etter ev. vedtak i Kommunestyret. 

 
6. Kommunestyret godkjenner ei økonomisk ramme for leige av hall og 

parkeringsplassar på kr 3 800 000 eks mva pr år i 40 år. Formannskapet 
godkjenner leigeavtalen. Slik godkjenning er ein føresetnad for oppstart av 
prosjektet.  
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7. Kommunestyret godkjenner vedlagte forslag til avtale/oversikt for fordeling av 

drift av uteanlegg, datert 28.01.2019. 
 

8. Volda kommune stiller kommunal grunn/tomteareal vederlagsfritt til disposisjon 
så lengje leigeavtalen mellom VCA og VK gjeld. 

 
9. Volda kommune set av interne ressursar med eigen prosjektleiar for oppfølging 

av kommunen sine forpliktingar i prosjektet, og for å best mogleg ivareta 
kommune sine interesser i forhold til kommunen si rolle omtala i pkt. 1-8. 
 

10. Volda Campus Arena skal erstatte Voldahallen som vert stengt samtidig med 
opning av den nye hallen. I komande økonomiplan vert det innarbeidd riving av 
Voldahallen. 
 

11. Det er ein føresetnad for kommunen sitt engasjement i prosjektet at Møre og 
Romsdal fylkeskommune går inn som leigetakar for all sin aktivitet knytta til 
kroppsøving for vidaregåande skuleelevar.  

 
 
Vedleggsliste: 
 

 Søknad om kommunalt bidrag frå VCA, som inneheld desse vedlegga: 
o Teikningsmateriale frå idrettsfunksjonell førehandsgodkjenning. 
o Teikning av klatrehall frå førehandsgodkjenning 15.01.2019. 
o Kulturdepartementet, vedtak med tilleggsløyving for auka takhøgd m.m. 

(20.12.18). 
o Vedtekter Volda Campus Arena AS. 
o Finansieringsplan. 
o Forslag til gjennomføringsavtale, revidert 30.01.2019. 
o Utkast til leigeavtale (denne kjem som eiga sak for Formannskapet og ligg 

ved til Kommunestyret berre til orientering). 
o Situasjonsplan for prosjekt. 
o Organisasjonsplan. 
o Fornya vedtak av Volda kommune om idrettsfunksjonell godkjenning 

(14.11.18 og 15.01.19). 
 

 Forslag til oversikt/avtale for fordeling av drift av uteområde, datert 28.01.2019. 
 

 Brev datert 21.01.2019, frå Volda kommune til VCA AS, med framstilling av 
vilkår før ny konkurranseutlysing. 
 

 Svarbrev frå VCA, datert 29.09.2019. 
 
Samandrag av saka: 
 
Volda Campus Arena AS planlegg bygging av fleirbrukshall ved Joplassvegen i Volda 
sentrum. Realisering av prosjektet er avhengig av ein samarbeidsmodell som involverer svært 
stor offentleg deltaking. Volda kommune vil medverke tungt økonomisk i prosjektet. 
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Gjennom kommunal lånegaranti er det Volda kommune som har den økonomiske risikoen for 
prosjektet.  
 
Volda kommune er saman med Møre og Romsdal fylkeskommune langsiktig leigetakar i 
bygget.  
 
Så stor grad av involvering medfører behov for at kommunen tek ei aktiv rolle i 
gjennomføring av samla prosjekt frå oppstart til ferdigstilling. Etter planen vert det byggestart 
våren 2019 med ferdigstilling av prosjekt sommaren 2020.  
 
Prosjektet vart lyst ut på anbod før nyttår, men anbodskonkurransen vart avlyst som følgje av 
feil. VCA AS planlegg å lyse ut prosjektet på nytt i veke 5. Selskapet har bedt kommunen og 
fylkeskommunen godkjenne sitt engasjement i prosjektet før anbodshandsaminga. 
Kommunen og fylkeskommunen sitt vedtak om økonomisk engasjement må då baserast på 
VCA AS sine budsjettprisar, og VCA AS må vere budd på å ha opsjonar for å kunne redusere 
prosjektet dersom anbodsprisane vert høgare enn budsjettprisane som Volda kommune og 
Møre og Romsdal fylkeskommune baserer sine vedtak på.  
 
Saksopplysningar/fakta: 
 
VCA AS sin søknad om kommunal garanti med tilhøyrande vedlegg, dannar underlag for 
opplysningar i denne saka. Det har fram til no vore eit tett samarbeid mellom 
administrasjonen i Volda kommune og styret i VCA AS, der det i fellesskap har vorte lagt 
ned omfattande arbeid med avtalar knytt til gjennomføring, leige og drift. I tillegg har Volda 
kommune vore involvert i funksjonsbeskriving av infrastruktur/teknisk anlegg knytt til 
prosjektet. 
 
OM PROSJEKTET 
 
Prosjektet Volda Campus Arena, også kalla VCA, inneber realisering av fleirbrukshall med 
tilhøyrande fasilitetar ved Joplassvegen, på området mellom E39 og Berte Kanutte-bygget til 
Høgskulen i Volda. Prosjektet har sitt utspring frå det lokale handball- og volleyballmiljøet i 
Volda. Volda Campus Arena AS er eigd av Volda Handballklubb og KFUM Volda 50/50.  
 
Viser elles til søknad frå Volda Campus Arena AS, vedlagt denne saka. 
 
VCA AS er byggherre for Volda Campus Arena, og fleirbrukshallen er såleis å rekne for eit 
privat tiltak. For å kunne gjennomføre prosjektet, er ein likevel avhengig av offentleg 
deltaking og samarbeid. Innhald og omfang i forhold til korleis det offentlege er involvert i 
prosjektet er gjort nærare greie for i dette saksdokumentet.   
 
Prosjektet skal gjennomførast etter entreprisemodellen «totalentreprise», der totalentreprenør 
står for vidare detaljprosjektering og gjennomføring av prosjektet. Alle rådgivarar, 
entreprenørar og leverandørar i prosjektet vil vere underlagt totalentreprenør. Både VCA og 
Volda kommune vil ha tett dialog med totalentreprenør i alle fasar av prosjektet, frå 
kontraktssignering til overlevering av ferdig anlegg. 
 
I prosjektet skal VCA leige inn ekstern profesjonell byggeleiar som ivaretek krava til kvalitet, 
framdrift, HMS osv. Byggeleiaren vil føre dagleg tilsyn på byggeplass, halde byggemøter og 
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vere bindeleddet mellom byggherre/oppdragsgivar og totalentreprenør. Kostnader til 
inneleige av slik ressurs er teke med under samla finansieringsplan. 
 
VOLDA KOMMUNE SI ROLLE I PROSJEKT 
 
Realisering av prosjektet vil innebere omfattande prosjektdeltaking frå VK. Dette ved å stille 
økonomisk risiko for samla budsjettramme. Vidare ved å yte tilskot, og dessutan ta 
kostnadsansvar for opparbeiding av naudsynt infrastruktur og teknisk anlegg. I tillegg inneber 
deltakinga forskottering av innvilga spelemidlar. Kommunen vil også forplikte seg til 
framtidig leigeavtale av bygget (inkl. parkeringsplassar i parkeringskjellar). Etter 
ferdigstilling vil kommunen ta ansvar for ein del av framtidig drift av utomhusanlegget. VK 
stiller også kommunal grunn til disposisjon i perioden godkjend leigeavtale mellom VCA og 
VK gjeld. 
 
Kommunen vil vere eigar av utvendig parkeringsplass nord for bygget. 
 
Sjølv om det er VCA AS som er formell byggherre i samla prosjekt, så skal utomhusarbeidet 
fakturerast direkte til Volda kommune. I denne samanheng inneber utomhusarbeidet all 
infrastruktur og utvendig teknisk anlegg i prosjekt. Dette gjeld t.d. etablering vegar, plassar, 
grøntanlegg, vatn og avløp, utvendige installasjonar, omlegging av Djupegrova m.m. Volda 
kommune vert oppdragsgivar og fakturamottakar for denne type arbeid, sjølv om det er VCA 
som er formell byggherre og fungerer som kontraktspart overfor entreprenøren. 
 
GJENNOMFØRINGSAVTALE 
 
Gjennomføringsavtalen har som føremål å avklare ansvarsforhold i prosjektet både før, under 
og etter gjennomføring av prosjekt. Den skal sikre føreseieleg økonomi i prosjektet, og den 
skal syte for kvalitet på det som vert levert. Det er svært viktig for både VCA og VK å sikre 
at ein har sams forståing for sine roller og forventningar i prosjekt. Denne avtalen er eit 
sentralt styringsdokument for partane i forhold til å opptre profesjonelt overfor kvarandre, 
noko som vil vere viktig for å oppnå eit vellukka sluttprodukt.   
 
LEIGEAVTALE 
 
Ein avgjerande faktor for realisering av prosjekt mtp. totaløkonomien, er å sikre føreseielege 
og langsiktige leigeavtalar for å ivareta utgifter i driftsfasen etter at idrettsanlegget står ferdig. 
Volda kommune og Møre og Romsdal fylkeskommune, vil verte dei viktigaste og største 
leigetakarane ved å bruke hallen som arena for kroppsundervisning i sine skular. 
 
I utarbeiding av leigeavtalen har det vore dialog med aktuelle brukargrupper og potensielle 
framtidig leigetakarar. Ein gjer merksam på at enkelte detaljar enno ikkje er avklart med 
korkje kommunen, fylkeskommunen eller idrottslaga. Dette omhandlar korleis ein definerer 
kva som skal vere eige utstyr for den einskilde brukar og kva som skal vere fellesutstyr. Dette 
vil nok uansett falle på plass naturleg etter ei nærare kartlegging etterkvart. Vidare har ein 
ikkje avklart endeleg fordeling av treningstid i enkelte av romma, men dette skal normalt 
også la seg ordne utan store vanskar, sjølvsagt etter nærare dialog med brukargruppene. 
 
Når det gjeld organiseringa av utleige til andre idrottslag på kveldstid, må Volda kommune 
vere formell utleigar av dette p.g.a. mva-kompensasjon. Dette gjeld også klatrehallen. I 
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røynda kan dette løysast ved at VCA står for den praktiske organiseringa, drifta og styring av 
tider etter nærare avtale. 
 
Utkast til leigeavtale ligg ved til orientering. Dokumentet er omfattande, og ein treng litt meir 
tid til å gå gjennom dette og avstemme i høve fylkeskommunen. Formannskapet får 
leigeavtalen til godkjenning seinare.   
 
ANSVARSFORDELING DRIFT 
 
Planteikninga «Ansvarsfordeling drift» datert 28.01.2019 viser korleis driftsansvaret for 
uteområdet er tenkt fordelt mellom Volda kommune og VCA AS etter ferdigstilling av 
prosjekt. 
 
Volda kommune tek ansvar for å drifte Joplassvegen og utvendig parkeringsplass. I tillegg vil 
drift av installasjonar knytt til vass- og avløpsanlegg vert lagt til kommunen. Resterande areal 
er foreslått vert drifta av VCA ved eigen driftsoperatør, dagleg leiar e.l. I dette inngår t.d. 
skjøtsel av park- og grøntanlegg og drift av internvegar og plassar m.m. Løns-/driftskostnader 
er lagt inn i driftsbudsjettet til VCA AS og inngår i kostnadsgrunnlaget for utrekning av leige 
på leigetakarane.  
 
Slik kommunalteknisk avdeling organiserer brøyting i dag, så vert det nytta ulike maskiner alt 
etter kva type veg og areal som skal brøytast. Kommunale vegar i og ved Volda sentrum vert 
i dag brøytt av interne ressursar. For brøyting av kommunale parkeringsplasser leiger 
kommunen eksterne aktørar. Det må i den samanheng opplysast om at på generelt grunnlag 
kan auka omfang i driftsoppgåver få konsekvensar i form at behov for eit større driftsbudsjett 
i framtidige kommunale årsbudsjett. Dette må teknisk løyse gjennom omprioritering og 
effektivisering. 
 
FINANSIERINGSPLAN 
 
Vedlagt søknad til Volda Campus Arena AS gjer greie for finansieringsplan av prosjekt. Som 
det framgår av denne planen så er samla investeringskostnad på kr 175,3 mill., der Volda 
kommune forpliktar seg til å ta kr 42 mill. av denne kostnaden. Ein gjer merksam på at denne 
summen kan verte endra etter at innkomne tilbod i anbodskonkurransen ligg føre, og 
kommunen sin andel av infrastrukturen vert å løyse innanfor godkjent budsjett. 
 
Resterande kostnader vert finansiert ved spelemidlar, eigenkapital og lån. Volda kommune 
forpliktar seg i tillegg til å stille økonomisk garanti for samla kostnader.  
 
Ein del av infrastrukturen vert bygd for både idrettshallen, nytt mediabygg til Statsbygg, og 
dessutan framtidig symjehall til Volda kommune. For dei arbeida som fungerer som 
fellesanlegg og felles framføringar for alle desse tre anlegga, vil det vere naturleg at det vert 
gjort ei kostnadsfordeling mellom både kommunen, VCA AS og Statsbygg. Dette er det 
oppretta dialog med partane om, og alle er innstilt på å ta sin del av kostnaden. Pr. i dag har 
vi ikkje nok underlag til å kunne inngå ein formell avtale om kostnadsfordeling, men dette er 
venta å kome på plass før igangsetjing på byggeplass. Det vert lagt vekt på ei framtidsretta 
utbygging av infrastruktur og teknisk anlegg som tek omsyn til å kunne forsyne alle desse tre 
planlagde tiltaka utan å måtte gjere nye oppgraderingar ved seinare igangsetjing av aktuelle 
tiltak. 
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ATTERHALD 
 
Prosjektet er ute på anbod, og ein må difor ta atterhald om at summane opplyst i denne saka 
kan verte justert etter at endeleg tilbod ligg føre.  
 
OPSJONAR 
 
VCA har bygd opp anbodet med ymse opsjonar, slik at det gir både VCA og Volda kommune 
fleksibilitet og gode alternativ dersom tilbod ikkje samsvarer med investeringsbudsjett som er 
lagt til grunn for kommunen sitt økonomiske engasjement i investeringsbudsjettet.  
 
Det vil også verte innhenta tilbod på utbygging av full parkeringskjellar. Pr. i dag er det lagt 
opp til at 1/3 av grunnflate vert utbygd som kjellar. Resten vert bygd som plate på mark. 
VCA har ikkje ynskje om å ta ekstrakostnader med full utbygging av parkeringskjellar. Om 
kommunen derimot har behov/ynskje om det, så er dette noko som i såfall må takast inn i 
entreprisekontrakt. Det er høgskulen som bør ha behovet her for å leggje parkeringsplassar i 
grunnen og frigjere framtidig utbyggingsareal på bakkeplan. Høgskulen har vorte utfordra på 
å vurdere leige av 80 parkeringsplassar ved full utbygging av parkeringskjellar.  
 
FYLKESKOMMUNEN  
 
Det har vore godt samarbeid med fylkesadministrasjonen i planlegginga av dette prosjektet. 
Fylkeskommunen leiger i dag Voldahallen til kroppsøving. Dei har vurdert ulike alternativ, 
men administrasjonen landa på å samarbeide om Volda Campus Arena ettersom Voldahallen 
vert sett ut av drift og kondemnert. Overtaking av Voldahallen som ligg nærast, vil derfor 
ikkje vere noko alternativ for fylkeskommunen. Dersom det ikkje skjer, så vil ikkje 
kommunen ha fylt opp føresetnadene overfor fylkeskommunen. Fylkesadministrasjonen ser 
også at ein får til samfunnsutvikling med ein større hall når fleire partar samarbeider.  
 
Kommunestyret har tidlegare sett som vilkår at kommunen sitt engasjement i idrettshallen er 
avhengig av at fylkeskommunen for fullt går inn i prosjektet som leigetakar.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Volda sentrum som er vertssenter for høgskule, sjukehus og vidaregåande skule, og dei 
største grunnskulane i kommunen har ein idrettshall frå 70-talet som er kondemnerbar. Det er 
absolutt behov for ein ny idrettshall. Det er positivt at representantar frå idretten har eit slikt 
engasjemnet, og at ein får til eit så godt partnerskap mellom idretten, næringsliv, 
fylkeskommunen og Volda kommune. Volda kommune må ha kroppsøvingslokale til 
grunnskulane i sentrum. I staden for at kommunen, idretten og fylkeskommunen har løyst 
dette kvar for seg med små hallar, får ein til ein tidsmessig og større idrettshall i Volda 
sentrum.  
 
Attraktivitet og busetjing er to av åtte hovudtema for mål og strategiar i kommuneplanen sin 
samfunnsdel. Ein fleirbrukshall vil vere eit positivt element i lokalsamfunnet, som truleg vil 
stimulere til ytterlegare bulyst i Volda sentrum. 
 
Utdrag frå kommuneplanen: 
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«Attraktiviteten til ein stad kan koplast til staden si evne til å trekke til seg personar eller 
miljø som er viktig for utviklinga av staden. Attraktiviteten til ein stad er avhengig av fleire 
ulike faktorar, mellom anna gode offentlege tenester, kultur og fritidstilbod, arbeidsmarknad 
og handels- og sørvistilbod». 
 
«Ei viktig målsetting i vidare arbeid er å ta vare på og vidareutvikle dei positive sidene ved 
lokalsamfunnet, og stimulere til ny aktivitet som bidreg til bulyst og trivsel». 
 
At Volda kommune bidreg til at prosjektet kan realiserast, ved sine økonomiske forpliktingar, 
kan forsvarast utifrå dei føringar som er gitt i kommuneplanen. Det er positivt at vi har 
private initiativtakarar som har arbeidd fram dette prosjektet til nytte for heile kommunen. 
Volda Campus Arena er eit prosjekt som gir tydlege signal om at det vert satsa på 
breiddeidrett i Volda kommune, samstundes som det viser klare ambisjonar om å endå betre 
tilrettelegge for at Volda kan etablere seg i øvste serienivå innan volleyball og handball. 
Begge desse forholda vil etter alt sannsyn på sikt styrke omdømet til kommune ytterlegare. 
 
Hallen er også planlagd med eigen klatrehall. Volda har eit sterkt og tradisjonsrikt klatremiljø 
som lenge har hatt behov for meir areal til sine aktivitetar. Å legge til rette for også denne 
type aktivitet, vil styrke mangfaldet av aktivitetar og bruken av hallen.  
 
Helse og miljøkonsekvensar: 
 
Folkehelse er overordna og førande prinsipp for kommuneplanen i Volda kommune. 
 
Realisering av fleirbrukshallen vil gi svært positive synergiar for helse og miljø i Volda. 
Hallen vil medverke til å gi innbyggarane endå betre tilbod i forhold til å oppnå ein aktiv 
livsstil. Volda kommune er medlem av «Sunne kommuner», som arbeider for å skape 
lokalsamfunn som det er godt, sunt og trygt å leve i. Volda Campus Arena vil vere eit viktig 
tiltak for å nå slike mål.  
 
Volda kommune vert sett på som ein aktiv kommune i folkehelsearbeid og gjer det godt på 
fleire folkehelsebarometer. Dette gir eit godt omdøme for kommunen, og det er viktig at 
kommunen held fram dette gode arbeidet. 
 
Kommuneplanen har eit uttalt mål om at ein skal legge til rette for meir fysisk aktivitet i 
barnehage, skule og buområda. Volda kommune si deltaking i Volda Campus Arena vil vere 
ei ansvarleg oppfølging av planen innanfor dette emnet. Hallen vil også medføre at skular i 
kommunen får eit topp moderne anlegg til bruk for undervisning i kroppsøving, noko som vil 
vere positivt for elevar si oppleving og trivsel i dette faget. 
 
Økonomiske konsekvensar: 
 
Eit vedtak om garanti vil alltid innebere ein viss risiko for økonomisk tap. Så må ein vurdere 
om denne risikoen er forsvarleg utifrå ev. konsekvensar ved å måtte innfri garantiforpliktinga.  
 
Prosjektet vil innebere økonomisk risiko då kommunen garanterer med sjølvskyldnargaranti 
for lån på kr 95 mill., med eit maksimalt garantiansvar på kr 104,5 mill. Kommunen ber 
risikoen for tap i prosjektet, t.d. der den andre part ikkje er i stand til å oppfylle avtalevilkår. 
Ein sjølvskyldnargaranti forpliktar garantisten (i dette tilfellet Volda kommune) til å betale, 
straks debitor (i dette tilfellet VCA AS) mislegheld si betalingsforplikting. Dette gjeld 
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uavhengig av om mishaldet skuldast manglande betalingsevne eller om det skuldast 
manglande betalingsvilje. 
 
Kommunen forskotterer spelemidlar innanfor ei ramme på kr 27,8 mill. 
 
Ein legg til grunn at det vil verte ei kostnadsfordeling på teknisk anlegg mellom Volda 
kommune og Statsbygg, men ein kan ikkje på noverande stadium konkretisere denne 
fordelingsnøkkelen.  
 
Kommunen forpliktar seg til ei årleg leige på kr 3,8 mill. I økonomiplanen er det sett av 1,8 
mill i leige. Auken må innarbeidast i budsjettet for 2020 med heilårsverknad frå og med 
2021. Lågare kostnad til infrastruktur vil frigjere renter og avdrag, og det vil vere ein liten 
gevinst på at drifta av Voldahallen vert lagt ned. Elles må ein gjere tiltak for å frigjere midlar 
til budsjettmessig dekning av heile leiga i komande budsjett og økonomiplan.  
 
Volda kommune forpliktar seg til driftsansvar på delar av anlegget etter ferdigstilling av 
prosjekt. Dette vil gjelde innanfor både veg, vatn og avløp, og grønt-/parkanlegg. Dette må 
hentast inn ved omprioritering og effektivisering i sektoren. 
 
Dersom VCA AS ikkje lenger er i stand til å ivareta drifta av hallen, er det sannsynleg at 
kommunen tek over eigarskapen av anlegget. Dette vil vidare få konsekvensar for årlege 
driftsbudsjett. 
 
Risikoen til kommunen i prosjektet er todelt. Det eine handlar om utbygginga der ein er 
avhengig av god planlegging og prosjektstyring for å halde utbyggingskostnadane innanfor 
budsjett. Den andre risikoen er knytt til drift, og at VCA AS syt for effektiv og god drift, samt 
greier å sikre dei inntektene som er lagt til grunn i driftsbudsjettet. Det er ein relativt stor 
inntektspost som idretten skal stå for sjølve.  
 
Prosjektet er ei tung økonomisk satsing frå Volda kommune der ein både brukar av 
disposisjonsfondet til tilskot, aukar driftsbudsjetett ved husleige og tek den økonomiske 
risikoen ved lånegaranti. Prioriteringa av dette anlegget er ein del av retningsvalet i 
økonomiplanen der ein satsar på større prosjekt i Volda sentrum. I økonomiplanperioden må 
ein gjennomføre tiltak for å frigjere ressursar/redusere drifta for å balansere økonomien med 
høgare lånegjeld og auka økonomiske forpliktingar til samfunnsutvikling.  
 
 
Pål-Are Vadstein 
Prosjektleiar v/Kommunalteknisk avd. 
 
 
 
 
 

56



  

VOLDA KOMMUNE 
Servicekontoret 
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Stormyra 2 Telefon: Telefaks: Org. nr: Bankgiro: 
6100 Volda  70058701 939 760 946 3991.07.81727 
     

Rune Sjurgard      Inger-Johanne Johnsen 
Rådmann      sektorsjef kultur og service 
 
 
Utskrift av endeleg vedtak: 
 
Sakshandsamar for vidare oppfølging 
Økonomisjefen 
Ass rådmann 
Oppvekstsjefen 
Utviklingssjefen 
Volda Campus Arena AS 
Møre og Romsdal fylkeskommune 
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«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR
» 

«POSTSTED» 

 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2017/2188 5210/2019 614  SVK/ SONHAV  29.03.2019 
 
MELDING OM POLITISK VEDTAK - VOLDA UNGDOMSSKULE - VIDARE 
PROSESS 
 
Vi melder med dette frå at kommunestyret den 28.03.2019, hadde føre ovannemnde som sak 
PS 23/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 
Med visning til saksutgreiinga, vedtek kommunestyret at følgjande skal leggast til grunn 
for den vidare planlegginga av Volda ungdomsskule: 

1. Kommunestyret gjer vedtak om at det skal planleggast med å bygge ny skule på 
same tomt som ungdomsskulen står på i dag.  
 

2. Kommunestyret ber administrasjonen om å planlegge den nye skulen med 
bakgrunn i dei funksjonane for skulen som er inkludert i foreløpig rom- og 
funksjonsprogram. I tillegg til areala for skulen, skal det planleggast med areal til 
mat og helse for Øyra skule inn i den nye skulen 
 

3. Kommunestyret ber vidare om at følgjande prinsipp vert lagt vekt på i planlegginga 
a. Areal- og energieffektive løysingar som gir god driftsøkonomi 
b. Optimale sambruksløysingar mellom ulike funksjonar 
c. Utforming som legg til rette for eit godt fysisk arbeidsmiljø for elevar og 

tilsette 
d. Løysingar som gir grunnlag for ei god Pedagogisk plattform og fagleg 

utvikling for skulen 
e. Fleksibilitet i bygningskropp og romstruktur 

 
4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga og ber om at den nye skulen vert 

dimensjonert for 360 elevar. 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for ein ny skule på tomta. Ved behov kan det 
leigast inn ekstern kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over 
prosjektet. 
 

6. Administrasjonen får fullmakt til å engasjere eksterne rådgjevarar for vidare 
planlegging innanfor dei økonomiske rammene som er løyvd i budsjettet. 
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Sakutgreiinga med vedlegg følgjer vedlagt. 
 
 
 
Volda kommune, servicekontoret 
 
 
Sonja Håvik 
førstekonsulent 
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
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SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Siri Birkeland Solheim Arkivsak nr.:  2017/2188 
 

 Arkivkode:   614 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
20/19 Formannskapet 05.02.2019 
12/19 Tenesteutval for oppvekst og kultur 13.03.2019 
30/19 Formannskapet 19.03.2019 
23/19 Kommunestyret 28.03.2019 
11/19 Ungdomsrådet 06.03.2019 
 
 

VOLDA UNGDOMSSKULE - VIDARE PROSESS  

Handsaming: 
Ungdomsrådet støttar forslag 3B som gjeld nytt bygg og tek saka til vitande 
 
Røysting: 
Samrøystes vedteke 

Vedtak i Ungdomsrådet - 06.03.2019  
Ungdomsrådet støttar forslag 3B som gjeld nytt bygg og tek saka til vitande 
 

Handsaming: 
Venstre, ved Benedikt Holmberg, kom med slikt framlegg til nytt punkt 2 b: 
 
Det skal gjennomførast ein mulegheitsstudie for ein kulturhusdel knytt mot ny ungdomsskule 
der ein legg til grunn førebels rom-og funksjonsprogram i skisseprosjekt frå byggenemda for 
kulturhus. Synergier mellom ungdomsskule og kulturhusdel skal stå sentralt. 
 
 
Røysting (27 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteken.  
 
Framlegget frå Venstre fekk 4 røyster og fall, 23 røysta mot.  
 

Vedtak i kommunestyret - 28.03.2019:  
Med visning til saksutgreiinga, vedtek kommunestyret at følgjande skal leggast til grunn 
for den vidare planlegginga av Volda ungdomsskule: 

1. Kommunestyret gjer vedtak om at det skal planleggast med å bygge ny skule på 
same tomt som ungdomsskulen står på i dag.  
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2. Kommunestyret ber administrasjonen om å planlegge den nye skulen med 

bakgrunn i dei funksjonane for skulen som er inkludert i foreløpig rom- og 
funksjonsprogram. I tillegg til areala for skulen, skal det planleggast med areal til 
mat og helse for Øyra skule inn i den nye skulen 
 

3. Kommunestyret ber vidare om at følgjande prinsipp vert lagt vekt på i planlegginga 
a. Areal- og energieffektive løysingar som gir god driftsøkonomi 
b. Optimale sambruksløysingar mellom ulike funksjonar 
c. Utforming som legg til rette for eit godt fysisk arbeidsmiljø for elevar og 

tilsette 
d. Løysingar som gir grunnlag for ei god Pedagogisk plattform og fagleg 

utvikling for skulen 
e. Fleksibilitet i bygningskropp og romstruktur 

 
4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga og ber om at den nye skulen vert 

dimensjonert for 360 elevar. 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for ein ny skule på tomta. Ved behov kan det 
leigast inn ekstern kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over 
prosjektet. 
 

6. Administrasjonen får fullmakt til å engasjere eksterne rådgjevarar for vidare 
planlegging innanfor dei økonomiske rammene som er løyvd i budsjettet. 

 
 

Handsaming: 
Barn og unge sin representant i plansaker Steinar Ose-Velle møtte. 
 
Prosjektleiar Siri Solheim svara på spørsmål frå formannskapet.  
 
Benedikte Holmberg kom med slikt tillegg til punkt 2: 
 
Det skal også planleggast ein kulturhusdel der ein legg til grunn førebels rom- og 
funksjonsprogram i skisseprosjekt frå Byggenemda for kulturhus. 
Det skal i planlegginga leggast stor vekt på synergiar mellom ungdomsskule og kulturhusdel. 
 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilleggsframlegget frå Benedikte Holmberg fekk 1 røyst (Benedikte Holmberg) og fall, 8 
røysta mot. 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken.  
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Tilråding i formannskapet - 19.03.2019 til kommunestyret: 
Med visning til saksutgreiinga, vedtek kommunestyret at følgjande skal leggast til grunn 
for den vidare planlegginga av Volda ungdomsskule: 

1. Kommunestyret gjer vedtak om at det skal planleggast med å bygge ny skule på 
same tomt som ungdomsskulen står på i dag.  
 

2. Kommunestyret ber administrasjonen om å planlegge den nye skulen med 
bakgrunn i dei funksjonane for skulen som er inkludert i foreløpig rom- og 
funksjonsprogram. I tillegg til areala for skulen, skal det planleggast med areal til 
mat og helse for Øyra skule inn i den nye skulen 
 

3. Kommunestyret ber vidare om at følgjande prinsipp vert lagt vekt på i planlegginga 
a. Areal- og energieffektive løysingar som gir god driftsøkonomi 
b. Optimale sambruksløysingar mellom ulike funksjonar 
c. Utforming som legg til rette for eit godt fysisk arbeidsmiljø for elevar og 

tilsette 
d. Løysingar som gir grunnlag for ei god Pedagogisk plattform og fagleg 

utvikling for skulen 
e. Fleksibilitet i bygningskropp og romstruktur 

 
4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga og ber om at den nye skulen vert 

dimensjonert for 360 elevar. 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for ein ny skule på tomta. Ved behov kan det 
leigast inn ekstern kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over 
prosjektet. 
 

6. Administrasjonen får fullmakt til å engasjere eksterne rådgjevarar for vidare 
planlegging innanfor dei økonomiske rammene som er løyvd i budsjettet. 

 
 

Handsaming: 
FAU-leiar ved Volda ungdomsskule, Morten Ottesen hadde fekk halde ei kort orientering. 
 
 
Røysting (seks røysteføre): 
 
Administrasjonen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Tenesteutval for oppvekst og kultur - 13.03.2019  
Med visning til saksutgreiinga, vedtek kommunestyret at følgjande skal leggast til grunn for 
den vidare planlegginga av Volda ungdomsskule: 

1. Kommunestyret gjer vedtak om at det skal planleggast med å bygge ny skule på same 
tomt som ungdomsskulen står på i dag.  
 

2. Kommunestyret ber administrasjonen om å planlegge den nye skulen med bakgrunn i 
dei funksjonane for skulen som er inkludert i foreløpig rom- og funksjonsprogram. I 
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tillegg til areala for skulen, skal det planleggast med areal til mat og helse for Øyra 
skule inn i den nye skulen 
 

3. Kommunestyret ber vidare om at følgjande prinsipp vert lagt vekt på i planlegginga 
a. Areal- og energieffektive løysingar som gir god driftsøkonomi 
b. Optimale sambruksløysingar mellom ulike funksjonar 
c. Utforming som legg til rette for eit godt fysisk arbeidsmiljø for elevar og 

tilsette 
d. Løysingar som gir grunnlag for ei god Pedagogisk plattform og fagleg 

utvikling for skulen 
e. Fleksibilitet i bygningskropp og romstruktur 

 
4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga og ber om at den nye skulen vert dimensjonert 

for 360 elevar. 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for ein ny skule på tomta. Ved behov kan det 
leigast inn ekstern kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over 
prosjektet. 
 

6. Administrasjonen får fullmakt til å engasjere eksterne rådgjevarar for vidare 
planlegging innanfor dei økonomiske rammene som er løyvd i budsjettet. 

 
 

Handsaming: 
Rådmannen orienterte. Sakshandsamar Siri Birkeland Solheim og eigedomssjef Kjell Magne 
Rindal møtte. 
 
Odd A. Folkestad kom med slikt framlegg: 
 
Saka vert utsett og skal ikkje handsamast før etter handsaming i tenesteutval for oppvekst og 
kultur.  
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Utsettingsframlegget fekk 8 røyster og vart vedteke, Jørgen Amdam røysta mot.  
 

Vedtak i formannskapet - 05.02.2019: 
Saka vert utsett og skal ikkje handsamast før etter handsaming i tenesteutval for oppvekst 
og kultur.  
 
Administrasjonen si tilråding: 
 
Med visning til saksutgreiinga, vedtek kommunestyret at følgjande skal leggast til grunn for 
den vidare planlegginga av Volda ungdomsskule: 

1. Kommunestyret gjer vedtak om at det skal planleggast med å bygge ny skule på same 
tomt som ungdomsskulen står på i dag.  
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2. Kommunestyret ber administrasjonen om å planlegge den nye skulen med bakgrunn i 

dei funksjonane for skulen som er inkludert i foreløpig rom- og funksjonsprogram. I 
tillegg til areala for skulen, skal det planleggast med areal til mat og helse for Øyra 
skule inn i den nye skulen 
 

3. Kommunestyret ber vidare om at følgjande prinsipp vert lagt vekt på i planlegginga 
a. Areal- og energieffektive løysingar som gir god driftsøkonomi 
b. Optimale sambruksløysingar mellom ulike funksjonar 
c. Utforming som legg til rette for eit godt fysisk arbeidsmiljø for elevar og 

tilsette 
d. Løysingar som gir grunnlag for ei god Pedagogisk plattform og fagleg 

utvikling for skulen 
e. Fleksibilitet i bygningskropp og romstruktur 

 
4. Kommunestyret viser til saksutgreiinga og ber om at den nye skulen vert dimensjonert 

for 360 elevar. 
 

5. Kommunestyret ber administrasjonen starte opp reguleringsprosess for å avklare 
nødvendige rammer og infrastruktur for ein ny skule på tomta. Ved behov kan det 
leigast inn ekstern kapasitet til reguleringsarbeidet som vert finansiert over prosjektet. 
 

6. Administrasjonen får fullmakt til å engasjere eksterne rådgjevarar for vidare 
planlegging innanfor dei økonomiske rammene som er løyvd i budsjettet. 

 
Vedleggsliste: 
Rapport frå Nordplan 
 
Uprenta saksvedlegg: 
PS 12/18 
OS 139/18 
Teknisk tilstandsanalyse av Volda ungdomsskule 
Moglegheitsstudie Volda ungdomsskule 
 
Samandrag av saka: 
Etter gjennomført teknisk tilstandsanalyse av Volda ungdomsskule i 2017, er det konkludert 
med at det er eit stort behov for renovering og ombygging på skulen. Dette resulterte i at det i 
PS 12/18 vart vedtatt at ein skulle gjennomføre ei moglegheitsstudie for å kartlegge nivå og 
omfang av ombygging og renovering. Moglegheitsstudiet er gjennomført i samsvar med 
mandatet som vart gitt i PS 12/18, med nokre unntak, og vart presentert for formannsskapet i 
OS 185/18. Resterande punkt i mandatet er utgreia av administrasjonen og vert lagt fram i 
denne saka. Føremålet med saka er å få eit vedtak på kva alternativ for renovering/nybygg 
kommunestyret ynskjer at ein skal gå vidare med, og få satt mandat for vidare prosess. 
 
I saka vert følgjande alternativ for skulen vurdert og presentert: 

 Minimumsalternativet – Alternativet går ut på å rive sidefløy og gymsalar, behalde 
hovudbygget i hovudsak slik det er i dag, og bygge eit tilbygg som inneheld 
klasserom og grupperom for elevane. Minimumsalternativet er basert på kva ein 
minimum må gjere av tiltak for å sikre gode klasseromsløysingar for elevane 
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 Renovering og tilbygg (2B) – Alternativet går ut på at ein skal ta vare på restverdien i 
hovudbygget og renovere dette opp til dagens krav, samstundes som ein supplerer 
med eit nytt tilbygg som skal sikre tilstrekkeleg med areal til skulen. Sidefløy og 
gymsalar rivast.  

 Ny skule (3B) – Alternativet går ut på å rive sidefløy og gymsalar, bygge ny skule på 
tomta, og rive hovudbygget når den nye skulen står klar 

 
Saksopplysningar/fakta: 
I tillegg til dei punkta som moglegheitsstudiet har tatt føre seg og vurdert, har 
administrasjonen gjort følgjande vurderingar som blir lagt fram i denne saka:  

 Overordna vurdering av alternativt areal for skulen i byggeperioden ved renovering av 
hovudbygget, og kostnadsvurdering av ei slik løysing  

 Areal til ungdomsklubb på skulen 
 Kartlegging av hovudberesystemet 
 Elevtalsutvikling ved sentrumsskulane i Volda med prognoser for utviklinga i 

komande år så langt dette er mogleg 
 
Elevtalsutvikling ved Volda ungdomsskule 
I arbeidet med moglegheitsstudiet er det tatt utgangspunkt i at ein skal bygge ein skule for dei 
elevane som skal byrje på Volda ungdomsskule slik skulestrukturen er i dag. Det er dermed 
henta inn prognose for elevtal ved Øyra skule, Bratteberg skule, Mork skule, Austefjord skule 
og Vikebygda skule. Nedanfor er det satt opp ei oversikt over elevtalsutviklinga på Volda 
ungdomsskule fram til og med skuleåret 2030/2031, som er så langt vi kan sjå ut frå tal på 
born i Volda kommune født til og med 2017.   
 

Skuleår 8. klasse 9. klasse 10. klasse Totalt elevtal 
2018/2019 95 104 100 299 
2019/2020 100 95 104 299 
2020/2021 107 100 95 302 
2021/2022 109 107 100 316 
2022/2023 109 109 107 325 
2023/2024 98 109 109 316 
2024/2025 91 98 109 298 
2025/2026 77 91 98 266 
2026/2027 77 77 91 245 
2027/2028 67 77 77 221 
2028/2029 69 67 77 213 
2029/2030 70 69 67 206 
2030/2031 72 70 69 211 
 
Ut i frå elevtalsutviklinga ser vi at elevtalet på skulen når ein topp i skuleåret 2022/2023, for 
deretter å søkke i dei komande åra. Sjølv i dette toppåret vil det totale talet på elevar på 325, 
vere under kapasiteten på det minste alternativet som er lagt fram i moglegheitsstudiet (360 
elevar).  
 
Bæresystemet 
Nordplan har utført ei vurdering av bærekonstruksjonen i hovudbygget basert på den 
dokumentasjonen ein har funne frå byggeåret. Grunnen til vurderinga, er at ein ynskja å 
vurdere om bærekonstruksjonen har openbare svakheiter som vil påverke ei ev. renovering av 
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bygget. Frå byggetidspunkt til i dag har dimensjonerande snølast auka frå 150 kg/m2 til 400 
kg/m2, i tillegg til at kravet til u-verdi er auka. Dette vil seie at for at hovudbygget skal stette 
dagens krav, må taket ha kapasitet til å ta den auka snølasta i tillegg til lasta av 
etterisoleringa. 
 
Konklusjonen frå Nordplan, er at takkonstruksjonen over aulaen har god kapasitet medan 
taket over klasseromma ikkje har det. Grunnen til at kapasiteten er betre for taket over aulaen, 
er at det vart etablert stålforsterkningar på denne delen i 2008. Denne delen vil difor tole ei 
etterisolering, i tillegg til å ha kapasitet til dagens dimensjonerande snølast. Taket over 
klasseromma derimot, vil ikkje kunne tilfredsstille dagens krav utan at ein forsterkar 
konstruksjonen. Vurderinga for taket over klasseromma er noko usikker på grunn av 
manglande dokumentasjon frå byggeår på denne delen, og det må tas atterhald om at 
konstruksjonen kan ha noko meir restkapasitet enn ein kan konkludere med i dag.  
 
Størrelsen på klasserom 
Etter innspel frå Oppvekstsjefen er det i moglegheitsstudiet lagt til grunn ein 
klasseromsstørrelse med kapasitet på opptil 30 elevar. Ut i frå dette er det difor konkludert 
med at dagens klasserom er for små, og at ein må bygge om romstrukturen i hovudbygget 
dersom ein skal bruke dette vidare.  
 
Dersom ein ser på norm for lærartettleik for 8.-10. trinn, seier denne at ein skal ha éin lærar 
per 20 elevar frå skuleåret 2019/2020. Dette opnar opp for at ein kunne vurdert ein 
klasseromsstruktur med plass til opptil 20 elevar. Ein slik struktur ville gi behov for fleire 
klasserom, men den ville også gitt moglegheit til å behalde dagens størrelse på klasserom i 
hovudbygget, og redusert omfanget av renoveringa. Ved vidare utgreiingar har ein vurdert 
reduksjonen i omfanget til å kunne gi ei innsparing i størrelsesordenen 4 mill., men ein har 
også vurdert ei slik løysing til å gi mindre fleksibilitet for skulen. Løysinga ville i tillegg føre 
til at ein ville hatt større utfordringar med å få til ein god struktur med fordeling av klasserom 
og grupperom. Konklusjonen er difor at ei løysing med å halde på dagens klasserom vil vere 
ugunstig, og at innsparingspotensialet er lågt sett i samband med at ein får ei dårlegare 
løysing for skulen. I ei ev. skisseprosjektsfase, bør ein likevel sjå nærare på 
klasseromsstrukturen, og vurdere om ein ynskjer ein viss variasjon i størrelsen på 
klasseromma og heller vurdere å ha fleire klasserom. I samanheng med dette arbeidet, kan ein 
også vurdere ein større fleksibilitet ved å planlegge med at nokre grupperom kan gjerast om 
til klasserom ved behov. Dette gir moglegheit til å kunne dele inn eit klassetrinn i 5 klasser, 
dersom det av ein grunn er behov for mindre klassegrupper.   
 
For arealstørrelsen på klasseromma er det i moglegheitsstudiet lagt til grunn 2,25 m2 per elev. 
Den faglege norma for areal sett av Statens helsetilsyn, er at eit klasserom bør planleggast 
etter ei arealnorm på minimum 2 m2 per elev. Ein har vidare konkludert med at ein ved ei 
større renovering eller bygging av nybygg, bør legge seg litt over det som er satt som 
minimum. Dersom ein reduserer arealet til 2 m2 per elev, vil ein kunne redusere det totale 
arealet på 12 klasserom med 90 m2.  
 
Ungdomsklubb 
I moglegheitsstudiet er det ikkje inkludert areal til ungdomsklubb i romprogrammet. Grunnen 
til dette er at det har pågått fleire prosessar med tanke på lokalisering av klubben, samt at 
ungdomsrådet i OS 163/18 informerte om at dei ynskjer ei plassering av ungdomsklubben i 
det nye kulturhuset. Gjennom arbeidet med moglegheitsstudiet er det gjennomført ei 
vurdering med tanke på plassering og ev. sambruk av areal til ungdomsklubben. I vurderinga 
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er det konkludert med at det ikkje er mogleg å få inkludert areal til ungdomsklubben i 
hovudbygget, noko som gjer at arealet må inkluderast i eit tilbygg (eller nybygg). Med 
bakgrunn i ynskja til areal frå klubben, er det også vanskeleg å finne utstrekt sambruk med 
skulen. Grunnen til dette er at areala for ein ungdomsklubb bør ligg samla, og sjølv om ein 
kan sjå sambruk av nokre av romma med skulen sitt bruk, vil det vere vanskeleg å samle 
desse til same område. Areal til klubben vil difor i stor grad kome i tillegg til skulen sitt areal. 
Dersom det er aktuelt og ynskjeleg å inkludere klubben på skulen, kan ein gå vidare med 
desse utgreiingane i neste fase.  
 
Fiskeklekkeri og skyttarbane 
I utarbeida rom- og funksjonsprogram er det ikkje sett av areal til fiskeklekkeri og 
skyttarbane, noko som gjer at det ikkje er planlagt med areal til desse føremåla i ein ev. ny 
skule. Aktivitetane ligg ikkje under kommunale ansvarsoppgåver og er difor ikkje prioritert i 
arbeidet. Ved ei ev. renovering av hovudbygget vil eksisterande areal kunne nyttast vidare til 
desse aktivitetane, då arealet er lite brukbart til skuledrift.  
 
Dei ulike alternativa 
Som grunnleggande føringar for moglegheitsstudiet, er det tatt utgangspunkt i at skulen skal 
nytte nye Campus Arena til kroppsøving når denne hallen står klar. Det er også, gjennom 
tilstandsanalysen og moglegheitsstudiet, konkludert med at sidefløya på skulen har lågare 
restverdi enn hovudbygget, og at den er lite funksjonell og fleksibel for vidare bruk, blant 
anna på grunn av bredda av bygget. Med bakgrunn i desse vurderingane er det, for alle 
alternativa som blir lagt fram, føreslått at gymsalane og sidefløya rivast.   
 
I mandatet til moglegheitsstudiet er det spesifisert at ein skal sjå på to alternativ med tanke på 
elevtalet på skulen. Det minste alternativet skal innehalde klasserom til 4 parallellar for alle 
årssteg og ha plass til 300 elevar, medan det største alternativet skal innehalde klasserom til 5 
parallellar for alle årssteg og ha plass til 400 elevar. Med bakgrunn i at ein ynskjer klasserom 
med plass til opptil 30 elevar, kan ein med 4 parallellar summere seg til ein totalkapasitet på 
360 elevar, og med 5 parallellar ein totalkapasitet på 450 elevar. Dersom ein ser på prognosen 
for elevtalsutviklinga, vil ein skule med 4 parallellar per årssteg og ein totalkapasitet på 360 
elevar, ha god kapasitet til elevane i toppåret 2022/2023 (topptal på 109 elevar per klassetrinn 
og totaltal på 325 elevar). Administrasjonen har difor lagt til grunn det minste alternativet for 
vurderingar av økonomi og areal.   
 
I tilstandsanalysen av skulebygget er det konkludert med at bygningsmassen i hovudbygget 
har ein relativt stor restverdi som ein bør søkje å nytte seg av vidare. Dette vart også lagt til 
grunn ved oppstart av moglegheitsstudiet, og ein hadde då som utgangspunkt å sjå på 
moglegheita av å nytte hovudbygget vidare, og supplere med eit nybygg. Gjennom arbeidet 
med moglegheitsstudiet er det gjort vidare vurderingar ut i frå dei ynskja og innspela som er 
kome frå skulen og Oppvekst, og det er konkludert med at noko av den restverdien som vart 
lagt til grunn i tilstandsanalysen, er vanskeleg å nytte seg av vidare. Ved utarbeiding av 
kostnadsoverslag for alternativet med tilbygg og renovering av hovudbygget, såg ein også at 
dette er ei relativ kostbar løysing. I OS 139/18 vart difor formannsskapet informert om at 
administrasjonen i tillegg ynskja å legge fram to andre alternativ for løysing. Dette resulterte i 
at ein har tre alternativ ein har vurdert vidare i saka: 

 Alternativ 2B (nummereringa er iht. moglegheitsstudiet) – Rive sidefløy og gymsalar. 
Renovere hovudbygget opp til dagens krav. Hovudbygget skal innehalde areal til 
klasserom og grupperom for 360 elevar. Bygge eit tilbygg med tilknyting til 
hovudbygget som skal innehalde areal til lærarar, administrasjon og praktiske fag. 
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 Alternativ 3B (nummerering iht. moglegheitsstudiet) – Bygge ny skule for 360 elevar. 
Rive hovudbygget når ny skule er etablert.  

 Minimumsalternativet – Rive sidefløy og gymsalar, behalde hovudbygget i hovudsak 
slik det er i dag og bygge eit tilbygg som inneheld klasserom og grupperom for 360 
elevar, samt areal for musikk og sløyd. 

 
Alternative areal for skulen i byggeperioden 
For alle alternativa som er skissert, planlegg ein med å rive gymsalane og sidefløya. I desse 
areala har skulen i dag areal for faga kroppsøving, kunst og handtverk, sløyd og musikk (i 
tillegg til nokre valfag). Rivinga av sidefløya er planlagt utført tidleg i byggeperioden, noko 
som gjer at skulen må finne alternative areal og/eller alternative aktivitetar for desse faga i 
byggeperioden. Dersom ein går vidare med eit av dei skisserte alternativa, må ein gå i nærare 
dialog med skulen for å planlegge korleis ein skal løyse dette. Alternativ som bør utgreiast 
nærare er: 

 Kroppsøving – Kroppsøvingslokale for skulen er planlagt inn i den nye Campus 
Arena. Denne hallen er planlagt ferdigstilt til skuleåret 2020/2021, og det vil difor 
sannsynlegvis ikkje vere behov for alternative areal i noko stor grad. Ved behov kan 
skulen belage seg på utegym i dei månadane dette er mogleg, men ein må likevel 
finne garderobefasilitetar. Voldahallen har i dag ikkje kapasitet til å ta inn fleire 
klasser, men ein kan vurdere moglegheit for bruk av garderber. Kommunen bør også 
gå i dialog med Høgskulen for å sjå på ev. ledig kapasitet i Idrettsbygget 

 Sløyd – For sløydfaget vil skulen mest truleg måtte nytte seg av alternative aktivitetar 
i stor grad. Som supplement kan ein også gå i dialog med Øyra skule for å sjå om ein 
kan nytte seg av ev. ledig kapasitet i sløydsalen der.  

 Musikk – Skulen bør vurdere om det er mogleg å gjennomføre alternative aktivitetar i 
byggeperioden og vurdere i kva grad ein kan bruke tradisjonelle klasserom. Det er 
også mogleg å gå i dialog med Øyra skule for å sjå på eventuell sambruk av areal der.  

 Kunst og handtverk – skulen bør sjå på moglegheitene for å utføre aktivitetar i 
tradisjonelle klasserom i perioden. Ein kan også gå i dialog med Øyra skule for å sjå 
på moglegheit for å nytte ledig kapasitet der 

 
I tillegg til areal for praktiske fag, er det også, for alle skisserte alternativ, planlagt med å 
fjerne skulen sitt bibliotek i byggeperioden. Skulen må i denne perioden nytte seg av 
folkebiblioteket og biblioteket på Høgskulen.  
 
Plankrav i området 
Området ungdomsskulen ligg på i dag har plankrav, noko som gjer at det er krav om at det 
må gjennomførast ein reguleringsprosess i forkant av bygging på tomta. Det er vanskeleg å 
estimere noko tidslinje for dette arbeidet per i dag, men det er truleg at det tek rundt eit år å 
gjennomføre. Det vil bli vurdert å gjennomføre delar av planprosessen parallelt med 
planlegginga/prosjekteringa for å kunne spare noko tid.   
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Minimumsalternativet 
I minimumsalternativet er det tatt utgangspunkt i dei tiltaka ein minimum bør gjere for å sikre 
tilstrekkeleg tal på klasserom som er meir fleksible og har tilhøyrande grupperom. 
Minimumsalternativet er ei overgangsløysing der ein planlegg med å bygge ein ny skule i 2 
trinn. I første byggetrinn er det planlagt med eit nybygg som skal innehalde areal til 
klasserom og grupperom for elevane, samt areal til musikk og sløyd. Tilbygget vil frigjere 
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mykje areal i hovudbygget som kan brukast til å sikre meir areal til lærarar og administrasjon, 
samt areal til praktiske fag som kunst og handtverk, mat og helse mm.  
 
Fordelane med løysinga er at ein sikrar gode areal til klasserom og grupperom for elevane og 
ein kan bruke hovudbygget i byggeperioden, noko som reduserer kostnadar til alternative 
areal. Det er også den billigaste løysinga, fram til ein går i gang med byggetrinn 2.  
 
Ulempene med løysinga er at ein må i gang med eit byggetrinn to etter forholdsvis kort tid. 
Ein planlegg då med eit nytt tilbygg som skal innehalde dei areala som er igjen i hovudbygget 
etter første byggetrinn. Ei slik trinnvis utbygging vil gi lite rom for heilskapleg planlegging 
av ein ny skule, med tanke på plassering av areala, og det vil krevje ein del arbeid på 
hovudbygget som vil vere «bortkasta» når byggetrinn 2 er i gang. Kva tiltak ein gjer på 
hovudbygget i første byggefase, vil vere avhengig av kor mange år ein planlegg med å drifte 
bygget før neste byggefase blir satt i gang. Andre ulemper med ei slik utbygging er at den, 
totalt sett, vil vere dyr samanlikna med dei andre løysingane, ein vil ha høge driftskostnadar 
fram til byggetrinn 2 er på plass, og løysinga vil, i første byggetrinn, ikkje kunne løyse fleire 
av dei punkta som er satt som prekære frå skulen si side.  
 
Alternativ 2B 
I alternativ 2B er det lagt til grunn at hovudbygget skal renoverast opp til dagens krav, og at 
ein skal bygge eit tilbygg for å sikre tilstrekkeleg med areal til skulen. Rom- og 
funksjonsprogrammet som er utarbeida i moglegheitsstudiet er brukt for å estimere 
størrelsesbehovet til nybygget. Etter ynskje frå skulen har ein tatt utgangspunkt i at 
klasseromma med tilhøyrande grupperom skal behaldast i hovudbygget, og at tilbygget skal 
innehalde areal til personalrom, lærararbeidsplassar, kontorplassar og plass til praktiske fag.  
 
Alternativet med nybygg og renovering er planlagt ut i frå skulen sine ynskjer til areal, og 
skal sikre gode areal for skulen i åra framover. Alternativet er også det einaste alternativet 
som gjer det mogleg å halde på hovudbygget. Dette bygget kan sjåast på som eit 
«landemerke» i Volda, og er vurdert til å ha ein verdi i forhold til uttrykket på bygget sett i eit 
kulturminneperspektiv.   
 
Renovering av hovudbygget vil ha nokre utfordringar og avgrensingar med tanke på  å få det 
opp til dagens krav. Dette er avgrensingar med tanke på golv på grunn, kuldebruer i fasaden 
og fleksibilitet i bygget.  

 Ved renovering av hovudbygget vil ein ikkje få utbetra golv på grunn. Golv på grunn 
er i dag 10 cm uisolert betongplate, og dette fører til at ein må søkje dispensasjon frå 
minstekrava i TEK17 på både u-verdi og radonsperre. Plata har truleg heller ikkje 
fuktsperre. 

 Med dagens fasadeløysing vil ein ha utfordringar med tanke på å tette kuldebruer 
dersom ein både ynskjer å halde på fasadeuttrykket på bygget, og vil nytte seg av 
restverdien i dei relativt nye vindauga. I dei to alternativa for fasaderehabilitering som 
er lagt fram i moglegheitsstudiet legg ein til grunn å halde på uttrykket i fasaden 

o Alternativ A, som er den billigaste løysinga, går ut på å halde på dagens 
vindauge, etterisolere brystning og platekle teglbrystning og søyler. Ei slik 
platekledning er den same som på gavlvegg mot fjorden i dag. Løysinga vil 
ikkje fjerne problemet med kuldebruer gjennom fasaden 

o Alternativ B går ut på å etterisolere brystninga i tillegg til etterisolering rundt 
dekkeforkanter og søyler. Ei slik løysing vil tette kuldebruene, men vil føre til 
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at ein må bytte ut vindauga. Alternativ B vil gi ei kostnadsauke på ca. 5 mill. 
samanlikna med alternativ A.  

Dersom ein ikkje legg til grunn av uttrykket på fasaden skal behaldast, kan ein 
rehabilitere til ei slett fasade og flytte ut eksisterande vindauge i den nye fasaden. Eit 
slikt alternativ vil gi ei kostnadsauke på rundt 3,2 mill. samanlikna med alternativ A.  

 Hovudbygget er utforma slik at det er lite fleksibilitet i bygget med tanke på endringar 
i struktur eller andre endringar i lover/forskrifter. Dette kan vere med å påverke 
levetida til skulen og det gjer det meir kostbart og vanskelegare å gjere endringar når 
lover, forskrifter og normer endrar seg 

 
Gjennom moglegheitsstudiet har ein gjort vurderingar av om det er mogleg å drive skuledrift 
i bygget under ei renovering. Konklusjonen er at skulen bør flytte ut i byggeperioden som ein 
kan estimere til rundt 1,5 år. I arbeidet med denne saken er det gjort nokre vurderingar med 
tanke på moglege alternativ for midlertidige areal for skulen, men det er viktig å understreke 
at dersom ein vel å gå vidare med alternativ 2B, må det settast i gang ein grundig prosess med 
å vurdere midlertidige areal i samarbeid med skulen. Dette gjeld både for størrelse, behov og 
sambruk. For dei alternativa som blir presentert i denne saka er det tatt utgangspunkt i at 
skulen skal halde til i nærleiken av dagens areal. Dette er både med tanke på nærleik til andre 
skular der ein kan vurdere sambruk i perioden (Øyra skule, vidaregåande skule og 
Høgskulen), nærleik til Campus Arena (kroppsøvingslokale) og med tanke på at ein ikkje skal 
få meirkostnadar og bruk av tid med transport av elevar. Med bakgrunn i denne vurderinga, 
er det funne tre alternativ for areal til skulen; Bruk av Ivar Aasen-bygget, modular plassert på 
området mellom Øyra skule og ungdomsskulen eller modular plassert på Steinrøysa. 
 
Både for ei plassering på Steinrøysa og på området nord for ungdomsskulen er det tatt 
utgangspunkt i at ein må leige modular til bruk i perioden. Ved leige av modular har ein tatt 
utgangspunkt i at ein må ha plass til klasseromma til elevane, arbeidsplass til lærarane, 
kontorplass til administrasjonen, grupperom, garderobar og pauserom. Det er ikkje inkludert 
areal til praktiske fag, og det betyr at skulen i størst mogleg grad må nytte seg av 
klasseromma også ved undervisning i desse. Med denne løysinga vil både ungdomsskulen og 
Øyra skule miste lokale for mat og helse i byggeperioden, og i ein ev. vidare prosess må ein, i 
tett samarbeid med skulen, sjå på korleis ein skal løyse dette.  
 
Spesielle vurderingar som er gjort med tanke på dei to ulike plasseringane for modulane er:  
 

 Plassering nord for dagens ungdomsskule, på grusbana mellom Øyra skule og 
ungdomsskulen – denne plasseringa er gunstig med tanke på at det allereie i dag er 
plassert modular her og at det dermed er etablert tekniske føringar til plasseringa. Ein 
kan i eit slikt tilfelle vurdere å nytte seg vidare av modulane som står på plassen, som 
kommunen eig, og supplere med fleire modular. I tillegg til kostnadane med 
etablering og leige av modular, må ein rekne med kostnadar for tilpassing av dei 
tekniske føringane til plassen og kostnadar med å etablere fundament.  

 Plassering på Steinrøysa – Fordelen med dette området er at det er stort og ligg 
relativt skjerma. Størrelsen gjer at det er mogleg å få plass til noko parkering på 
tomta. Ulempa med dette arealet er at det ikkje er eigd av kommunen, og at det i dag 
blir brukt til parkering for den vidaregåande skulen. Det er ikkje kjent korleis dei ev. 
stiller seg til at kommunen leiger arealet. I tillegg til ev. leigekostnadar av areal, vil 
ein måtte rekne med kostnadar med å få på plass tekniske føringar til plassen, samt 
kostnadar med å etablere fundament.  
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Ved ferdigstilling av Høgskulen sitt nye mediebygg, kan ein vurdere å nytte det kommunale 
bygget, Ivar Aasen, til skulen i byggeperioden. Plasseringa av bygget er relativt nært både 
høgskulen, Øyra skule og Volda VGS, noko som gjer at ein kan vurdere ev. sambruk av areal 
til praktiske fag med desse. Løysinga med bruk av bygget er ikkje utgreia i stor grad, då det 
vil vere to moment som talar mot denne løysinga.  

 Det første momentet er at bruken av bygget er avhengig av at det nye mediebygget 
står klart, og at Høgskulen har flytta inn i dette. Med utgangspunkt i noverande status, 
vil mediebygget truleg vere klar for innflytting første kvartal 2021. Ein må anta at det 
må gjerast visse oppussingar og tilpassingar av bygget før ungdomsskulen ev. kan 
flytte inn, og det er difor lagt til grunn at skulen tidlegast kan flytte inn i dette lokalet 
til skuleåret 2021/2022. Ein slik tidsplan kan føre til at ein får ei seinare ferdigstilling 
på ungdomsskuleprosjektet.  

 Det andre momentet er at ei slik løysing vil føre til at Kunnskapsparken sitt ynskje om 
å bruke arealet, vil bli utsatt i rundt 1,5 år. Sjølv om ein ved bruk av Ivar Aasen-
bygget vil spare seg for kostnadar med leige av modular, må ein også kalkulere med 
ev. tapte leigeinntekter på bygget i den totale vurdering av kostnadane.  

Det er ikkje gjort vidare vurderingar av behov for oppussing og tilpassing av bygget, men 
etter ein rask gjennomgang av planteikningane for bygget, er det konkludert med at det truleg 
vil vere behov for å supplere med nokre modular for å få plass til heile skulen. Med bakgrunn 
i desse vurderingane vil administrasjonen ikkje tilrå å bruke Ivar Aasen-bygget som 
midlertidige lokale til skulen i byggeperioden.  
 
Ei plassering av modular på asfaltplassen ved skulen er også vurdert, men denne plasseringa 
er vurdert som mindre egna enn dei andre plasseringane med tanke på nærleik til byggeplass, 
tilkomsttilhøve for elevane under bygging og teknisk infrastruktur.  
 
Ved alle dei skisserte midlertidige areala for skulen, vil ein måtte gjere vidare utgreiingar og 
vurderingar av tiltak med tanke på utfordringar med sterkt redusert parkeringskapasitet og 
manglande tilrettelagt uteareal for elevane.  
 
Dersom ein vel å gå vidare med alternativ 2B, må ein i neste fase vurdere kva investeringar 
ein ev. må gjere av inventar og innreiing (der i blant visningsflater i klasseromma) til dei 
midlertidige lokala. Her må gjenbruk og behov vurderast. Desse kostnadane kjem i tillegg til 
kostnadane med leige av modular.  
 
Ved renovering av hovudbygget kan det også bli naudsynt å skaffe midlertidige lagerareal i 
byggefasen. Dersom ein ikkje kan finne plass til dette i andre kommunale bygg, kan det vere 
behov for å leige inn areal til dette i perioden.  
 
Alternativ 3B 
I dette alternativet har ein kostnadsberekna ein ny skule med utgangspunkt i det rom- og 
funksjonsprogrammet som er utarbeida. I moglegheitsstudiet har ein gått ut i frå at den nye 
skulen byggast på same tomt som skulen ligg i dag. Ein planlegg då med å rive sidefløy og 
gymsalar før ein etablerer eit nybygg vest på tomta. Ved ei slik utbygging vil ein kunne 
oppretthalde skuledrifta i hovudbygget fram til ny skule er etablert, og på denne måten sleppe 
kostnadar med midlertidig areal for skulen.  
 
Ved bygging av nybygg vil ein stå friare med tanke på plassering av dei ulike funksjonane på 
skulen i forhold til kvarandre og ein vil kunne planlegge med eit bygg som er fleksibelt for 
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ev. framtidige endringar, som er arealeffektivt og godt i bruk både for tilsette, elvar og 
driftspersonell.   
 
Økonomi 
Alle estimerte kostnadar oppgitt i saka er inkl. mva. 
 
For alle dei tre alternativa som er skissert, vil det kunne kome nokre kostnadar med å skaffe 
areal til praktiske fag i byggeperioden. Desse kostnadane er vanskeleg å estimere utan å 
utgreie behov og moglegheiter nærare, og kostnadane er difor ikkje inkludert i dei estimerte 
kostnadane for alternativa.   
 
Estimerte kostnadar inkluderer heller ikkje innreiing, inventar og brukarutstyr til skulen. 
Desse kostnadane er avhengig av kva utstyr ein skal ha inn på skulen, og i kva grad ein kan 
nytte seg av gjenbruk av innreiing og utstyr ein har i dag. Norsk prisbok har ei einingspris på 
kr. 1 625kr/m2 for inventar og utstyr i høgskular som kan brukast til ei grov estimering av 
kostnadane. Dersom ein tek utgangspunkt i denne prisen, vil det summere seg til ca.  
8 550 000 kr. for alternativ 3B. Til samanlikning brukte ein ca. kr. 5 625 000,- på inventar når 
Øyra skule vart bygd.  
 
Minimumsalternativet 
Minimumsalternativet er ikkje kostnadsberekna i moglegheitsstudiet, då kostnadane for dette 
alternativet vil vere avhengig av kva tiltak ein landar på for hovudbygget. Grovt sett kan ein 
gå ut i frå at ein minimum vil ha kostnadane med å sette opp eit tilbygg, rive sidefløy og 
gymsalar og utomhuskostnadar. Desse kostnadane er estimert til: 
 
 Areal Pris Sum 
Tilbygg  2 268 33 125 75 127 500 
Riving 1 927 1 100 2 119 700 
Utomhus 2 500 1 219 3 047 500 
Totalt   80 294 700 
 
I tillegg til desse kostnadane, vil det kome kostnadar med å sette i stand hovudbygget for 
vidare bruk. Desse kostnadane er vanskeleg å estimere før ein har gjort vidare utgreiingar og 
sett ei tidsramme på kor lenge hovudbygget skal vere i bruk.  
 
Alternativ 2B – renovering og tilbygg 
I moglegheitsstudiet er alternativ 2B kostnadsberekna til mellom kr. 145-150 mill., avhengig 
av kva løysing ein vel for fasaderehabilitering. I tillegg til desse kostnadane vil det kome 
kostnadar med alternative lokaler i byggefasen. Med brakgrunn i tidlegare utgreingar om 
midlertidige areal, er det estimert ein sum på ca. 16 mill. i kostnadar med leige, mobilisering 
og demobilisering av modular til skulen i byggeperioden (1,5 år). Ved ev. bruk av modulane 
som står på området nord for ungdomsskulen i dag, kan ein spare ca. kr. 1,6 mill. I tillegg til 
desse kostnadane kjem kostnadar med fundament til modulane og ev. teknisk infrastruktur. 
Det må også gjerast nærare vurderingar på kva kostnadar ein får med innreiing, utstyr og ev. 
leige av lagerareal i denne perioden.  
 
Estimert kostnad for alternativ 2B er, ut i frå tala ovanfor, estimert til mellom kr. 159,4-164,4 
mill. med ein del usikkerheit med omsyn til teknisk infrastruktur, ev. leigeprisar for 
lagerareal, sambruk med andre skular mm. Å estimere kostnadar kan ofte vere vanskelegare  
for renoveringsprosjekt enn for eit nybygg. Grunnen til dette er at ein ikkje har full kontroll 
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på kva utfordringar ein ev. møter når ein held på i eit gamalt bygg. Det kan difor vere 
fornuftig å sette av ein større del til reserver og risiko dersom ein skal gå vidare med dette 
alternativet.   
 
Alternativ 3B – nybygg  
Kostandane for eit nybygg for 360 elevar er i moglegheitsstudiet kostnadsberekna til 190,9 
mill.  
 
Til samanlikning ville ein kunne redusert kostnadane med ca. kr. 3 mill. ved å redusere 
klasseromsstørrelsen frå 2,25m2 per elev til 2m2.  
 
Konsekvensar for drift og vedlikehald 
Ved estimering av vedlikehaldskostnadane for eit bygg, reknar ein i dag med ein årskostnad 
på 290 kr/m2. Dersom ein tek utgangspunkt i utarbeida romprogram, vil dette utgjere ein 
kostnad på ca. 1 525 000 kr per år for alternativ 3B, og ein kostnad på ca.1 930 000 kr for 
alternativ 2B. Dette gir ein differanse på kr. 405 000,- per år. Sjølv om eit gamalt bygg 
sannsynlegvis vil krevje meir i vedlikehalde dei første åra enn eit nybygg, er det viktig å sette 
av tilstrekkeleg til vedlikehald frå første dag.  
 
Ungdomsskulen er, slik det er i dag, eit krevjande bygg å drifte. Bygget krev kompetanse og 
tid frå driftspersonell for å sikre ei god drift, og sidan bygget både er stort og gamalt er det 
også tidkrevjande med reinhald. Ved å erstatte skulen med eit nybygg, vil ein få eit bygg som 
er enklare å drifte, og ein vil i tillegg kunne effektivisere og forbetre reinhaldet på grunn av 
arealeffektivisering og betre overflater/material på bygget. Dette kan føre til ein frigjer tid hjå 
drifts- og reinhaldspersonell. På grunn av at Volda kommune i dag har mange kommunale 
bygg å drifte, vil ein ikkje kunne frigjere arbeidsplassar, men det kan vere med på å betre 
drifta av andre kommunale bygg. 
 
Med tanke på energi, har bygget i dag eit lågt forbruk. Grunnen til dette skuldast truleg 
hovudbygget si form, med lite fasadeareal pr. oppvarma bruksareal, kombinert med stor 
varmemegasinerande evne i eksponerte betong- og teglveggar. På grunn av større krav til 
ventilasjonsaggregat og luftmengder som skal oppvarmast, kjem sannsynlegvis energibruket 
til å gå opp etter ei ev. renovering eller ved bygging av nybygg. Likevel vil ein truleg ha 
større moglegheit for å gjennomføre tiltak som påverkar energibruket i eit nybygg, og saman 
med at eit nybygg vil bestå av mindre areal enn eit ev. tilbygg og renovering av hovudbygget, 
er det grunn til å tru at vi kan få eit lågare energiforbruk ved alternativ 3B samanlikna med 
2B.  
 
Uttale frå skulen 
I samband med arbeidet med moglegheitsstudiet har skulen vore involvert i arbeidet og kome 
med ynskjer og innspel i prosessen. I etterkant av utarbeidinga av dei tre skisserte alternativa 
i denne saka, har dei også vore invitert til å kome med sine vurderingar. Ut i frå skisserte 
konsekvensar av alternativa og kva løysingar dei kan tilby, har skulen gitt tilbakemelding om 
at dei vurderer eit nybygg som mest teneleg med tanke på å få ein framdriftsretta skule som 
har gode romløysingar og som er fungerer godt i bruk og drift.  
 
Helse og miljøkonsekvensar: 
Tidsmessige skulebygg er viktig for folkehelsa til både elevane og dei tilsette. Dette gjeld så 
vel universell utforming, inneklima og arbeidsforholda generelt for å ha ein tilfredsstillande 
kvardag for læring, mestring og yting. 
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Det er ikkje utført livsløpsanlayse for dei ulike alternativa som er presentert i saka, men i eit 
miljøperspektiv kan det vere naturleg å anta at ei renovering av hovudbygget vil vere mindre 
belastande for miljøet enn eit nybygg. Likevel må ein ta i betraktning at hovudbygget 
sannsynlegvis vil ha ei betydeleg kortare levetid enn eit ev. nybygg. Bygget er også, som 
nemnt tidlegare, lite fleksibelt for endringar grunna bærekonstruksjonen og etasjehøgdene, 
noko som kan føre til at det er behov for ytterlegare tiltak på bygningsmassen etter relativt 
kort tid.  
 
For å redusere den totale miljøbelastninga ved bygging av ein ny skule, bør ein gjere 
vurderingar for å finne ein balanse mellom økonomi i prosjektet og miljøgevinstar ved 
utbygging og drift. Massivtre kan vere materiale som kan vere aktuelle å vurdere i denne 
samanheng.  
 
Andre punkt som bør utgreiast nærare i neste fase for å redusere miljøbelastninga, er 
parkeringsareal (med omsyn til ladepunkt, totaltal på parkeringsplassar og tilrettelegging for 
sykkelbruk), oppvarmingsløysingar, kvalitet på bygningsdelar, krav til bygningskropp mm.  
 
Økonomiske konsekvensar: 
Overordna kostnadar med dei ulike alternativa er skissert i saka. Det er viktig å presisere at 
moglegheitsstudiet er gjennomført med tanke på å sjå på moglegheit for skulen på tomta ut i 
frå dei behova som er kartlagt, og å sjå på overordna økonomi for bygget. Når det er bestemt 
kva retning ein ynskjer å ta vidare, vil ein gå i gang med ei skisseprosjektfase der ein vil gå 
meir i djupna på utarbeiding av romprogram, utforming av bygget, bruk av material mm, 
samt gjere dei utgreiingane som er skisserte i saka. Fram til denne fasen er utført vil 
kostnadane berre kunne presenterast på eit overordna nivå. 
 
Eit nybygg til om lag 190 mill vil utløyse ca 9 mill i auka kapitalkostnader. Driftskostnadene 
må også utgreiast i høve til kostnadene med dagens ungdomsskuleanlegg. Det er viktig å vere 
merksam på at det må skapast økonomisk handlingsrom for å byggje ein ny Volda 
ungdomsskule. Dette handlar om konsekvensen av gjennomføringa av det budsjettet og 
økonomiplanen som er lagt, der ein skal frigjere/redusere drifta for å dekkje opp auka 
kapitalutgifter på om lag 30 mill kroner til store investeringar i komande 
økonomiplanperioden. Volda kommune må vere budd svært lite handlingsrom til andre nye 
tiltak. Ein må leggje ein standard og nivå på tenestene som ligg under dei kommunane som vi 
samanliknar oss med, og som vil ha vesentleg lågare lånegjeld. Til dømes vil ikkje nye Volda 
med eit så ambisiøst investeringsprogram kunne ha ei skuledrift som er ca 10 mill kr dyrare 
enn Ørsta (der ca 7 mill kr er knytt til skulebygga) for å nemne eit døme. Dersom ein ikkje 
greier å frigjere nødvendig handlingsrom for å byggje ny ungdomsskule, må ein likevel gjere 
noko. Alternativet kan da verte at det er minimumsalternativet som vert det reelt 
gjennomførbare reint økonomisk, og ved at byggjesteg 2 vert utsett i tid.   
 
Beredskapsmessige konsekvensar: 
Ingen særskilte, bortsett frå at renovering og nybygg må vere planlagt med sikte på å ivareta 
elevane og dei tilsette si sikkerheit.  
 
Konklusjon: 
Sjølv om ein ny skule er kostnadsberekna til å vere dyrare enn ei løysing med renovering og 
tilbygg, er differansen relativt låg vurdert ut i frå det totale kostnadsbilete, samt kva løysingar 
ein får. Ved alternativet med renovering av hovudbygget, vil ein ikkje klare å få dette bygget 
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opp til same standard som eit nybygg. I tillegg vil ein ha ein større risiko for utforutsette 
utfordringar i byggeperioden som kan føre til auka kostnadar. Administrasjonen vurderer 
også at alternativet med eit nybygg vil gi eit bygg med betydeleg lengre levertid, at bygget vil 
vere betre i bruk og drift og at ein vil få eit bygg som vil kunne tilpasse seg betre endringane i 
åra som kjem og dermed vil vere ein framtidsretta skule. 
 
Ut i frå ovanståande vurderingar og utgreiingane i saka, er det administrasjonen si tilråding at 
ein går vidare med alternativet med ein ny skule, og at denne dimensjonerast for opptil 360 
elevar.  
 
 
Rune Sjurgard      Kjell Magne Rindal 
Rådmann      eigedomssjef 
 
 
Utskrift av endeleg vedtak: 
Eigedomsavdelinga for oppfølging 
Oppvekstsjefen 
Tenesteutval for oppvekst og kultur 
Økonomisjefen 
Utviklingssjefen for iverksetjing av reguleringsprosess 
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Notat 
 
Prosjekt:  18139 
Sak:   Volda Ungdomsskule – opprusting 
Oppdragsgj.nr.: 20477 
Dato  27.11.2018 
 
 
 
Volda Ungdomsskule, opprusting 
 
Viser til forespørsel av dato 18.10.2018 frå Volda kommune, ved Siri Birkeland Solheim. I 
samband med ombygging av Volda ungdomsskule er Nordplan innleigd for å vurdere delar av 
bærekonstruksjonen for den eldste delen av skulen. I samband med dette arbeidet vart det utført 
ei synfaring 14.november 2018 av underteikna saman med Birkeland Solheim. 
 
Bakgrunn 
Den eldste delen av Volda Ungdomsskule vart bygd rundt 1958. I 2008 gjorde Nordplan ei 
forsterking av bærekonstruksjonen i taket over aulaen i denne delen. Dette vart gjort fordi det 
vart avdekka ein del skadar på utvendig betong og armering. Desse skadane var i sentrale delar 
av konstruksjonen som var dimensjonert for å vere momentstive. Det vart derfor etablert ein 
stålkonstruksjonen inne i aulaen som i dag fungerar som opplegg for takbjelkane. 
 
I samband med opprusting av Volda ungdomsskule ynskjer Volda kommune å kartlegge kva 
dagens kontruksjon tåler av last. I tillegg er vi beden om å gjere ei vurdering av om riss, i hjørna 
på randbjelken i aulaen i dekke over 2.etasje, har utvida seg. Desse rissa vart dokumentert av 
Nordplan i form av bilete i 2008. 
 
 
Bæreevne til takbjelkane i aulaen 
I 2008 vart kapasiteten til eksisterande takbjelkar i aulaen vurdert.  Då hadde dei tilgang på 
armeringsteikningar av bjelkane, desse teikningane har ein ikkje klart å finne ved denne 
vurderinga. I Nordplan sitt arkiv ar vi funne utsnitt av nokre av desse teikningane som har blitt 
brukt i denne berekningskontrollen. 
 
Takbjelkane i aulaen var opprinneleg dimensjonert etter dåtidas snølast, som var 150kg/m2. I 
dag er det for tilsvarande last eit krav på 400kg/m2. 
 
På grunn av forsterkninga som vart gjort i 2008 viser berekningane at takbjelkane i aulaen har 
kapasitet til å ta dagens krav til snølast (400kg/m2) og ei auke i eigenlast på tak på inntill 
80kg/m2, som tilsvarar 400mm isolasjon.  
 
 
Bæreevne til takbjelkane over klasseromma 
Berekningane frå 2008 viser vidare at på grunn av skade i betongen i overgangen mellom 
takbjelkane i aulaen og oppleggspunkt for desse, sjå pkt A i Figur 1, så var kapasiteten for bjelken 
i pkt. B vesentleg forverra. Det var derfor stålforsterkninga vart utført i 2008.  
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Figur 1 Snitt av takbjelkar, frå teikningar datert 1958. 

 
Forsterkninga gjer at dagens situasjon for bjelkesnittet over veggane har god kapasitet, men at 
bjelkesnittet i spennet mellom punkt B og yttervegg ikkje nødvendigvis har god kapasitet. Dette 
tverrsnittet har vi ingen informasjon om armeringsmengde. Derfor har vi samanlikna kor stor 
prosentvis auke ein kan tillate i lastutslaget i dette tverrsnittet.  
 
Berekningane viser at ein kun kan anta at bjelkane over klasseromma har kapasitet til å ta ei 
snølast på 150kg/m2 og ei tilleggslast på 100mm isolasjon. Dersom ein likevel ynskjer å legge på 
meir isolasjon enn dette, må ein redusere kor mykje snølast ein kan tillate.  
 
Dersom armeringsteikningane for desse bjelkane skulle dukke opp, anbefalar vi at det vert gjort 
ein ny og meir nøyaktig kontroll av bjelkane over klasseromma for å avdekke om dei har meir 
restkapasitet. 
 
Det anbefalast i tillegg at eventuelle nye ventilasjonskanalar vert lagde under dei eksisterande 
bjelkane i klasseromma.  
 
 
Vurdering av riss i randbjelken i dekke over 2.etasje i aulaen 
I 2008 vart det også gjort ein vurdering av riss i hjørna på randbjelkane i aulaen. Det vart ikkje 
gjort ein måling av vidda på rissa, og det er heller ikkje gjort ei måling av rissa i samband med 
dette notatet. Men det er gjort ei samanlikning av dei bileta som vart tatt i 2008 med bilete som 
vart tatt på synfaringa 14.november 2018, sjå vedlegg 1. Bileta gir ingen grunn til å anta at rissa 
har blir forverra sidan forsterkningane vart gjort i 2008. Nordplan vurderar det derfor til at den 
forsterkninga som vart utført i 2008 ivaretek denne skaden(rissa) og forhindrar den frå å bli 
verre. 
 
Det einaste er at vi anbefalar at det vert utstøypt med ekspanderande trykkfast mørtel mellom 
beslaget og kantbjelkane, sjå figur 2. Dette var på teikning at det skulle utførast, men synfaringa 
14.november avdekka at det ikkje var utført.  
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Figur 2 Detalj 4 frå teikningar av stålforsterkning i 2008. 

 
 
Ta kontakt dersom noko er uklart. 
 
 
Med vennleg helsing 
 
Malin A. Hallberg Friestad 
for Nordplan AS 
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Vedlegg 1: Bilete av riss i kantbjelkar langs aula 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Figur 1 Planteikning med aksar for å  vise plassering av riss 

79



 ■ 
 ■ 

Nordplan ■ side 5 av 10 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Frå synfaring 2008 Frå synfaring november 2018 
A-1 A-1 
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Frå synfaring 2008 Frå synfaring november 2018 
A-2 A-2 
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Frå synfaring 2008 Frå synfaring november 2018 
B-1 B-1 
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Frå synfaring 2008 Frå synfaring november 2018 
B-1 B-1 
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Frå synfaring 2008 Frå synfaring november 2018 
B-2 B-2 
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Fra: Knut-Magne Årseth[knutaarseth@hotmail.com]
Sendt: 18.02.2019 14:46:12
Til: Postmottak Volda
Kopi: Knut-Magne Årseth
Tittel: Restaurering av noverande Volda Ungdomsskule eller bygging av ny skule

Restaurering av noverande Volda Ungdomsskule eller bygging av ny skule.

Volda Jeger – og Sportsfiskarlag har registrert at Volda Kommune har planar om å anten restaurere eksisterande
Volda Ungdomsskule eller bygge ny skule. Vi har nokre meiningar om dette.

Historikk.

Volda Jeger – og Sportsfiskarlag bygde i 1961 klekkeriet i kjellaren i Volda Ungdomsskule.

Arbeidet med klekkeriet i Ungdomsskulekjellaren vart starta opp av laget sine entusiastiske eldskjeler. Den tekniske
delen i klekkeriet med rørsystem, resirkuleringspumpe og støypearbeid vart leia av Olav Jack Nes som var ingeniør. I
dette arbeidet hadde han med seg ein gjeng entusiastar som hadde trua på at arbeidet med kultivering av elvar var
vegen og gå for å halde oppe ein god bestand av anadrom laksefisk i det enkelte vassdrag. I arbeidet med å bygge
opp klekkeriet kan det nemnast at Olav Jack Nes,Jarle Røys Halkelsvik, Wilhelm Hollevik, Lars Sætre, Olav Lillebø
og Svein Vassbotn m/fleire var svært sentrale i bygginga. Intensjonen med bygginga av klekkeriet var at det skulle
brukast i naturfagundervisninga, noko som det framleis vert brukt til.

I 1963 vart den kjende kunstnaren Per Nesje Nilsen frå Volda hyra inn for å måle murveggane. Måleria illustrerar laks
og sjøaure sin livssyklus, frå rogn til vaksen gytefisk. Motiva på nokre av måleria er henta frå Fyrdsfossen og
Lisjevatnet i Austefjorden. Per utførde arbeidet vederlagsfritt, og det vert sagt at arbeidet gjekk over mange månadar.
Måleria er i kategori fresco.

For Volda Jeger – og Sportsfiskarlag er det avgjerande for laget sin eksistens at vi får halde fram vår aktivitet i
Ungdomsskulekjellaren. Klekkeriet har sidan oppstarten vore eit sentralt samlingspunkt for både medlemar og andre
interesserte. Når det gjeld aktiviteten på klekkeriet, så kan det seiast at aktiviteten som er knytt til dette kan det
nemnast besøk av barnehagar og skuleklasser. Dei har gjennom meir enn 30 år vore med på ulike prosjekt knytt til
laks og sjøaure og korleis dei lever og har vore med på utsetting av yngel i Øyraelv -vassdraget. Mediestudentar ved
Høgskulen i Volda har ved mange høve vore innom klekkeriet og vore på synfaring langs Øyraelva, dette med
utgangspunkt i å belyse kva arbeid vi gjer for vassdraget i Volda og for å lage reportasjer knytt til utdanninga.
Lokalavisa Møre har og ved mange høve skrive artiklar om arbeidet vi har gjort for elva her og om klekkearbeidet og
måleria på klekkeriet.

Kvart år sidan oppstarten har medlemane samla inn stamfisk til klekkeriet, klekt fram yngel og sett den ut i vassdraget
for å halde oppe ein bestand av laks/sjøaure som lokalsamfunnet dreg nytte av i form av gratis fiske. Øyraelva hadde
truleg vore nærast tom for fisk om ikkje vi hadde utført dette viktige arbeidet.

I historisk samanheng så har klekkeriet ei lang historie knytt til utklekking av yngel.

På 60 og 70 – talet hadde vi rogn til klekking frå fylgjande elvar : Øyraelva, Ørstaelva, Kile, Høydalen, Fyrdselva,
Bjørke, Gloppen, Kyrksæterøra og Driva.

Etterkvart som regelverket for utsetting av yngel vart strengare, så har vi sidan midt på 80 – talet berre hatt rogn i
klekkeriet frå Øyraelva i Volda.

86



Volda Jeger – og Sportsfiskarlag forvaltar fisket og driv oppsyn i Øyraelva gjennom heile året, noko som laget har
gjort sidan klekkeriet vart bygd i 1961.

I april 2015 inngjekk vi skriftleg avtale med med mange av vassdraget sine grunneigarar, også Volda Kommune sine
eigedomar langs vassdraget. Vi skal i avtalen ha ansvar for fylgjande :

1. Regulering av fisket.

2. Fiskeoppsyn.

3. Informasjon til rettigheitshavarane og fiskarane.

4. Smitteførebyggjande tiltak.

5. Fangststatistikk og rapportering.

6. Kultiveringstiltak.

7. Bestandsovervaking.

8. Tilrettelegging for fiske langs elva.

Øyraelva i Volda har ein liten og sårbar laks og sjøaurebestand. Årsakene til dette er samansett av mange ulike
faktorar som til dømes :

Store flaumar som årleg øydelegg gyteområder, botnsubstratet vert vaska bort,avrenning frå E – 39 til elva samt ulike
utslepp av oljeprodukt og kjemikalier i elva. Elles er generell forsøpling eit stort problem, noko vi i VJSFL ryddar opp
i årleg. Også i Øyraelva er fiskebestandane utsette for stort påslag av lakselus.

I lakseregisteret er laksebestanden i Øyraelva i kategori dårleg/ svært dårleg. Når det gjeld sjøaure så er også den i
kategori dårleg/ svært dårleg.
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Med utgangspunkt i ovannemnde punkt, så kviler det eit stort og tungt ansvar på Volda Jeger – og Sportsfiskarlag i
forhold til fiskebestandane i Øyraelva. Med vårt arbeid i klekkeriet med å drive utklekking og utsetting av yngel til
vassdraget så er vi den einaste interesseorganisasjon som arbeider for å halde oppe ein fiskebestand i vassdraget. Vi
gjer dette arbeidet på frivilleg basis kun til det beste for Volda sine innbyggjarar og tilreisande.

Elvadalen er ei grøn lunge midt i Volda sentrum. Med ein flott opparbeidd turveg frå sentrum til Årneset, så er dette
området og sjå på som ei naturperle. Eit rikt fugl,plante og dyreliv er registrert i Elvadalen, men dessverre står det
dårleg til med fiskebestandane i vassdraget. Dette er VJSFL si hovudoppgåve å halde oppe ved å sette ut yngel og
halde oppsynet med elva for framtida. Dette arbeidet er det ingen andre enn oss som viser vilje til å utføre lokalt,
dessverre.

I desse tider med grønt fokus på miljøet, så er det viktig at vi vert tekne med for framtidig tenking i høve Øyraelva, då
er klekkeriet og vårt arbeid ei særs viktig brikke å ta med for framtida.

Slik vi ser det, så er klekkeriet med si historie og sine kunstverk eineståande i kulturbygda Volda.

Måleria på veggane er uerstattelege og må uansett varig vernast. Vi tenkjer då fyst og fremst på at
Fylkeskonservatoren må inn i saka, jfr « lova om åndsverk « Gjennom så mange år så ligg det svært
mykje lokalhistorie knytt til klekkeriet og dei unike frescomåleria på veggane.

Når det gjeld den politiske handsaminga i Volda Kommune omkring restaurering eller bygging av ny
ungdomsskule, så håpar Volda Jeger – og Sportsfiskarlag at kommunen vel å restaurere eksisterande
bygg framfor bygging av ny skule. Dette for å ta vare på dei unike frescomåleria som er der og at vi får
fortsette vårt viktige arbeid med klekking av fisk til Øyraelva som har ein særs dårleg fiskebestand.

Dersom kommunen vel å bygge ny skule, så står vi utan klekkeri, noko som er særs negativt for
fiskebestandane og vårt arbeid i Øyraelva. Kva vil Volda kommune då gjere med forvaltninga av
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fiskebestandane ? Kva gjer vi då gjere med den unike kunsten på veggane i klekkeriet om eksisterande
skule vert sanert ? Kunsten på veggane må då flyttast ut av lokalet og oppbevarast på ein eigna plass for
ettertida , eksempelvis i den nye skulen.

Dersom skulen vert sanert og vi ikkje har klekkeri lenger, så meinar Volda Jeger – og Sportsfiskarlag at
Volda kommune må ta med oss i dei vidare planane for bygging av ny skule og at vi får disponere eit eigna
rom til klekkeri der.

Volda 16.02.2019

For Volda Jeger – og Sportsfiskarlag

Rolf Einar Engvik Knut – Magne Årseth

Leiar Leiar fiskeutvalet.

Send frå Windows E‐post
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Fra: Kaja Kalvatsvik Bolsø[kaja110893@hotmail.com]
Sendt: 14.03.2018 13:25:33
Til: Postmottak Volda
Tittel: Lokale på volda ungdomskule

Hei.
Ser i Møre at Volda kommune skal pusse opp Volda ungdomskule. 
Vi i Volda skyttarlag har lokale i kjellaren der og har interesse av å få større lagslokale slik at vi kan drive
med betre opplæring og rekruttering i laget. Da vi idag ikkje har nok plass og ikkje nokon plass utanom inne
på bana og i gangen utanfor til å kunne undervise ungdomar og vaksne om teori rundt skytinga. Vi har eit
samfunnsmandat fra Stortinget og Forsvarsdepartementet :" Det frivillige Skyttervesens formål er å fremme god
våpenkultur og praktiske skyteferdigheter, samt sikre tilgang til en desentralisert skytebanestruktur, til nytte for
Forsvaret og samfunnet for øvrig.". 
I tillegg til dette så har Volda skyttarlag ved Det frivillige skyttervesen mykje å tilby til dei som søker ein
utfordring innan konsentrasjonsidrett og eit unikt sosialt miljø.

Idag har vi ein del aktive skyttarar som går på ungdomskulen og som ynskjer betre lokale til å drive med
idretten sin. 
Om det er mogleg å kunne få noko meir lokale i samanheng med oppusinga så stiller vi med dugnadskrefter,
og det vil vere mogleg for å kombinere vårt lagslokale med for eks. møterom for skulen.  For vi treng lokalet
på kveldstid i forbindelse med trening og i helger når vi har konkurranser, og da kan skulen bruke lokale på
dagtid. 

Håper på dialog om dette er mogleg i forbindelse med oppusinga av skulen og at dette kan bli tatt opp i
diskusjonen rundt kva som skal gjerast på skulen. 

Vennlig hilsen Kaja Kalvatsvik Bolsø, leiar av Volda skyttarlag. 
Tlf.99364771
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Fra: Rune Sjurgard[Rune.Sjurgard@volda.kommune.no] Sendt: 04.03.2019 16:39:01 Til: Postmottak Volda Kopi:
Joakim Rødven Tittel: VS: Beslutninger fra Politidirektoratet om endringer i lokal struktur for Vest politidistrikt
Ber om at skrivet vert sendt ut som orienteringssak til aprilmøtet i fellesnemnda.
 

 

Rune Sjurgard
rådmann
Rådmann
Mobil 90053752
www.volda.kommune.no

 

Fra: Christopher Carlsen <christopher.carlsen@politiet.no> 
Sendt: måndag 4. mars 2019 16:19
Til: Postmottak Vest politidistrikt <post.vest@politiet.no>; Kaare Songstad <kaare.songstad@politiet.no>; Helge
Stave <helge.stave@politiet.no>; Frøydis Wathne Broch <froydis.wathne.broch@politiet.no>;
'postmottak@askvoll.kommune.no' <postmottak@askvoll.kommune.no>; 'postmottak@askoy.kommune.no'
<postmottak@askoy.kommune.no>; 'post@aurland.kommune.no' <post@aurland.kommune.no>;
'postmottak@austevoll.kommune.no' <postmottak@austevoll.kommune.no>;
'postmottak@balestrand.kommune.no' <postmottak@balestrand.kommune.no>; 'post@bremanger.kommune.no'
<post@bremanger.kommune.no>; 'post@eid.kommune.no' <post@eid.kommune.no>; 'chff@os‐ho.kommune.no'
<chff@os‐ho.kommune.no>; 'terje.heggheim@kinn.kommune.no' <terje.heggheim@kinn.kommune.no>;
'aslaug.krogsaeter@stad2020.no' <aslaug.krogsaeter@stad2020.no>; 'olve.grotle@forde.kommune.no'
<olve.grotle@forde.kommune.no>; Rune Sjurgard <Rune.Sjurgard@volda.kommune.no>;
'rune.lid@nyeoygardenkommune.no' <rune.lid@nyeoygardenkommune.no>; 'post@fjaler.kommune.no'
<post@fjaler.kommune.no>; 'postmottak@fjell.kommune.no' <postmottak@fjell.kommune.no>;
'postmottak@flora.kommune.no' <postmottak@flora.kommune.no>; 'post@fusa.kommune.no'
<post@fusa.kommune.no>; 'postmottak@forde.kommune.no' <postmottak@forde.kommune.no>;
'postmottak@gaular.kommune.no' <postmottak@gaular.kommune.no>; 'post@gloppen.kommune.no'
<post@gloppen.kommune.no>; 'post@hornindal.kommune.no' <post@hornindal.kommune.no>;
'postmottak@hyllestad.kommune.no' <postmottak@hyllestad.kommune.no>;
'postmottak@hoyanger.kommune.no' <postmottak@hoyanger.kommune.no>; 'postmottak@jolster.kommune.no'
<postmottak@jolster.kommune.no>; 'postmottak@kvam.kommune.no' <postmottak@kvam.kommune.no>;
'postmottak@leikanger.kommune.no' <postmottak@leikanger.kommune.no>; 'postmottak@luster.kommune.no'
<postmottak@luster.kommune.no>; 'post@laerdal.kommune.no' <post@laerdal.kommune.no>;
'postmottak@naustdal.kommune.no' <postmottak@naustdal.kommune.no>; 'postmottak@os‐ho.kommune.no'
<postmottak@os‐ho.kommune.no>; 'postmottak@samnanger.kommune.no'
<postmottak@samnanger.kommune.no>; 'post@selje.kommune.no' <post@selje.kommune.no>;
'postmottak@sogndal.kommune.no' <postmottak@sogndal.kommune.no>; 'postmottak@stryn.kommune.no'
<postmottak@stryn.kommune.no>; 'postmottak@sund.kommune.no' <postmottak@sund.kommune.no>;
'post@tysnes.kommune.no' <post@tysnes.kommune.no>; 'post@vik.kommune.no' <post@vik.kommune.no>;
'post@vagsoy.kommune.no' <post@vagsoy.kommune.no>; 'postmottak@oygarden.kommune.no'
<postmottak@oygarden.kommune.no>; 'postmottak@ardal.kommune.no' <postmottak@ardal.kommune.no>
Emne: Beslutninger fra Politidirektoratet om endringer i lokal struktur for Vest politidistrikt
 
Til Vest politidistrikt, fellesnemnder og berørte kommuner,
 
Politidirektoratet viser til brev av 28.2.2019 med tilrådning fra politimesteren i Vest politidistrikt om
endringer i lokal struktur som følge av kommunereformen.
 
Vedlagt følger brev med beslutninger fra Politidirektoratet om endringer i lokal struktur for Vest
politidistrikt.
 
Politidirektoratets avgjørelser kan påklages til Justis- og beredskapsdepartementet i medhold av forskrift
2016-06-22-815. Klagen må fremsettes innen åtte uker fra det tidspunkt kommunen mottok underrettelse
om avgjørelsen. Klagen skal sendes til Politidirektoratet.
 
Frist for klage på beslutningene ovenfor er 5. mai 2019.
Klagen skal være skriftlig og begrunnet, og skal angi hvilke endringer i avgjørelsen som kommunen ønsker
eller om kommunene ønsker avgjørelsen helt eller delvis opphevet på grunn av forhold ved
saksbehandlingen.
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Berørte kommuner anses opplyst om klageadgang og frist gjennom kopi av vedlagte brev.
 
Vennlig hilsen
 
Christopher Carlsen
seniorrådgiver
 
Politidirektoratet
Strategistaben
 
Telefon: 468 42 682
E‐post: christopher.carlsen@politiet.no
www.politi.no
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Fra: Sunniva Utnes[sunniva.utnes@volda.kommune.no]
Sendt: 29.03.2019 11:09:39
Til: Joakim Rødven
Tittel: VS: Overreking av Hornindal til Møre bispedøme. Markeringar.

Fra: Rolf Schanke Eikum 
Sendt: 27. mars 2019 12:15
Til: Stig Olav Lødemel
Kopi: Ann Kristin Langeland; Ingeborg Matre (ingeborg@volda.kyrkja.no); Halvor Nordhaug (hn588@kyrkja.no); Hege
Høibye; Anne Lødemel Honningsvåg; Jostein Stråbø (jostein@volda.kyrkja.no); more.biskop@kirken.no
Emne: Overreking av Hornindal til Møre bispedøme. Markeringar.
 
Til
Ordførar Stig Olav Lødemel.
 
NOTAT OM MARKERINGAR I SAMBAND MED OVERFØRING AV HORNINDAL TIL NYE
VOLDA 30.NOV. ‐1.DES. 2019.
 
Viser til telefonsamtale i dag med ordførar og rådmann i Hornindal, der ordførar ba meg lage eit notat om
ideane som kan leggast fram for fellesnemda i Nye Volda neste torsdag.
 

1.      «Overrekkingsgudsteneste» av Hornindal til Nye Volda 1. des. kl.11.
Biskop Ingeborg har foreslått for biskop Halvor at dei bør få til ei markering i samband med at Hornindal går
frå Bjørgvin til Møre bd. Vi har lagt til rette for at det kan markerast i ei gudsteneste  1. søndag i advent,
søndag 1. des.2019 kl.11 i Hornindal kyrkje.  Der vil begge biskopane vere til stades, begge prostane og
prestar frå begge kommunane. Det er og naturleg at ordførarar og rådmenn, det nye kommunestyret og
sokneråd/fellesråd får ein særskilt invitasjon.
Under kunngjeringsdelen vert det ei «biskopleg» overrekking av Hornindal frå Bjørgvin til Møre bd. +korte
helsingar frå «gamleordførarane» (?)
Kor og musikkrefter frå begge kommunane bør vi prøve å få med.
Muleg ide:
Etter gudstenesta:

a.      Kort kyrkjekaffi i kyrkja for alle. Fint høve til uformell prat og bli kjent.
b.      Middag på hotellet for inviterte (Dei som særskilt blir inviterte til denne gudstenesta av tilsette og

råd  bør også bli inviterte til middag på Raftevoll hotell).
 

2.      Kulturkveld i Hornindal med utveksling av kulturinnslag (kor, musikk, tradisjonar m.m) frå
Hornindal og Volda laurdag 30.nov om kvelden.

 
Her tenker eg at det nye kulturutvalet kunne kome på bane med å lage ein stor kulturkveld med ulike
kulturinnslag frå dei to kommunane og lage eit program som både deltakarar og publikum vil sette pris
på. Her vert utfordringa meir å prioritere enn å skaffe program om ein er tidleg nok ute.
Og gjerne med litt tradisjonsmat.
Eit kort intervju med dei to biskopane som kan spele på både humor og alvor, trur eg òg vil slått an på
kyrkjeårets nyttårsaftan J!
 
Har eg forstått rettningslinene for fellesnemda sin tildelte økonomi, vil begge desse arrangementa vere
godt innanfor det som økonomien skal kunne vere med å dekke.
 
Som sunnmøring som har budd mesteparten av mitt vaksne liv i Nordfjord, har eg ikkje tru på at
nordfjordingane i Hornindal blir sunnmøringar, men som gamal volding har eg god von om at dei kan bli
gode «nye voldingar»…
Desse arrangementa vil truleg vere ei hjelp til det…
 
Lukke til!
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Vh
Rolf Schanke Eikum
Prost i Nordfjord
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Fra: Rune Sjurgard[Rune.Sjurgard@volda.kommune.no]
Sendt: 04.03.2019 08:47:29
Til: Postmottak Volda
Kopi: Joakim Rødven; Stig Olav Lødemel
Tittel: VS: Fairtrade-kommunen Volda

Journalførast på Joakim
 
Joakim: Avklar dette med Stig Olav
 
 

 

Rune Sjurgard
rådmann
Rådmann
Mobil 90053752
www.volda.kommune.no

 
Fra: Ingrid Opedal <ingrid.opedal@gmail.com> 
Sendt: laurdag 2. mars 2019 14:26
Til: Stig Olav Lødemel <Stig.Olav.Lodemel@hornindal.kommune.no>; Rune Sjurgard
<Rune.Sjurgard@volda.kommune.no>
Kopi: Jørgen Amdam <jorgen.amdam@volda.kommune.no>
Emne: Fairtrade‐kommunen Volda
 
Hei!
Eg skriv til dykk som leiar i styringsgruppa for Fairtrade-kommunane Volda og Ørsta. Ordførar og rådmann i Volda
kjenner godt til at Volda nyleg feira 10-årsjubileum som Fairtrade-kommune, og at både Volda og Ørsta søkte, og
fekk, fornya status hausten 2017.
 
Rettvis handel er eit verktøy for kommunane når det gjeld ansvaret ein har i høve berekraft, og går kort fortalt ut på at
ein del av innkjøpa til kommunen skal vere Fairtrade-merkte. I praksis har dette for Volda sin del gjelde kaffi til
kommunale møte og innkjøp av kaffi og kakao på Volda omsorgssenter. Inntrykket vårt er at dette fungerer godt, og
at det ikkje inneber noko stor arbeidsmengd for administrasjonen. Styringsgruppa, som arbeider på frivillig basis, gjer
hovedtyngda av jobben.
 
Denne statusen får ein ikkje ein gong for alle. Den må fornyast annakvart år, og måla skal helst aukast litt for kvart år.
Det betyr at den skal fornyast i 2019. Slik eg ser det, vil det vere naturleg å inkludere Hornindal i denne prosessen, og
at søknaden vil gjelde for nye Volda kommune.
 
Etter råd frå ordføraren i Volda, lurer eg på om ein representant for styringsgruppa kan få kome på eit møte i
fellesnemnda for å orientere om kva dette inneber, og drøfte kva forum det er naturleg å behandle saka i.
 
Det bør vere eitt av møta i løpet av våre.
 
Med von om snarleg, og positivt, svar!
 
Ingrid Opedal
leiar i styringsgruppa
 
tlf 907 80 534
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